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روزنامه صبح ایران
 نایب رییس شورای عالی سیاستگذاری جبهه اصلاح طلبان گفت: 
هیأت های اجرایی محصول جریانی غیر از جریان مجری انتخابات است 
که این بسیار عجیب است، این یک بدعت است که وزرات کشور زیر بار 
آن رفته   پذیرفته و لابد رئیس جمهوری هم زیر بار رفته است.  حجت 
الاسلام والمسلمین سید عبدالواحد موسوی لاری در دومین نشست 
شورای عالی سیاستگذاری جبهه اصلاح طلبان با رابطان استانی با بیان 
این که شرایط کشور فضای را به وجود آورده که بحث های بین همه ما 

مشترک است، گفت: ممکن است ما به نوع کار کرد نیروهای مرتبط در

 رهبر معظم انقلاب اسلامی در دیدار اعضای ستاد کنگره شهدای 
استان هرمزگان اظهار داشتند: جریانی به دنبال فراموش شدن جهاد 
وشهادت است باید درمقابل آن ایستاد.  به گزارش پایگاه اطلاع رسانی 
دفتر مقام معظم رهبری، بیانات رهبر معظم انقلاب اسلامی در دیدار 
آذر   ۲۵ تاریخ  در  که  هرمزگان  استان  شهدای  کنگره  ستاد  اعضای 
۹۸ برگزار شده بود، صبح روز، پنجم دی ماه در محل این همایش در 
بندرعباس منتشر شد. حضرت آیت الله خامنه ای در این دیدار با اشاره به 

سابقه طولانی مجاهدت و مبارزه مردم هرمزگان، شجاعت و دفاع

حجت الاسلام والمسلمین موسوی لاری :

 رفتار هیات های اجرایی درباره رد 
صلاحیت ها بدعتی جدید است

رهبر انقلاب در دیدار اعضای ستاد کنگره شهدای استان هرمزگان:

 جریانی به دنبال فراموش شدن جهاد 
وشهادت است؛ باید در مقابل آن ایستاد
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حسین راغفر اقتصاددان:

بودجه ۹۹ آثار بسیار آسیب زایی
 بر اقتصاد کشور دارد

لیست  مشترک جایگزین لیست  مستقل؛

بازی جدید پایداری ها 
با اصولگرایان
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فرزندان سیاسی آیت الله مصباح گرچه این روزها بارها و بارها از وحدت و همراهی با ائتلاف اصولگرایان سخن گفته اند اما در 
عمل آنچه نشان می دهند چیزی جز زیر بازی وحدت زدن نبوده است. آنها گویی ناامید از سهم خوب گرفتن در لیست شورای 
ائتلاف هستند و ایده »لیست مشترک« را ایده آل ترین حالت برای خود می بینند. هرچه اصولگرایان رشته می کنند، پایداری 
ها پنبه می کنند، یک »دورِ باطل« چندین ساله. از همان روزی که با تکیه بر حمایت ها و پشتیبانی های مرد شماره یک پاستور و 
حمایت های معنوی آیت الله مصباح علم فراکسیون انقلاب اسلامی و بعدها جبهه پایداری ها را بلند کردند تا همین روزهایی که

دانشگاه  اقتصاد  گروه  علمی  هیأت  عضو  و  اقتصاددان 
الزهرا در ارزیابی خود از بودجه ارائه شده از سوی دولت به 
مجلس، گفت: »غیرواقعی ترین بودجه ای که تا کنون تنظیم 
شده، همین بودجه سال 99 است. البته در همین ابتدا 

می  توان اظهار داشت که آثار بسیار آسیب زایی بر اقتصاد 
کشور نیز دارد. تا کنون بودجه کشور تا این میزان نسبت 
به تولید ناخالص داخلی پایین نبوده است. بودجه عمومی 
کشور حدود 11 درصد تولید ناخالص داخلی است که این در

تکذیب شایعه تهدید رئیس جمهور به استعفا
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محمدرضاعارف: 
هنر اصلاح طلبان پیروزی در شرایط سخت است

7

معاون عمران و توسعه امور شهری و روستایی وزیرکشور گفت: خالی از سکنه شدن برخی از 
روستاها نگران کننده است درحالی که مسیر رفع مشکلات روزافزون شهرهای بزرگ صرفا 
با حمایت از روستاها و شهرهای کوچک قابل حل است.  مهدی جمالی نژاد روز پنجشنبه در 
سی و سومین نشست مدیران کل امور روستایی و شوراهای استانداری های کشور درقم بیان 
کرد: اگر توجه و حمایت واقعی از روستاها صورت بگیرد بخش بزرگی از مشکلات بیکاری، 
آلودگی هوا و معضل حاشیه نشینی از بین می رود. وی گفت:توزیع نامتوازن بافت جمعیتی 
و مهاجرت های غیرکارشناسی علت اصلی تمام مشکلات اجتماعی و آسیب های مناطق 
حاشیه ای و شهرهای کوچک می باشد. وی تصریح کرد: سیاست افزایش جمعیت نباید اثر 
سوء خود را فقط بر روی چند کلانشهر و شهر بزرگ کشور برجای بگذارد. رییس سازمان 
شهرداری ها و دهیاری های کشور ادامه داد: ایجاد روستاهای پویا و فعال با وجود مدیران امور

استاندار قم گفت: صحبت های برخی مسئولان و فرافکنی در راستای شانه خالی کردن از 
انجام وظایف ذاتی که در فضای مجازی نیز بازتاب داشته، موردقبول نیست.  بهرام سرمست 
روز پنجشنبه در جلسه شورای برنامه ریزی و توسعه قم  افزود: برخی مسئولان دستگاه ها 
فقط حرف خود را می گویند و وظایف ذاتی شان را به گردن دستگاه های دیگر می اندازند، 
درحالی که در مقابل امنیت، آرامش و فضای زیست سالم شهروندان مسئول هستند. وی با 
تاکید بر یک صدایی مسئولان دستگاه های اجرایی، اضافه کرد: همه دستگاه ها ضمن انجام 
وظایف ذاتی، باید در مقابل اعتبارات و نحوه هزینه کرد در راستای سالم سازی فضای زیست 
شهروندان پاسخگو باشند. وی در ادامه از اقدام های دانشگاه علوم پزشکی برای پیشگیری 
از شیوع آنفلوانزا قدردانی کرد و افزود: استان قم به لحاظ ویژگی زائرپذیری، مستعد شیوع 
این بیماری بود که با اقدام هایی ازجمله تعطیلی مدارس و اجرای تمهیدات لازم، این بیماری

معاون وزیر کشورهشدارداد

خالی از سکنه شدن برخی از روستاها نگران کننده است
استاندار قم: 

مسئولان در انجام وظایف ذاتی خود فرافکنی نکنند
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صندوق های رای
 زبان گویای مردم
 با حاکمیت است 

حجت الاسلام مجید انصاری :

انتقاد رییس انجمن مددکاری از بالابودن عناوین مجرمانه در کشور

از تولید شهروند-مجرم بپرهیزیم

رهبر انقلاب در دیدار اعضای ستاد کنگره شهدای استان هرمزگان:

 جریانی به دنبال فراموش شدن جهاد 
وشهادت است؛ باید در مقابل آن ایستاد

 رهبر معظم انقلاب اسلامی در دیدار اعضای ستاد کنگره شهدای استان هرمزگان 
اظهار داشتند: جریانی به دنبال فراموش شدن جهاد وشهادت است باید درمقابل آن 

ایستاد. 
به گزارش پایگاه اطلاع رسانی دفتر مقام معظم رهبری، بیانات رهبر معظم انقلاب 
اسلامی در دیدار اعضای ستاد کنگره شهدای استان هرمزگان که در تاریخ ۲۵ آذر ۹۸ 
برگزار شده بود، صبح روز، پنجم دی ماه در محل این همایش در بندرعباس منتشر شد.
حضرت آیت الله خامنه ای در این دیدار با اشاره به سابقه طولانی مجاهدت و مبارزه 
مردم هرمزگان، شجاعت و دفاع از حق را عناصری با ارزش و نهادینه شده در این منطقه 
دانستند و خاطرنشان کردند: تجلیل از شهیدان کاری لازم و وظیفه ای بر عهده همه ما 
است چرا که سیاست و حرکت خبیثانه ای با هدف به فراموشی سپردن نمادهای انقلاب 
به ویژه جهاد و شهادت جریان دارد که باید در مقابل این سیاست ایستاد. رهبر انقلاب 
اسلامی هر شهید را فارغ از سواد و سنّ و سال آن، نمادی از فداکاری و آمادگی برای 
جان دادن در دفاع از حق خواندند و با تأکید بر لزوم معرفی این نمادها و الگوهای بسیار 
ارزشمند به جوانان، افزودند: در نقطه مقابلِ حرکتی که سعی می کند دلبستگی ها را به 
نمادهای فساد، دنیاطلبی و هرزه گرایی جلب کند، تبیین چهره های تابناک شهیدان 
موجب خواهد شد جوانان به آنان دل ببندند و راهشان را دنبال کنند. ایشان همچنین 
جزایر استان هرمزگان را از جنبه های امنیتی، اقتصادی و تاریخی مهم و حائز توجه 
دانستند و با تأکید ویژه بر جزیره هرمز گفتند: البته اطلاع دارم که مردم در جزیره 
هرمز واقعاً دچار مشکلات مالی هستند که باید هم مسئولان استانی و کشوری و هم 

جریانهای انقلابی به آن منطقه بپردازند و برای حل مشکلات آن اقدام کنند.
 

انتقاد رییس انجمن مددکاری از بالابودن عناوین مجرمانه در کشور

از تولید شهروند-مجرم بپرهیزیم
رئیس انجمن مددکاری اجتماعی ایران ضمن درخواست بر بازنگری و کاهش عناوین 
مجرمانه از سوی قوه قضاییه، گفت: این کار موجب می شود تا از تولید شهروند-مجرم 
کاسته شود.  سید حسن موسوی چلک با بیان اینکه یکی از مشکلاتی که در کشور 
داریم بالا بودن عناوین مجرمانه است، گفت: این مساله موضوعی است که در تمام 
ادوار، کارشناسان حوزه اجتماعی، حقوقی، کیفری و... نسبت به آن هشدار داده اند. 
با حضور آقای رئیسی هم این موضوع مجدد مطرح شده است. وی بااشاره به وجود 
4۲00 عنوان مجرمانه در کشور بر اساس گزارش معاون حقوق بشر و امور بین الملل 
وزارت دادگستری گفت: این تعداد آمار بالایی است. هفته گذشته نیز در جلسه  آقای 
رئیسی با مسئولان سازمان های حوزه شهری نکته ای مطرح شد که از درست کردن 
»شهروند- متخلف« بپرهیزیم. اما فکر می کنم مهمتر از این موضوع ، این است که ما 
از درست کردن »شهروند- مجرم« بیشتر باید بترسیم و بپرهیزیم. آمار بالای ثبت  پرونده 
ها و آمار بالای عناوین مجرمانه در راستای درست کردن شهروند- مجرم عمل می کند. 
به گفته رییس انجمن مددکاری اجتماعی ایران، آنچه که ما نیاز داریم بازنگری در این 
بخش است که در برنامه ششم توسعه هم به صراحت مطرح شده و دغدغه آقای رئیسی 
هم بوده است. اگرچه این موضوع پیش از این هم مطرح شده بود اما اتفاقی در عمل 
نیفتاد که هیچ، هنوز هم درحال تولید عناوین مجرمانه هستیم. به عنوان عضوی از یک 
تشکل غیردولتی انتظار دارم که همانطور که آقای رئیسی نگران تربیت شهروند- متخلف 
است، نگران شهروند- مجرم هم باشیم و در این خصوص تحولی با بازنگری در قوانین 
صورت بگیرد. موسوی چلک در این راستا راهکار و پیشنهاداتی نیز مطرح کرد و افزود: 
برای مثال می توان برخی از جرائم را به »تخلف« تقلیل داد تا به این ترتیب تعداد مجرمان 
را کاهش داد و شهروندان با عناوین مجرمانه متحمل مجازات نشوند. واقعیت این است 
بالا بودن عناوین و پرونده های قضایی، مهملی برای تولید »شهروند- مجرم« است. وی 
در خاتمه این را هم گفت که انجمن مددکاران اجتماعی ایران همانطور که در تدوین 
بسته اجتماعی برنامه ششم توسعه با قوه قضاییه همکاری داشت این بار نیز آمادگی 

دارد که برای این بازنگری در کنار قوه قضاییه باشد.

FATF پیوستن به
 اختیار یا اجبار؟

کشورمان  علیه  تحریمی  وضعیت   FATF به  نپیوستن 
با  تجاری  روابط  قرارگرفتن  تاثیر  و ضمن تحت  را تشدید 
کشورهای دوست که عضو این کنوانسیون هستند، موجب 

افزایش فشارهای خارجی علیه ایران خواهد شد.  امروزه با گسترش موضوع جهانی 
شدن، مرزهای سیاسی و اقتصادی بین کشورها کم رنگ شده و وابستگی کشورها به 
یکدیگر به جهت روند رو به رشد حجم  مبادلات کالاها و خدمات وتنوع آن، که با توسعه  
سریع فناوری همراه شده، افزایش یافته و موجب ادغام بازارهای جهانی شده است، 
از این رو ایجاد سازمان های بین المللی برای نظارت برروابط بانکی و نقل انتقال پول به 
منظور ارتقا شفافیت، امری غیر قابل انکار است. با درک ضرورت اقتصاد جهانی و جامعه 
بین المللی برای جلوگیری از ورود منابع مالی نادرست )حاصل از معاملاتی مانند قاچاق 
مواد مخدر و...( به زنجیره اقتصاد در دنیا، گروه ویژه اقدام مالی )FATF(در سال ۱۹۸۹ 
میلادی با هدف توسعه و پیشرفت واکنش بین المللی نسبت به مساله پولشـویی و مبارزه با 
آن از سوی کشورهای گروه ۷ شکل گرفت. همچنین درسال۲00۱، این گروه با گسترش 
ماموریت خود، مبارزه با تامین مالی تروریسم را نیز به ماموریت های خویش اضافه کرد. در 
گذر زمان، فعالیت های این گروه گسترده تر شد و در نتیجه در سال ۲0۱۲ مقابله با تأمین 
مالی فعالیت های اشاعه ای نیز به مأموریت این گروه الحاق شد و در همین سال این گروه 
آخرین ویرایش توصیه های خود را برای مقابله با جرایم مالی )تأمین مالی تروریسم، تأمین 
مالی فعالیت های اشاعه ای، پولشویی و …( را با عنوان »استانداردهای بین المللی در 
مبارزه با پولشویی و تأمین مالی تروریسم و اشاعه گری« منتشر کرد. در حال حاضر گروه 
اقدام مالی به عنوان یک مجموعه سیاستگذار، کارشناسان حقوقی، مالی و ضابطان 
قـانون را در کنـار هـم قـرار می دهد تا در قوانین و مقررات کشورهای عضو کنوانسیون، 
اصلاحات لازم را پدید آورند. این گروه همواره میزان پیشرفت کشورهای عضو در زمینه 
پیاده سازی توصیه های اعلامی را رصد می کند. بر کسی پوشیده نیست که ما در حال 
حاضر برخلاف تعهدات ایجاد شده در قالب برجام، با تحریم های گسترده  دولت آمریکا 
علیه کشورمان مواجه هستیم و دولت متخاصم آمریکا با تلاش حداکثری بدنبال بستن 
همه منافذ ارتباطات بین المللی در زمینه های گوناگون به روی کشورمان بوده و خواستار 
قطع کامل تجارت ما را با دیگر کشورهای جهان و منزوی کردن ایران در جامعه جهانی 
است. یکی از روزنه هایی که می تواند در شرایط فعلی و آینده کشور بسیار اثرگذار باشد، 
و شرایط را از وضعیت فعلی دشوارتر نکند، مسأله پیوستن کشورمان به FATF است. 
در این شرایط می بایست تلاش کرد که راه های تجاری خود را با سایر کشورهای دنیا 
حفظ کرده  و با کاهش تنش زایی به سمت تنش زدایی در حوزه سیاست خارجی، به حرکت 
خود ادامه داده و روابطمان را با کشورهای جهان توسعه دهیم.  چراکه رعایت مقررات 
بین المللی با حفظ منافع ملی منافاتی ندارد و می توان همانند سایر کشورها ضمن حفظ 
استقلال، در مجامع و کنوانسیون های بین المللی هم حضور داشت و نباید با  حضور 
 FATF نیافتن خود، بهانه های بیشتری به مخالفان و بدخواهان کشور داد. نپیوستن به
وضعیت تحریمی علیه کشورمان را تشدید و ضمن تحت تاثیر قرارگرفتن روابط تجاری با 
کشورهای دوست که عضو این کنوانسیون هستند، موجب افزایش فشارهای خارجی علیه 
ایران خواهد شد و بهانه ای برای افزایش ایجاد حس ایران هراسی در دنیا توسط دشمنان 
نظام جمهوری اسلامی می شود. همانطور که پیشتر ذکر شد امروزه تعامل با دنیا نیازمند 
پذیرش قواعد جهانی است و  نپذیرفتن آن ضمن دور ماندن از نظام بین الملل هزینه ها و 
محدودیت های فراوانی در زمینه مبادلات مالی و دسترسی به تکنولوژی روز دنیا ،صادرات 
کالا وخدمات و واردات وآسیب به تولید ملی را برایمان بدنبال خواهد داشت. بدیهی است 
در صورت ورود به لیست سیاه که به نظر یک خود تحریمی است، علاوه بر محروم کردن 
کشور از دسترسی به منابع و امتیازات جهانی، تبعات مختلفی را برایمان به دنبال خواهد 
داشت که در رأس آنها می توان به قرار گرفتن ایران در فهرست کشورهای با ریسک بالا، 
در مظان اتهام قرارگرفتن از منظر پولشویی و نبودشفافیت بدون بهره مندی از مزایای آن، 
تحت تاثیر قرارگرفتن مراودات مالی و بانکی و... اشاره کرد.  در نتیجه باید ضمن بررسی 
غیر سیاسی وکارشناسی وفنی موضوع، منافع ومصالح ملی کشور ومردم که تحت تاثیر 

شدیدترین تحریم ها قرار دارند بر هر مصلحتی در این حوزه ارجحیت داشته باشد.
عضو هیات نمایندگان اتاق بازرگانی، صنایع، معادن و کشاورزی تهران

پس از دریافت سود از شرکت ها

واریز سود سهام عدالت تا اوایل اسفند 
رئیس سازمان خصوصی سازی گفت: سود سهام عدالت از اوایل اسفند به حساب مردم 
واریز می شود. علیرضا صالح درباره میزان سود واریزی به حساب مشمولان گفت: رقم 
دقیق آن در وضع کنونی مشخص نیست و باید در ابتدا سود مدنظر از شرکت ها دریافت 
و سپس به حسابِ دارندگان سهم واریز شود. رئیس سازمان خصوصی سازی اضافه کرد: 
برای مشخص شدن اینکه چه میزان سود سهام به مردم تعلق می گیرد باید تا ماه بهمن صبر 

کرد، اما به طور حتم تا ماه اسفند سود در نظر گرفته شده واریز می شود. 

آیا سهم خواهی بازهم جواب خواهد داد؟

عباس آرگون*

عکس/  علیرضا رمضانی

اگر مجلس در راس امور بود؛ درد مردم از آنجا درمان می شد 

صدا و سیما یک دهم تبلیغات عالیس را به انتخابات اختصاص دهد 

عضو هیچ دسته و حزبی نیستیم، افتخار نیست

آقا،  تهران گفت: حضرت  این هفته  نماز جمعه  خطیب 
بودجه سال ۹۸ را مبتلا به آشفتگی هایی می دیدند و اصرار به 
اصلاح آن داشتند. نه دولت و نه مجلس، در این باره اقدامی 
نکردند. بودجه ۹۹ هم ادامه همان بودجه ۹۸ است. در این 
مرحله، اقتصاد مقاومتی باید محور بودجه قرار می گرفت. 
متاسفانه این کار نشده است.  حجت الاسلام والمسلمین 
»کاظم صدیقی« در خطبه های نماز جمعه این هفته تهران 
گفت: کسی خدا را بشناسد، سیاسی کاری نمی کند، حق 
مردم را نمی خورد، در مقابل ملت شهید داده نمی ایستد و 
وضع را برای آنها بدتر نمی کند. وی با اشاره به در پیش بودن 
دهمین سالگرد نهم دی ماه ۸۸ اظهار داشت: نهم دی از 
خاطرات  یادآور  هم  و  است  یوم الله  هم  خداست.  روزهای 
ایام الله ۲۲ بهمن ۸۷ و ۱۹ دی قم است. یادآور روزهایی است 
که موجب شکست دشمن، پیروزی خون بر شمشیر و ایمان بر 
خشونت شد. هشت ماه کشور درگیر نقشه استکبار در سطح 
وسیع بود که شیطان بزرگ و اذنابش که کشورهای بی وفا و 
دروغگوی غربی هستند و غده سرطانی اسرائیلی، درگیر بود. 
امام جمعه موقت تهران با بیان اینکه همه دست به دست هم 
داده بودند و سال ها علیه نظام نقشه کشیده بودند، تصریح 

کرد: آنها به دست کسانی پایان نظام اسلامی را پیش بینی 
کرده بودند که برخی از این افراد؛ هرچه داشتند سر سفره 
شهدا به دست آورده و از اعتبار امام و ولایت شهرت گرفته 
بودند. این از عبرت های تاریخ است که آنها آتش فتنه را توسط 
برنامه اربابان خارجی روشن کردند و آنچه برای براندازی نظام 

لازم بود، انجام داده و از هیچ چیز کوتاهی نکردند.
رهبری حاضر نشدند فتنه ۸۸ را نظامی حل کنند

صدیقی ادامه داد: از همه ابزارها استفاده کردند اما سکاندار 
انقلاب که هم قلبش وصل بود و هم پروردگار به او سعه صدر، 
ظرفیت، عاطفه ، نظر بلندی داده، حاضر نشدند مشکل را 
نظامی حل کنند بلکه منتظر بصیرت بودند. در آن هشت ماه 
نیز مخالفان را به حضور پذیرفتند، نمایندگان سران فتنه به 
محضر ایشان شرفیاب شدند و شبهات را نزد نایب امام زمان 

)عج( مطرح کردند اما آنها دست بردار نبودند.
امنیت  روز  و  شب  تهران  مردم  اینکه  اینکه  بیان  با  وی 
بود.  وحشتناکی  ابهام  در  بازار  کرد:  خاطرنشان  نداشتند، 
مجاری اقتصادی نمی توانستند کار خود را انجام دهند ولی 
سلاحی که در این جبهه آمریکا، فرانسه، انگلیس، آلمان، 
صیهونیست ها و اذناب منطقه ای را شکست داده، آنها را رسوا 

کرده و نقشه های طولانی مدت شان را نقش بر آب کرد، معجزه 
حضور ایمان، وفا، غیرت و بصیرت و حضور میثاق با نایب امام 

زمان )عج( و تجدید بیعت با رهبری بود.
خطیب نماز جمعه این هفته تهران با بیان اینکه حضور 
بی بدیل مردم در ۹ دی تجلی جوشش خون امام حسین )ع( 
در عاشورا بود، ابراز داشت: مردم خون امام حسین )ع( را در 
خون شان احساس کردند و خودجوش، چنان حضوری پیدا 
کردند که امکان نقش آفرینی فتنه گران فراهم نشد. این نعمت 
بزرگی است که دل های مردم ما وابسته به اراده الهی است 
و کانون عشق به پیامبر )ص( و اهل بیت و ولایت است. آنها 
همیشه در حساس ترین نقطه فرصت شناس هستند، به موقع 
به جبهه می آیند و با حضور خودشان کار فرشتگان را می کنند.

جریان فتنه از بین نرفته است
صدیقی افزود: افرادی که پرچم فتنه را گرفته بودند، این 
پرچم از آنها گرفته شد اما جریان فتنه از بین نرفته است. آنها 
در کمین هستند تا از هر فرصتی استفاده می کنند که مردم 
را از انقلاب، استقلال، عزت، پیشرفت و... دست بردارند که 
برجام یکی از مسائلی بود که در حلقه فتنه ها و پیش بینی 

استکبار بود.

در خطبه های نماز جمعه تهران مطرح شد؛

صدیقی: اقتصاد مقاومتی باید محور بودجه قرار می گرفت

 یک عضو کمیسیون امنیت ملی و سیاست خارجی تاکید کرد: تعلل درباره پیوستن ایران به 
»FATF« تاکنون به سود دشمنان و به ضرر سیستم بانکی کشور بوده است.

حشمت الله فلاحت پیشه درباره اینکه چرا امروز آنهایی که در مجمع تشخیص مصلحت نظام 
زمانی موافق پیوستن ایران به »FATF« بودند؛ حال دیدشان سیاسی شده است  ومخالفت 
می کنند، گفت: معتقدم ساختارهای تصمیم گیری در کشور به شدت متأثر از فضای سیاسی و 
اجتماعی شکل گرفته است. این عضو کمیسیون امنیت ملی و سیاست خارجی مجلس شورای 
اسلامی تاکید کرد: مجمع تشخیص مصلحت نظام بخصوص در حوزه های مصلحتی اولین بار 
است که در مورد تصمیم گیری برای یک کنوانسیون تا این حد تحت تاثیر مسائل بیرونی قرار گرفته 
است. وی ادامه داد: تحت تاثیر بودن را در تعلل تصمیم گیری دوستان یا تغییر نظرات می توانیم 
مشاهده کنیم، در صورتیکه اگر جایی بحث های مصلحتی شکل می گیرد، باید بر اساس همان 
مصلحت تصمیمی گرفته شود که به صلاح کشور باشد. نماینده مردم اسلام آباد غرب تأکید کرد: 
مزایا و معایب پیوستن و یا نپیوستن ایران به »FATF« با عدد و رقم قابل مقایسه است، بنابراین 
نباید تصمیمی بگیریم که تنها نظر یکسری افراد تامین شود و نظر یکسری دیگر تامین نشود 
بلکه باید تصمیمی اتخاذ  شود که منافع ملی تامین شود.  وی خاطرنشان کرد: موضوع پیوستن 
به »FATF« یک امر جنجالی نیست و قواعد و ضررهای همکاری و عدم همکاری قابل ارزیابی 
است. امیدوارم ساز و کاری وجود داشته باشد که هزینه پیوستن یا نپیوستن را ارزیابی کند؛ چراکه 

معتقدم با گذاشتن شروط می توانیم به این لوایح بپیوندیم.
FATF«« فیفای بانک ها است

این نماینده مجلس شورای اسلامی با بیان این که »FATF« فیفای بانک ها است، گفت: امروز 
مشاهده می کنیم مربیان خارجی طرف قرارداد با ایران نمی توانند حقوقشان را دریافت کنند و 
یک شرایطی شکل می گیرد که هواداران استقلال و یا تیم ملی را درگیر می کند، این اتفاقات 
ناشی از تبعات قطع یا نوسان ارتباط با »FATF« است.  وی ادامه داد: جنبه منفی »FATF« مثل 
هر ساز و کار بین المللی این است که دارای مجموعه ای از تبعات قدرت و ثروت در دنیای امروز 

است، یعنی کسانی که بیشترین ثروت و قدرت را دارند رأی شان در آنجا نافذتر است و طبیعتاً اگر 
بخواهند علیه ایران اقدام سیاسی کنند می توانند کارهایی را صورت دهند.

 فلاحت پیشه با بیان این که پیوستن به »FATF« جنبه های مثبت نیز دارد، گفت: پیوستن 
به »FATF« به منزله جلوگیری از پولشویی بین المللی است؛ کمتر کشوری در دنیا داریم که 
مانند ما بحث خروج پول، طلا و غیره در آن مطرح شده باشد. وی تاکید کرد: اگر ما سازوکار 
مثبتی را با »FATF« ایجاد می کردیم می توانستیم جلوی خروج خیلی از پول ها را بگیریم و یا 
امکان برگشت آن را داشته باشیم.  این عضو کمیسیون امنیت ملی و سیاست خارجی با اشاره 
به تصویب »FATF«در پارلمان، گفت: مجلس کاری که کرد این بود که با یکسری حق شرط ها 
و کنوانسیون های مرتبط با »FATF« سعی کرد که به آن بپیوندیم. وی در خصوص شرط های 
ایران برای پیوستن به»FATF«، گفت: مهم ترین حق شرط ها این بود که خودمان گروه های 
تروریستی و عاملان جرم سازمان یافته را معرفی کنیم تا  دغدغه دوستانی که فکر می کنند هدف 
این کار ضربه زدن به منافع جمهوری اسلامی ایران و دوستانمان در منطقه است را برطرف کرده 
باشیم.  نماینده مردم اسلام آباد غرب در مجلس شورای ادامه داد: »پالرمو« در شورای نگهبان 
رفع ایراد شد اما در »FATF« ایرادات جدی وجود دارد. وی تاکید کرد: آن چیزی که در حال 
حاضر مهم است، رای مصلحتی است. ما باید ببینیم در شرایط کنونی ایجاد اختلال نظام بانکی 
کشور به صلاح کشور است یا راه های دیگری وجود دارد که مصلحت کشور تامین شود. این 
عضو کمیسیون امنیت ملی و سیاست خارجی مجلس شورای اسلامی گفت: همه بحث های 
مصلحتی که در کشور مطرح است باید در مجمع تشخیص مصلحت نظام مورد بررسی قرار گیرد 
و در حال حاضر هم مسئولیت بر عهده مجمع است. وی ادامه داد: امیدوارم کاری صورت گیرد 
که هرچه سریعتر تکلیف مشخص شود، اگر فکر می کنند تعلل بیش از یکسال به سود و منافع 
ملی ماست، تاکید می کنیم که اینطور نیست. این تعلل به حوزه های بانکی ما آسیب زده است 
که بیشتر به سود دشمنان بوده است.  فلاحت پیشه در پایان گفت: اگر زودتر تصمیم گیری درباره 

»FATF« صورت گیرد، سیستم بانکی ما هم تکلیف خودش را می داند.

فلاحت پیشه، عضو کمیسیون امنیت ملی: 

تعلل در پیوستن ایران به »FATF« تاکنون به نفع دشمنان شده است 

معارف  و  فرهنگ  گفت:  اسلامی  ارشاد  و  فرهنگ  وزیر 
رضوی کانون هویت ایران اسلامی است که بخش قابل توجه 
و عمیقی از این فرهنگ و معارف مغفول مانده است.  عباس 
صالحی پنجشنبه شب در دیدار با تولیت آستان قدس رضوی 
افزود: فرهنگ و معارف رضوی معادن سر به مُهری بوده که 
اصلا اکتشاف نشده است و آن مقدار محدود که اکتشاف 
اضافه  وی  است.  فروشی  خام  گرفتار  به  نوعی  نیز  شده 
کرد: خام فروشی فرهنگ و معارف رضوی به این معناست 
آن  بتواند  که  نمی شود  تولید  باز  افزوده اش  ارزش های  که 
مفاهیم والا را مؤثرتر کند و رسالت ما در هر دوی این بخش ها 
بسیار سنگین است. وزیر فرهنگ و ارشاد اسلامی با اشاره 

ایران،  "مرکز  فرمودند  که  خمینی)ره(  امام  حضرت  تعبیر 
آستان قدس رضوی است" افزود: این تعبیر، اغراق آمیز و 
تشریفاتی نبوده و نیست، ما این تعبیر را باور درونی، واقعی 
و ممتد به اعماق معرفت حکمی، فقهی و ولایی حضرت امام 
خمینی)ره( می دانیم. صالحی با بیان اینکه تشیع و اسلامیت 
ایران مدیون وجود مبارک امام رضا )ع( است گفت: ادای دین 
به وجود مقدس حضرت ثامن الحجج )ع( را در جهات مختلف 
می توان تبیین کرد و توضیح داد و بقای ایران نیز به این است 
که این نور پر فروغ تر از آنچه که هست تششع داشته باشد. وی 
با اشاره به تفاهم نامه ای که بین این وزارتخانه و آستان قدس 
رضوی به امضا رسید گفت: تفاهم نامه همکاری این وزارتخانه 

با آستان قدس رضوی مسیری روشن از اقدامات مشترک 
ارشاد اسلامی  و  فرهنگ  وزیر  ترسیم می کند.  را  فرهنگی 
گفت: این تفاهم نامه که با عنایت حجت الاسلام والمسلمین 
مروی رقم خورده است، تمرینی از همکاری های مشترک 
میان دو دستگاه برای اکتشاف نکات بدیع و تازه و بهره برداری 
شایسته از آنهاست. صالحی ادامه داد: حوزه های هنر، رسانه 
و فضا مجازی از جمله عرصه های همکاری مشترک با آستان 
قدس رضوی است و وزارت فرهنگ هم خودش توان بالفعلی 
دارد و هم خط تماس پیوسته ای با فعالان حوزه های مختلف 
هنری و رسانه ای است و به نظر می رسد این تفاهم نامه یک 

شروع است برای راهی طولانی که امتداد خواهد داشت.

وزیر فرهنگ و ارشاد اسلامی:

 بخش عمیقی از فرهنگ و معارف رضوی مغفول مانده است
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اخبار

»خاکستری ها« امید 
دموکرات ها

دموکرات ها معتقدند که سناتورهای جمهوری خواه 
از بی طرفی خارج شده اند و برای همین فعلا پرونده 

استیضاح ترامپ را به سنا نمی فرستند. با وجود گذشت چند روز از تصویب استیضاح 
دونالد ترامپ در مجلس نمایندگان ایالات متحده، این موضوع هنوز به عنوان یک 
جدال حزبی و سیاسی در درون جامعه آمریکا ادامه دارد. به نظر می رسد در ابتدا 
تلاش می شد که این طرح به سرعت به سنای آمریکا برود و حتی پیشبینی می 
شد که دادگاه رسیدگی به جرائم ترامپ، قبل از تعطیلات برگزار شود. این اتفاقات 
قبلا هم در زمان دو رئیس جمهور آمریکا یکی در قرن نوزدهم میلادی و دیگری در 
قرن بیستم افتاده بود. در مورد کلینتون و اندرو جانسون سنا در هر دو مورد رای به 
بیگناهی این افراد داد و آنها توانستند که به دوره ریاست جمهوری خود در کاخ سفید 

پایان دهند.
دموکرات ها اکنون اعلام کرده اند که روند عادلانه ای در سنا در خصوص اتهامات 
دونالد ترامپ، اتفاق نخواهد افتاد. آنها معتقدند که سناتورهای جمهوری خواه از 
حالت بی طرفانه خود خارج شده اند و در درخواست برای حضور نزدیکان ترامپ هم 
فرستاده شده. به همین دلیل نانسی پلوسی رئیس مجلس نمایندگان ایالات متحده 
اعلام کرده تا زمانی که اطمینان نداشته باشد که عدالت در دادگاه در مورد ترامپ 
رعایت شود، پرونده را به مجلس سنای آمریکا نخواهد فرستاد. اگر این اتفاق بیفتد و 
پلوسی پرونده را به سنا نفرستد، نمایندگان نمی توانند به تنهایی استیضاح را پیش 

ببرند و کاری در این زمینه انجام دهند.
برای استیضاح ترامپ در مجلس سنا نیاز است که بیست نماینده جمهوری خواه 
علیه رئیس جمهور آمریکا رای دهند. اما دموکرات ها چنین حمایتی را از سناتورهای 
جمهوری خواه ندیده اند و این اتفاق نخواهد افتاد.ا اگر پرونده به سنا ارجاع داده 
شود، این موضوع می تواند برای جمهوری خواهان یک دستاورد تلقی شود که از 
آن در انتخابات پیش رو در سال ۲0۲0 استفاده کنند. اما اگر این پرونده ادامه دار 
باشد و تکلیفش مشخص و روشن نشود، دموکرات ها می توانند از این موضوع در 
برابر رقیب جمهوری خواه خود استفاده کنند. این برای اولین بار در تاریخ نه چندان 
طولانی آمریکاست که یک رئیس جمهور در دوره اول ریاست جمهوری خود مورد 
استیضاح قرار می گیرد و این موضوع خواهد توانست بر ذهن رای دهندگان در زمان 
انتخابات که در ماه های آینده اتفاق می افتد، تاثیر بگذارد. به ویژه آنکه بخشی از 
رای دهندگان مستقل وجود دارند که با توجه به جهت گیری، نحوه حرف زدن و 

دستاوردهای یک کاندیدا رای خواهند داد و رویکرد حزبی ندارند.
دو رویکرد در آمریکا وجود دارد. دموکرات ها معتقدند که با مطرح کردن موضوع 
استیضاح و اتهاماتی که در مورد خیانت به کشور و باز کردن پای کشورهای خارجی 
به امور داخلی امریکا بر ترامپ وارد کرده اند، شانس او برای برنده شدن در انتخابات 
سال ۲0۲0 کاهش خواهد یافت. در مقابل جمهوری خواهان معتقدند که تمام 
این اتفاقات در آخر به نفع دونالد ترامپ تمام خواهد شد و باعث می شد تعداد رای 

دهندگانی که فقط به دنبال رای نیاوردن دموکرات ها هستند، افزایش پیدا کند.
و  نکرده  تغییری  ها  به نظرسنجی  توجه  با  و  ترامپ در حال حاضر  محبوبیت 
همان چهل و چند درصد مانده است. اکثر کسانی که در آمریکا طرفدار دموکرات 
ها هستند، موافق استیضاح هم هستند و آنها طبیعتا به ترامپ رای نخواهند داد. 
جمهوری خواهان هم به نظر می رسد که نظر خود را تغییر نداده اند و مانند سابق 
و به همان درصدی که در سال ۲0۱6 از ترامپ حمایت می کردند، هنوز هم حامی 

او هستند.
در این میان تنها طیفی که باقی می ماند، طیف خاکستری از رای دهندگان است. 
در شرایط کنونی طیف خاکستری طرفداران بیشتری پیدا کرده و بر درصد کسانی 
که حزبی رای نمی دهند اضافه شده است. اگر سنا رای به تبرئه ترامپ ندهد، باز هم 
بر این طیف اضافه خواهد شد. این چیزی است که دموکرات ها به آن امیدوارند و 
روی آن سرمایه گذاری کرده اند. اما روی این امیدواری دموکرات ها خیلی نمی شود 
حساب کرد. در انتخابات موضوع استیضاح  و ارتباط با رئیس جمهور اوکراین آنقدر 
که به نظر می رسد، اهمیت ندارد. انچه که از میزان اهمیت بالایی برخوردار است، 
اقتصاد و دستاوردهای اقتصادی دولت است که در این مورد ترامپ دستاوردهای 
مهمی را به دست آورده و این موضوع می تواند نظر رای دهندگان را به خود جلب 
کند و حتی طیف خاکستری رای دهندگان هم ممکن است که به سود ترامپ رای 

بدهند.
دموکرات ها می گویند در اخر مطرح کردن موضوع استیضاح و خیانت او به کشور 
در انتخابات کمک کننده خواهد بود. هنوز زمان زیادی به انتخابات ۲0۲0 باقی 
مانده و درون حزب جمهوری خواه هیچ رقیبی برای ترامپ وجود ندارد و او هم دلیلی 
نمی بیند که با کسی رقابت کند. در مقابل در درون اردوگاه دموکرات ها شور وشوق 
زیاد و کاندیداهای بسیاری وجود دارند. در درون حزب جمهوری خواه همه متحدان 
باز هم دونالد ترامپ را به عنوان رئیس جمهور می خواهند. اما هنوز تا مشخص 
نشدن تکلیف استیضاح و حتی تا زمانی که رای گیری به پایان برسد نمی شود میزان 

تاثیر این روند بر محبوبیت دونالد ترامپ را پیشبینی کرد.

سخنگوی سپاه:

گام دوم انقلاب ، گام شکست های پی در 
پی دشمنان است 

سخنگوی سپاه با بیان اینکه گام دوم انقلاب ،گام شکست پی در پی دشمنان 
است گفت: تمام رسانه های دنیا تلاش می کنند به ما الگو معرفی کنند در حالی که 

زیباترین و ناب ترین الگو ها همین شهدای ما هستند. 
 سردار سرتیپ دوم پاسدار رمضان شریف ؛ سخنگو و مسوول  روابط عمومی 
کل سپاه پاسداران انقلاب اسلامی در یادواره ۲۵ شهید روستاتی النگ شهرستان 
کردکوی گفت: ما در یادواره شهدا وظیفه داریم به شهدا گزارش دهیم که توانسته 

ایم وظیفه خود را در قبال شهدا به درستی انجام دهیم یا خیر؟
وی  افزود:  برخی جوانان ما نمی دانند نظام ستمشاهی پیش از انقلاب با مردم 

چگونه رفتار می کرد و رفتارش در قبال دشمنان چه بود.
سخنگوی سپاه با اشاره به غارت نفت ما توسط آمریکا در دوران قبل از انقلاب بیان 
داشت : نفت ما در دوران ستمشاهی متعلق به آمریکا بود و امروز هم صریحا دیدید 

که رییس جمهور امریکا گفت در منطقه ما به دنبال نفت است.
مسوول روابط عمومی کل  سپاه افزود: جوانان بدانند که این کشور با چه زحمت و 
مجاهدتی  از چنگال آمریکایی ها درآمد و امام )ره(چگونه با اتکا به خداوند سرنوشت 

کشور را به دست مردم سپرد.
وی در ادامه تصریح کرد: تا پیش از انقلاب همه مقدرات در دست دربار و عده ای 

محدود وابسته به دربار بود و مردم در تعیین امورات کشور نقشی نداشتند.
سردار شریف اظهار کرد : آمریکایی ها در ابتدای انقلاب کمر همت بستند تا با 
کودتا و توطئه و جنگ نظامی و تحریم اقتصادی انقلاب را از بین ببرند اما در تمام 

اقدامات خود شکست خوردند.
وی با تاکید بر اینکه چه منافقین و چه خاندان پهلوی به خاطر خیانت های خود به 
ایران ، منفورترین شخصیت ها نزد ملت ما هستند.خاطر نشان کرد: امروز از ژنرال 
هال قدکشیده صدام و حزب بعث خبری نیست ، امروز از گروهک های تجزیه طلب 
خبری نیست ، امروز از اردوگاه های منافقین در منطقه خبری نیست و این شکست 

ها را مدیون خون شهدا هستیم.
مسوول روابط عمومی کل  سپاه  با اشاره به شرایط فعلی آمریکا و اسرائیل خاطر 
نشان کرد:امریکایی ها و صهیونیست ها بدانند در بدترین شرایط تاریخ خود هستند 

و هر آنچه که رجزخوانی  می کنند فقط بلندی صوت است.
وی گفت: در حوزه امنیت به نقطه ای  رسیده ایم که دشمنان این آب و خاک 
قادر نیستند به آن خدشه ای وارد کنند و برغم توطئه ها و سناریوهای زنجیره ای 
هیچ غلطی نتوانسته اند کنند. سردار شریف دوره جدید ذلت آمریکایی ها که  بعد 
از سقوط پهپاد راهبردی متجاوز آنان رقم خورد را بسیار الهام بخش توصیف و یادآور 
شد: فرزندان این سرزمین طی چند سال اخیر در شامات و عراق حضور پیدا کردند و 
عاملی شدند که داعش و تروریسم تکفیری رو به نابودی برود تا امنیت ایران اسلامی 
حفظ شود. وی اظهار داشت: در ماجرای گرانی سوخت دشمنان سعی کردند بر 
موج بی تدبیری ها و فشار های اقتصادی سوار شوند اما با کمتر از ۵ دقیقه بیانات 
رهبر فرزانه انقلاب مردم صفوف خود را از آشوبگران جدا کردند و فتنه آشوب در 4۸ 

ساعت خنثی شد.
سخنگوی سپاه با تاکید بر اینکه  پیروزی در همه صحنه ها مرهون  مدیریت 
هوشمندانه و مقتدرانه رهبری معظم است تصریح کرد: ملت ایران با تمام وجود تابع 
ولی فقیه و منویات و هدایت های حکیمانه ایشان است و تا پای جان بر مواضع این 

رهبر بصیر،شجاع و دوراندیش ایستاده است. 
وی  با بیان اینکه جوانان دیروز گوش به فرمان امام راحل )ره( بودند و با همت والای 
خود حماسه هشت سال دفاع مقدس در جبهه ها ی نبرد با استکبار جهانی و رژیم 
بعثی صدام را رقم زدند.،با اشاره به گام دوم انقلاب اسلامی اظهار کرد: امروز 40 
سال از استقرار جمهوری اسلامی می گذرد و به تعبیر رهبر فرزانه انقلاب گام دوم 

انقلاب گام شکست های پی در پی دشمن است.
وی ادامه داد: ما در 40 سال گذشته همه تهدیدهای دشمن در عرصه های مختلف 
را به فرصت های بزرگ برای پیشرفت کشور و پیش برندگی انقلاب تبدیل کردیم و به 

فضل الهی در ادامه هم قادر خواهیم بود به سمت قله های پیشرفت حرکت کنیم.
مسوول روابط عمومی کل سپاه پاسداران بیان داشت : امروز بزرگترین خلا کشورها 
نداشتن رهبری شجاع ، مردم دوست ، آگاه و با بصیرت است و ما در جایی از عالم 
خلقت در روی کره زمین مثل امام خامنه ای پیدا نمی کنیم که دلسوز توده مردم 

کشور خود باشد.

معاون عملیات نیروی دریایی ارتش خبر داد:

آغاز رزمایش دریایی ایران، روسیه و چین 
در شمال اقیانوس هند 

معاون عملیات نیروی دریایی ارتش از برگزاری رزمایش بزرگ نیروی دریایی سه کشور ایران، 
روسیه و چین در شمال اقیانوس هند خبر داد. 

امیر دریادار دوم »غلامرضا طحانی« در نشست خبری این رزمایش، گفت: منطقه شمال 
اقیانوس هند، منطقه بسیار با امنیتی است که این امنیت پایدار با اقتدار نیروهای مسلح 

جمهوری اسلامی ایران و دو نیروی دریایی ارتش و سپاه در دریا برقرار شده است.
وی ادامه داد: این تکلیفی است که ما در ارتباط با کشور، منطقه و جهان داریم و در 
راستای اجرای این تکالیف بسیار مهم، از امروز رزمایش سه جانبه ایران، روسیه و چین در 
شمال اقیانوس هند با پهلوگیری شناورهای روسیه و چین در بندر شهید بهشتی چابهار 
آغاز می شود. معاون عملیات نیروی دریایی ارتش هدف از برگزاری این رزمایش را تحکیم 
امنیت و مبانی آن در منطقه برشمرد و اظهار داشت: این نخستین بار پس از پیروزی انقلاب 
اسلامی است که جمهوری اسلامی ایران رزمایش مرکبی با دو قدرت دریایی بزرگ جهان و 
در چنین سطحی برگزار می کند و قطعا کشورهایی که از نظر اقتصادی، سیاسی، اجتماعی، 
دفاعی و امنیتی نزدیکی بیشتری با هم دارند، دست به دست هم می دهند تا برقراری امنیت 
و جمعی بودن آن میسر شود. طحانی افزود: این رزمایش برابر برنامه های از پیش تعیین شده 
با حرکت یگان های شناوری سه کشور از بندر چابهار آغاز می شود و در شمال اقیانوس هند 
گسترش خواهد یافت. وی درباره تاکتیک تمرینی در رزمایش مشترک ایران، روسیه و چین 
تصریح کرد: تمرینات تاکتیکی متنوعی از جمله نجات شناور دچار حریق، آزادسازی شناور 
مورد تعرض قرار گرفته، تیراندازی علیه اهداف مشخص و سایر تمرینات تاکتیکی و عملیاتی 
در این رزمایش پیش بینی شده است. سخنگوی رزمایش سه جانبه ایران، روسیه و چین با 
اشاره به مشارکت نیروهای دریایی ارتش جمهوری اسلامی ایران و سپاه پاسداران انقلاب 
اسلامی در این رزمایش، خاطرنشان کرد: با برگزاری این رزمایش شاهد اقتدار نیروی دریایی 
سه کشور ایران، روسیه و چین در منطقه خواهیم بود. طحانی در بیان اهمیت منطقه رزمایش 
مرکب ایران، روسیه و چین، ابراز داشت: اقیانوس  هند سومین  اقیانوس بزرگ دنیا است که 
کشورهای بسیار مهمی در این منطقه حضور دارند و سه تنگه مهم باب المندب، مالاکا و هرمز 
به عنوان مثلث طلایی در این منطقه است. وی با بیان اینکه وسعت منطقه این رزمایش ۱۷ 
هزار کیلومتر مربع است، عنوان کرد: از اهداف این رزمایش تقویت امنیت تجارت دریایی 
بین المللی و مقابله با دزدی دریایی و تروریسم دریایی و تبادل اطلاعات در حوزه امداد و نجات 
دریایی و تبادل تجربیات عملیاتی و تاکتیکی اشاره کرد. معاون عملیات نیروی دریایی ارتش 
با اشاره پیام این رزمایش یادآور شد: پیام این رزمایش صلح، دوستی و امنیت پایدار در سایه 
همکاری و اتحاد جمعی است و پیامد آن، این است که جمهوری اسلامی ایران قابل منزوی 

شدن نیست و این از مهمترین دستاوردهای این رزمایش خواهد بود.
طحانی اضافه کرد: برگزاری این رزمایش به معنای این است که روابط سه کشور ایران، 
روسیه و چین به سطح معناداری رسیده است و این روند در سال های آینده نیز ادامه خواهد 
داشت. گفتنی است، رزمایش مشترک نیروهای دریایی ایران، روسیه و چین از امروز جمعه به 

مدت چهار روز در شمال اقیانوس هند و دریای عمان برگزار می شود.

سیدرضا اکرمی:

 اگر مسئله ای پیش نیاید تنور انتخابات گرم 
خواهد بود

یک عضو جامعه روحانیت مبارز کشور با اشاره به وضعیت فضای انتخاباتی کشور در دوماه 
باقی مانده تا اسفندماه گفت: مشارکت انتخاباتی مردم در شهرستان ها و شهرهای کوچک 
به خاطر تک نماینده بودن آن ها مشکلی نخواهد داشت و در تهران و کلان شهرها نیز اگر 

مسئله ای پیش نیاید تنور انتخابات گرم خواهد بود. 
سیدرضا اکرمی در پاسخ به این پرسش که الزامات انتخاباتی  شدن فضای سیاسی کشور 
چیست؟ اظهار کرد: انتخابات مجلس موضوع جدیدی نیست؛ پیش از این ۱0 دوره از این 
انتخابات برگزار شده است و تصور نمی کنم که الان نیز فضا متفاوت از سال های گذشته باشد. 
الان هم افراد مختلفی در مطبوعات، مصاحبه هایی انجام می دهند و به نظرم به اندازه لازم 
فضای انتخاباتی برقرار است؛ البته هنوز شورای نگهبان کار تایید صلاحیت ها را تمام نکرده 
است. حتماً پس از آن و با مشخص شدن افراد تاییدشده فضا انتخاباتی تر هم می شود. وی 
افزود: یکی از دلایلی که هنوز احزاب و گروه ها چندان وارد فضای انتخاباتی نشده اند این 
است که ما در کشورمان تشکل های قوی نداریم. این یکی از مشکلات اساسی در هر دوره 
از انتخابات است؛ احزاب ما به جای  آنکه در طول سال فعالیت انتخاباتی داشته باشند تنها 
در فصل انتخابات فعالیت می کنند که متأسفانه تا زمانی که ماهیت آنان انتخاباتی نشود و 
مردم به عضویت آنها درنیایند همچنان در بر همین پاشنه خواهد چرخید. این عضو جامعه 
روحانیت مبارز ادامه داد: امسال مشارکت انتخاباتی مردم در شهرستان ها و شهرهای کوچک 
مشکلی نخواهد داشت. حتماً مردم پای صندوق می آیند؛ چراکه در این شهرها تک نماینده 
باید انتخاب شود و رقابت بالاست. در تهران و کلان شهرها نیز اگر مسئله ای پیش نیاید تنور 
انتخابات گرم خواهد بود و مردم در آن شرکت خواهند کرد. اکرمی در پایان گفت: اگر مسائل 
پیش بینی نشده برای کشور در طول ماه های منتهی به انتخابات پیش نیاید حتماً حضور 
مردم در انتخابات نیز تضمین شده است؛ یکی از مسائلی که ممکن است در طول ماه های 
منتهی به انتخابات پیش بیاید موضوعاتی شبیه همان اتفاقاتی است که در ماجرای بنزین 
پیش آمد و باعث شد دشمنان از آن سوء استفاده کنند اما اگر حواس خودمان را جمع کنیم و 

با درایت پیش برویم چنین اتفاقاتی نیز منجر به کاهش مشارکت نخواهد شد.
 

در سفر سرزده رئیسی به شهرستان ورامین انجام شد؛

تاکید رئیس دستگاه قضا بر لزوم رسیدگی 
قضات به مطالبات مردم

آیت الله رییسی رییس قوه قضاییه طی سفری سرزده به شهرستان ورامین  با حوصله 
سخنان مراجعین را شنید و دستورات لازم را صادر کرد. 

جمع  در  ورامین  شهرستان  موقت  جمعه  امام  محمودی  سیدمحسن  الاسلام  حجت 
خبرنگاران در خصوص سفر رئیس دستگاه قضا به شهرستان ورامین بیان کرد: بنده نیز که 
از حضور ایشان باخبر شدم و طی دیدار با رییس قوه قضائیه از این اقدام ارزشمندش تشکر 
کردم. امام جمعه موقت شهرستان ورامین در این دیدار با رییس قوه قضاییه گفت: اقدامات 

اخیر این قوه امید مردم را در رسیدگی به مشکلات و برخورد با جرائم تقویت کرده است.
وی همچنین با اشاره به موقعیت شهرستان و حساسیت های منطقه، تقویت ساختاری 
دستگاه قضایی را یک ضرورت دانست و افزود: مردم ورامین همواره در مسیر اسلام ، امام و 
انقلاب ثابت قدم بوده و امتحان خود را به خوبی پس داده اند. محمودی همچنین از رئیس 
دستگاه قضا دعوت کرد در فرصت مناسب در جمع مردم شهرستان ورامین حضور پیدا کند.

آیت الله سید ابراهیم رییسی نیز از مردم ورامین و شخصیت آیت الله سیدمرتضی محمودی 
قدردانی کرد و توجه بیشتر به نیازهای منطقه را لازم دانست و بر لزوم رسیدگی قضات به 
مطالبات مردم تاکید کرد. وی همچنین این بازدید را سرزده وکاری اعلام و اظهار امیدواری 

کرد درفرصت مناسب با مردم این شهرستان دیدار داشته باشد

فرمانده نیروی دریایی ارتش:

 آمریکا جرات تجاوز به ایران را ندارد
 فرمانده نیروی دریایی ارتش گفت: آمریکایی ها به تجاوزگری شهره هستند اما به دلیل توان 

و آمادگی بالای نیروهای مسلح کشورمان جرات تجاوز به جمهوری اسلامی ایران را ندارند. 
امیر دریادار حسین خانزادی روز پنجشنبه در دومین همایش زوج های آسمانی نیروی 
دریایی راهبردی ارتش در مشهد افزود: آمریکایی ها سرخپوستها را از سرزمین خود بیرون 
کردند، در جنگهای داخلی خودشان ۸00 هزار تن را کشتند تنها کشور دنیا هستند که از 
سلاح هسته ای استفاده کرده اند، جنگ عراق علیه ایران را به راه انداختند، داعش را ایجاد 

کردند و به هر جا رسیده اند جنگی راه انداخته اند.
وی ادامه داد: اگر در دریا مثل شیر در خشکی باشیم دشمن جرات نزدیک شدن به ما را 
ندارد و حضور معنادار ما در دریا آمادگی کامل نیروی دریایی را به دشمن نشان می دهد و  
آمادگی ما به حدی است که هر روز به ما اعلام شود در همان روز آمادگی اعزام نیرو و شرکت 

در رزمایش مشترک را داریم.
فرمانده نیروی دریایی ارتش گفت: در دوران دفاع مقدس کشورهای بسیاری از صدام 
حمایت کردند اما در پایان جنگ، این ایران اسلامی بود که پیروز و سربلند شد و در این 
پیروزی، نیروی دریایی ارتش نقش مهم و اثرگذاری ایفا کرد. امیر دریادار خانزادی با بیان این 
که هم اکنون در جنگ اقتصادی قرار داریم که گلوله اش را نمی بینیم افزود: امروز دشمن 
برای تخریب از درون، به فشار و جنگ اقتصادی روی آورده است و با استفاده از فضای مجازی 
و شایعه پراکنی اقدام به ایجاد تفرقه می کند تا اتحاد ما را بر هم بزند از این رو باید در برابر 
نقشه های دشمن هوشیار باشیم. وی با اشاره به همایش زوج های آسمانی نیروی دریایی 
ارتش هم گفت: در مسیر زندگی مشترک پایبند بودن به تعهد بسیار مهم است و در این زمینه 

هر چه آموزه های دینی محکم تر باشد زندگی بادوام تر است.
 

سخنگوی شورای نگهبان:

 مشکل انتخابات در انجام ندادن وظایف 
نمایندگی است

»عباسعلی کدخدایی« سخنگوی شورای نگهبان قانون اساسی، مشکل انتخابات را نه در 
»نظارت شورای نگهبان« بلکه در »انجام ندادن وظایف نمایندگی« و تصویب نشدن قانون 

انتخابات در مجلس شورای اسلامی دانست. 
کدخدایی در یادداشتی توئیتری نوشت: »نظارت شورای نگهبان مشکل انتخابات نیست، 
مشکل انجام ندادن وظایف نمایندگی، از جمله عدم تصویب قانون جامع انتخابات در طول 
4 سال گذشته است. این سوال همچنان باقی است که چرا قانون انتخابات به تصویب نهایی 

نرسید و بعد از هر بار طرح در مجلس از دستور خارج می شد؟«
پنج روز پیش نیز، سخنگوی شورای نگهبان با بیان اینکه مجلس می توانست جلو ثبت نام 
بی رویه داوطلبان انتخابات مجلس را بگیرد، گفت: ملاک شورا در بررسی صلاحیت و برگزاری 
انتخابات و نظارت بر انتخابات قانون است و ما تلاش خواهیم کرد اجرای صحیح قانون را 

داشته باشیم تا حقی از کسی تضییع نشود. 

 وزیر کشور با تاکید براین که فعالیت خیریه ها و سمن ها در بحث سلامت اجتماعی بسیار 
مهم است، گفت: نیازمند سازمان مردم نهاد یا خیریه ملی در حوزه حوادث غیرمترقبه 

هستیم. 
عبدالرضا رحمانی فضلی در نشست مجمع خیرین کشور افزود: در سال های اخیر، وزارت 
کشور به تقویت حوزه اجتماعی توجه ویژه ای داشته است،  پیش از حضور بنده در این 
مسئولیت نیز، موضوعات اجتماعی مورد توجه بوده است اما این موضوعات، در وزارت 
کشور مهم و اولویت دار تلقی نمی شده است؛ چرا که به هرحال دو رکن اساسی وزارت کشور 
سیاست و امنیت است. رحمانی فضلی ادامه داد: اما از زمانی که مسئولیت این وزارتخانه 
را برعهده گرفتم، دو رکن دیگر اقتصادی و اجتماعی مورد توجه قرار گرفت، به طوری که 
اکنون وزارت کشور در حوزه اقتصادی پیشتاز است و مستقلًا هم عمل می کند و در حوزه 
اجتماعی نیز پس از گزارشی که خدمت مقام معظم رهبری ارائه شد و با توجه به دستورات 

ایشان اقدامات شتاب بیشتری گرفته است.
وی در ادامه با اشاره به اینکه؛ بر مبنای بیانات مقام معظم رهبری در بحث آسیب های 
اجتماعی، ۲0 سال عقب هستیم و با اینکه اقداماتی انجام شده است اما هرچه جلوتر می 
رویم، به دلیل اینکه هدف ثابت نیست و مدام سرعت تغییرات زیادتر می شود، فاصله تا نقطه 

مطلوب هم بیشتر می شود.
رحمانی فضلی در تبیین سرعت زیاد تغییرات، به سرعت بسیار بالای تحولات اجتماعی و 
غیر قابل سنجش بودن این سرعت، اشاره کرد و گفت: این امر از یک سو، ناشی از تحولات 
فن آوری، تحولات سرمایه گذاری و اقتصادی و تحولات فرهنگی است و از سوی دیگر، ناشی 
از آن است که بموازات ورود فن آوری های جدید نتوانستیم فرهنگ و محتوای لازم برای آنها 

را فراهم کنیم.
وزیر کشور به آسیب شناسی روند حل مشکلات اجتماعی پرداخت و گفت: اگر این 
تلاش ها، صرفاً در قالب و چارچوب اقدامات دولتی دنبال شود، طبعاً از قدرت و توان 
دولت ها خارج است؛ چرا که، دولت ها اولویتهای مستحدثه، مسائل و مشکلات و همچنین 

محدودیتهایی دارند که توان انجام چنین اموری را از آنها سلب می کند.
دیگر  و  اندوزی  معرفت  آرامش،  زیبایی،  مهر،  رویکرد  با  مردم  اگر  اما  داد:  ادامه  وی 
رویکردهای مد نظرشان به همنوعان خود کمک کنند، می تواند به چشمه جاری ای بدل 

شود که جوشش آن پایانی ندارد.
وزیر کشور گفت: در حوزه سازمان های مردم نهاد کارهای زیادی انجام شده است ولی 
در حوزه توانمندی، هدف گذاری و همراه کردن مردم در بخش های مختلف به خوبی کار 

نشده است.
حمانی فضلی با اشاره به اینکه توجه به امور خیریه ریشه در اعماق تفکرات، تاریخ و فرهنگ 
ما دارد، افزود: این موضوعات سابقه ای فراتر از مسائل آئینی دارد و ریشه های تاریخی در 
فرهنگ ما دارد؛ البته در همه جوامع این نوع امور وجود داشته است، اما ایران به عنوان 

تمدنی کهنسال؛ مبتنی بر مشارکت و نقش اصلی مردم در این نوع امور است.
وی با بیان اینکه در وزارت کشور هرکاری در چارچوب وظایف و مأموریت های  وزارت 
کشور اقتضاء داشته باشد، در جهت کمک به خیریه و سمن ها انجام می شود،   گفت: 
فعالیت خیریه ها و سمن ها در بحث سلامت اجتماعی بسیار مهم است که می تواند مسائل 
و موضوعات حوزه آسیب های اجتماعی را نیز در برگیرد. از جمله؛ برخی خانواده های ما از 

نبود آرامش رنج می برند و نیاز است این امر ریشه یابی شود.
وزیر کشور با تاکید بر اینکه نیازمند سازمان مردم نهاد و یا خیریه ملی در حوزه حوادث 
غیرمترقبه هستیم، گفت: با توجه به حادثه خیر بودن ایران و بروز انواع حوادث طبیعی در 
جای جای کشور، با وجود داشتن امکانات کافی، مشکلات زیادی در امر توزیع امکانات 
به حادثه دیدگان داریم که سازمان های مردم نهاد و خیریه ها که شعب مستقر در استان و 

شهرستانها دارند،   در محل حادثه می توانند به خوبی این مسائل را برطرف کنند.

وزیر کشور:

نیازمند خیریه ملی در حوزه حوادث غیرمترقبه هستیم

جبهه  سیاستگذاری  عالی  شورای  رییس  نایب   
اصلاح طلبان گفت: هیأت های اجرایی محصول جریانی 
غیر از جریان مجری انتخابات است که این بسیار عجیب 
است، این یک بدعت است که وزرات کشور زیر بار آن رفته   

پذیرفته و لابد رئیس جمهوری هم زیر بار رفته است. 
حجت الاسلام والمسلمین سید عبدالواحد موسوی 
سیاستگذاری  عالی  شورای  نشست  دومین  در  لاری 
که  این  بیان  با  استانی  رابطان  با  اصلاح طلبان  جبهه 
شرایط کشور فضای را به وجود آورده که بحث های بین 
همه ما مشترک است، گفت: ممکن است ما به نوع کار 
کرد نیروهای مرتبط در دولت، مجلس و شوراها انتقاداتی 
داشته باشیم در پاره ای از موارد هم دوستان ما به خاطر 
عملکرد بعضی از دستگاه های دولتی که خودمان برای 

آنها سرمایه گذاری کرده ایم سر به زیر هستند.
وی ادامه داد: ما امروز  با یک پیش فرض در انتخابات 
شرکت می کنیم، به اعتبار این که اصلاح طلبان اکثریت 
جامعه را نمایندگی می کنند و اکثریت جامعه خواستار 
تغییر و اصلاح است و اگر کسانی را بخواهند این فکر و 
نگاه را نمایندگی کنند همین شورای عالی اصلاح طلبان 
هستند. آن چه ما به آن می بالیم این است که اکثریت 

جامعه را نمایندگی می کنیم.
موسوی لاری با بیان اینکه مردم در شرایط جدید از ما 
بسیار جلوتر رفته اند و خواست ها و مطالباتی دارند، افزود: 

حال چه باید کرد؟ این جمعی که اکثریت را نمایندگی 
می کند باید از انتخابات کنار بکشد؟ نتیجه اش این می 
می گیرند،  را  چیز  همه  دیگران  دردسر  بدون  که  شود 

چیزی عاید ما و اکثریت نمی شود.
وزیر کشور دولت اصلاحات تصریح کرد: ما در انتخابات 
که  است  آن  به  منوط  دادن  لیست  می کنیم،  شرکت 
کاندیدا داشته باشیم، این حرف کاملا مشخص است. ما 
می خواهیم حضور داشته باشیم کاندیداهایی هم داشتیم 
که یک تعدادی از آن ها به خاطر فضای خاص ثبت نام 

نکردند و تعدادی هم آمدند که با بدعتی روبه رو شدیم.
محصول  اجرایی  هیأت های  کرد:  خاطرنشان  وی 
جریانی غیر از جریان مجری انتخابات است که این بسیار 
عجیب است! این یک بدعت است که وزرات کشور زیر بار 
آن رفته و پذیرفته و لابد رییس جمهوری هم زیر بار رفته 
است. این عضو هیأت رییسه شورای عالی سیاستگذاری 
برای  دوستان  حضور  نفس  داد:  ادامه  اصلاح طلبان 
این است که ما می خواهیم حضور داشته باشیم، این 
مشکلات هم جدید نیست از گذشته هم وجود داشته 

است.
وی تاکید کرد: شورای عالی نماد ائتلافی و جبهه ای 
و  نمی شود  محدود  انتخابات  به  فقط  که  است  جریان 

پروسه انتخابات تمام شود باز هم کار ما ادامه دارد.
موسوی لاری خاطرنشان کرد: چند حزب وارد شورای 

عالی سیاست نیامدند حال خودشان باید تصمیم بگیرند 
که می خواهند باز به مسیر تک روی ادامه دهند یا این که 

جذب شوند.
این فعال سیاسی اصلاح طلب بیان داشت:  در بحث 
کرده  عمل  بد  بسیار  کشور  وزارت  اجرایی  هیات های 
است، با بعضی از استاندارها صحبت کردم که این چه 
اتفاقی است که رخ داده؟ گفتند که ما مقاومت کردیم 

ولی آقایان در وزارت کشور گفتند که باید انجام دهید.
وی افزود:  در شیراز به خاطر رفتار همین هیات های 
اجرایی فرماندار تصمیم به استعفا گرفت، معتقدم تحلیل 
اجرایی  هیات های  که  هنگامی  است  نگرفته  صورت 
توسط مجری غیر از مجری انتخابات، انتخاب می شود 
چه اتفاقی می افتد. نتیجه این کار هم این شده است که 
در بعضی از جاها حق کشی صورت گرفت. هیات اجرایی 
باید تشحیص دهد فرد صلاحیت دارد و یا خیر، احراز 

نکردیم چه حرفی است؟ 
موسوی لاری ادامه داد: در عین حال که از دستگاه های 
و  انتخابات مهم است  مختلف گله مند هستیم، بحث 
همیشه هم گفتیم اصلاح طلبان با صندوق های رأی قهر 
نمی کنند اما این قهر کردن به معنی آن نیست که روز 
رأی یک برگه در صندوق می اندازیم، خیر می خواهیم 
باید  که  بدانند  دوستان  باشد،  موثر  رای  صندوق های 

تلاش کنیم و امید دهیم.

حجت الاسلام والمسلمین موسوی لاری :

 رفتار هیات های اجرایی درباره رد صلاحیت ها بدعتی جدید است

رئیس شورای هماهنگی جبهه اصلاحات با بیان اینکه حاکمیت باید زمینه های رقابتی 
شدن انتخابات را فراهم کند، گفت: تصویب پالرمو و سی اف تی می تواند در رقابتی تر 
شدن انتخابات نقش داشته باشد تا مردم امیدوارتر شده و ببینند که نظام جمهوری 

اسلامی در یک تعامل مثبت جهانی، چه اقداماتی را انجام می دهد. 
مصطفی کواکبیان روز پنجشنبه در سومین کنگره سراسری مجمع فرهنگیان ایران 
اسلامی افزود: برای انتخابات رقابتی چند شرط لازم است. شرط اول سلامت انتخابات 
است. همه دست اندرکاران و عناصر ذیربط باید در این انتخابات بی طرف باشند چرا که 
این انتخابات، انتخاباتی آزاد و قانونی است. البته آزادی در انتخابات به این مفهوم است 
که در چارچوب قانون، انتخابات آزادی شکل بگیرد. مساله مهم این است که اگر بخواهیم 

انتخابات آزاد، سالمف بی طرفانه و عادلانه شکل بگیرد یک ملزوماتی هم است.
وی افزود: انتخابات رقابتی سه پایه اساسی دارد که پایه اصلی آن اقدامات حاکمیت 
است. اگر بخواهیم انتخابات رقابتی انجام شود حاکمیت باید زمینه های رقابتی شدن آن 
را فراهم کند.  به طور مثال به تعبیر الیاس حضرتی و مجید انصاری نباید اینگونه باشد که 
شخصی از الان لیست خود را بسته شده و لیست فرد دیگری حتی تا دقیقه ۹0، هنوز 

مانده باشد. این چه عدالت و رقابتی به مفهوم واقعی کلمه است؟
رییس شورای هماهنگی جبهه اصلاحات گفت: با این حال ما با همه این شرایط قبول 
کردیم که به صحنه بیاییم. من معتقدم که نهادهای مختلف حاکمیت در این انتخابات نقش 
دارند و شورای نگهبان نیز مهمترین نقش را دارد. شورای نگهبان نباید سخت گیری های 

خود را داشته باشد و غیر از آن 4 مرجع، یعنی وزارت اطلاعات، ثبت احوال، دادستانی و 
نیروی انتظامی، مراجع دیگری که در کل کشور در این انتخابات برخورد سلیقه ای دارند. 
البته اگر برخوردها قانونی باشد ما مشکلی نداریم. کواکبیان افزود:  در بحث  نظارتی در 
شهرستان مواردی را داشته ایم که مثلا پسر عمه  شخصی حضور داشته باشد ولی پسر 
خاله وی نباشد و سلیقه ای برخورد می کردند. ۱۲ نفر شورای نگهبان با آن ۳00 هزار نفری 

که گزارش ها را تهیه می کنند فرق دارد. لذا باید در اینگونه مساله بسیار دقت شود.
وی تصریح کرد:  در مورد اینکه صدا و سیما از این همین الان به این فکر است که یک 
جریانی را قالب و مطرح کند که البته اشتباه می کند. من معتقدم که اگر صدا و سیما به 
ما فحش بدهد ما رای بیشتری می آوریم. یعنی نشانه آن را هم ما در مسائل اجتماعی 

دیده ایم. ولی ما انتظار داریم برای حفظ ظاهر هم که شده این مسائل را رعایت کنند.
نماینده مردم تهران در مجلس گفت:  به اعتقاد من حتی تصویب پالرمو و سی اف تی 
یعنی لوایح اف ای تی اف می تواند در رقابتی تر شدن انتخابات نقش داشته باشد و مردم 
امیدوارتر شده و ببینند که نظام جمهوری اسلامی در یک تعامل مثبت جهانی، اقداماتی 
را انجام می دهد. دولتش بسیار موثر است. ما اصلاح طلبان از این دولت ضربه زیادی 

خورده ایم. دولت باید در جهت اقدامات بیشتر برای بهبود معیشت مردم تلاش کند.
کواکبیان عنوان کرد:  شورای نگهبان متاسفانه اصلاح مواد انتخاباتی  در مجلس را رد 
کرد ولی حداقل آخرین طرح دوفوریتی که در مجلس برای شفافیت هزینه های تبلیغات و 

فعالیت انتخاباتی تصویب شد، تایید کند.

مصطفی کواکبیان:

حاکمیت باید زمینه های رقابتی شدن انتخابات را فراهم کند 

امیر علی ابوالفتح*

یک کارشناس مسائل خلیج فارس گفت: بعید است که بعد 
از سلطان قابوس »پادشاه کنونی عمان که دربستر بیماری به 
سر می برد« در نوع تعاملات مسقط با تهران تغییری ایجاد 
شود چرا که مکتب سلطان قابوس که مبتنی بر تساهل و 

میانجی گری است در این کشور ادامه خواهد داشت. 
میرجواد میرگلوی بیات، در گفت وگویی، در پاسخ به این 
سوال که به نظر وی روابط ایران و عمان بعد از سلطان قابوس 
به چه نحو خواهد بود و آیا در سیاست خارجی عمان تغییری 
ایجاد خواهد شد؟ اظهار کرد: کشور عمان در شبه جزیره 
عرب دارای یک انزوای جغرافیایی و مذهبی است و در همین 
انزوا تلاش  این  از  برای خروج  این سال ها  چارچوب طی 
کرده که با کشورهای منطقه و فرامنطقه رابطه دوستانه ای 
دقت  عمان  نقشه  در  اگر  اینکه  بیان  با  وی  باشد.  داشته 
کنیم، می بینیم که بخش اعظمی از این کشور در دریاها از 
جمله دریای عمان، دریای عرب، خلیج فارس و اقیانوس 
هند محصور شده است و مرز خاکی این کشور با سه کشور 
امارات، عربستان و یمن است، ادامه داد: یمن همیشه باعث 
ایجاد مشکل امنیتی برای عمان شده است و از دیگر سو این 

کشور با عربستان و امارات نیز مشکلات مرزی زیادی دارد.

میرگلوی بیات ادامه داد: در مورد مسئله سیادت در شبه 
جزیره عربستان،  عمان یک ادعای تاریخی دارد و همواره 

سعی کرده که مستقل از شبه جزیره عربستان عمل کند.
این کارشناس مسائل خلیج فارس همچنین به تشریح 
انزوای مذهبی عمان در شبه جزیره عربستان نیز اشاره کرد 
و گفت: اکثریت جمعیت عمان اباضیه هستند و در حالی 
که اکثر جمعیت کشورهای شبه جزیره عربستان به لحاظ 
مذهبی اهل سنت هستند و این باعث شده که عمان از نظر 

مذهبی در آن منطقه در اقلیت قرار بگیرد.
شده،  تشکیل  وهابیت  که  زمانی  از  اینکه  بیان  با  وی 
اباضیه مورد تکفیر  وهابی ها قرار گرفته است، گفت:  همان 
طور که اشاره شد این انزوای جغرافیایی و مذهبی باعث 
شده که عمان به دنبال متحدان منطقه ای و فرامنطقه ای 
با دیگر  برود. چنانچه می بینیم دایره تعاملات این کشور 
کشورهای جهان بسیار گسترده است. از رژیم صهیونیستی 
گرفته تا ایران، از شرق آسیا تا آمریکا. میرگلوی بیات با بیان 
اینکه عمانی ها با این استراتژی تلاش کرده اند که بر انزوای 
جغرافیایی و مذهبی خود در شبه جزیره عربستان غلبه 
کنند، گفت: آن ها همواره سعی کرده اند که در حاشیه جهان 

اسلام قرار بگیرند و این یک امر انتخابی بوده است چرا که 
می خواستند مستقل باشند.   این کارشناس مسائل منطقه 
با بیان اینکه عمانی ها بعد از سلطان قابوس نیز به دلایل 
ساختاری در روابط خود با ایران به عنوان یکی از متحدان 
مهم منطقه خود تغییری ایجاد نمی کنند، خاطرنشان کرد: 
سلطان قابوس در عمان در عرصه سیاست داخلی و خارجی 
این  ایجاد کرده که در عرصه سیاست خارجی  را  مکتبی 
مکتب مبتنی بر تساهل و میانجی گری است و قطعا بعد از 
سلطان قابوس نیز این مکتب ادامه پیدا می کند. بنابراین بر 
اساس آنچه که اشاره شد بعید است که در سیاست خارجی 
عمان نسبت به ایران بعد از سلطان قابوس تغییری ایجاد 
شود. وی افزود: در حال حاضر از برخی از افراد به عنوان 
جانشین سلطان قابوس یاد می شود که این افراد نیز روابط 
طارق«  »اسعدبن  از  مثال  برای  داشته اند.  ایران  با  خوبی 
جانشینان  از  یکی  عنوان  به  قابوس  سلطان  پسرعموی 
احتمالی وی یاد می شود که او همیشه نگاه مثبتی به ایران 
داشته است و خود وی و فرزندش رفت و آمدهایی به ایران 
از  بنابراین بعید است که بعد  طی این سال ها داشته اند. 

سلطان قابوس چالشی در روابط تهران مسقط ایجاد شود.

یک کارشناس مسائل خلیج فارس پاسخ داد:

روابط عمان با ایران بعد از سلطان قابوس چگونه خواهد بود؟ 

اکبر ترکان مشاور عالی پیشین رئیس جمهوری با اشاره به بحث داغ این روزهای کشور 
درباره استعفای حسن روحانی گفت: این حرف مزخرفی است که عده ای خواستار 
استعفای روحانی هستند، به نظرم رسانه ها هم نباید به این موضوع غلط بها بدهند. 
رئیس جمهور قانونی ایران در حال اداره کشور است و اگر هر نوع تزلزلی در این بین پیش 

بیاید، به ضرر نظام و کشور خواهد بود.
خان های  شده  باعث  که  لیبی  اتفافات  مثال  عنوان  به  ترکان:اظهارداشت:  اکبر 
محلی نفت را به قیمت نازل 9 دلار بفروشند، یا بی سامانی های مصر و یمن و همچنین 
بی خاصیت شدن دولت سوریه و... نشان می دهد  آمریکا ماموریتش را برای متزلزل کردن 
این کشورها با موفقیت به پایان رسانده است. پس آنهایی که در ایران از لزوم استعفای 

روحانی حرف می زنند اشتباه می کنند.
وزیر دولت های هاشمی و خاتمی با اشاره به اینکه عده ای می گویند  اختیار کار از دست 
رئیس جمهوری خارج شده است توضیح داد:  اصلًا چنین چیزی را نمی توان قبول کرد. 
به هر حال آقای روحانی کشور را اداره می کند. هرچند دولت موفق نبوده و نمی توانیم 

بگوییم آقای روحانی مدیر موفقی است.
ترکان تاکید کرد: مشکل اصلی این است که نظام ما نه ریاستی است نه پارلمانی. در 

واقع وزیران دولت به جای اینکه در برابر مجلس پاسخگو باشند، باید به رئیس جمهوری 
پاسخ بدهند. چون در این حالت وقتی وزیران به طور فردی به مجلس می روند، برای 
حل مشکل شان گاهی تصمیم های دولت را هم تقبیح می کنند. زمانی که در قانون 
اساسی نخست وزیر را حذف کردند قانون را کامل ننوشتند، به همین دلیل وزیران از 
مجلس رأی می گیرند و توسط مجلس هم استیضاح می شوند. این در حالی است که 
دولت باید مقابل مجلس مسئول باشد و اگر قرار بر استیضاح باشد، دولت استیضاح شود 

نه تک تکِ  وزیران.
او ادامه داد: اگر قانون اصلاح شود، دیگر نمایندگان مجلس نمی توانند در کار دولتی ها 
دخالت کنند و به وزیران حتی در گزینش معاونان و مدیرکل ها امر و نهی کنند. چون در 
شرایط فعلی مثلًا اگر بخشداری به نماینده ای در انتخابات کمک نکرده باشد، خواستار 
حذفش می شوند و... که در نهایت قوه مجریه به هم ریخته خواهد شد. به نظر می رسد 
از این دیدگاه یکپارچگی قوه مقننه آسیب می بیند. اکبر ترکان در پایان سخنانش، با 
اشاره به پیشنهاد افرادی چون عباس عبدی که از حسن روحانی خواسته بودند از سمت 
خود استعفا دهد،  گفت: به  آقای عبدی و دیگران توصیه می کنم  پیش از اینکه بخواهند 

توصیه ای داشته باشند، مسائل را به طور دقیق واکاوی کنند.

اکبر ترکان: 

آنهایی که از استعفای روحانی حرف می زنند اشتباه می کنند 
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 مهم ترین علل ایجاد سندرم تارسال تانل

علت گزگز و درد کف پا
سندرم تارسال تانل از مهم ترین دلایل گزگز، درد و کرختی کف پا است که اغلب افراد از 

آن بی اطلاع هستند.
به گزارش ایسنا، تونل تارسال، کانالی است که در قسمت داخلی مچ پا و زیرقوزک داخلی 
قرار گرفته است. این کانال محل عبور انواع شریان و ورید، اعصاب و تاندون است. یکی از 
مهم ترین اعصابی که از این کانال عبور می کند، عصبی به نام تی بیال خلفی است. زمانی 
که این عصب به هر دلیل تحت فشار قرار می گیرد دردناک می شود. این عارضه یکی از 

مهم ترین دلایل گزگز و درد کف پا، پاشنه و انگشتان است.
کف پای صاف و بدون قوس: کف پای صاف و بدون قوس سبب می شود مچ پا به سمت 
خارج انحراف پیدا کند و مجرای تونل تنگ شود. بسته شدن مجرای تونل سبب فشار به 
اعصاب و ایجاد درد می شود. به طور کلی هر عارضه ای که منجر به تنگ شدن کانال شود، 

در این بیماری نقش دارد.
در عین حال عللی چون شکستگی مچ پا،  متورم شدن تاندون ها،  خار استخوان مفاصل، 
دیابت و ... نیز می تواند منجر به گزز کف پا و درد آن شود. باید توجه کرد که زنان و مردان 
به یک اندازه در معرض این سندرم قرار دارند. علایم سندرم تارسال تانل مشابه علایم دیده 
شده در افراد مبتلا به اختلالات تیرویید است. مهم ترین نشانه های آن احساس گزگز، درد، 
سوزش و بیحسی در مچ، پاشنه، قوس و انگشتان است. علایم می توانند دایمی باشند یا بر 

اثر ایستادن زیاد، پیاده روی طولانی یا ورزش شدید، تشدید شوند.
بنابر اعلام پایگاه جامع آموزش و فرهنگسازی سلامت وزارت بهداشت، سندرم تارسال 
تانل یکی از عوارضی است که سرعت در تشخیص، نقش مهمی در پیشرفت درمان دارد؛ 
چرا که تشخیص زودهنگام سبب کمترین آسیب به اعصاب می شود. عکسبرداری به روش 
MRI یکی از مهم ترین روش های تشخیص است. معمولا پزشکان پس از اطمینان از وجود 
این عارضه، استراحت، کاهش وزن، اجتناب از فعالیت بدنی شدید و استفاده از کفش 
مناسب را توصیه می کنند. سپس از داروهای ضد التهابی غیر استروئیدی یا تزریق بی حس 
کننده به عصب استفاده می شود. استفاده از کفی های طبی برای افراد مبتلا به کف  پای 
صاف نیز یکی از راهکار دیگر است. در برخی موارد فیزیوتراپی هم توصیه می شود. البته در 

حالت های خاص، تنها راه علاج عمل جراحی برای باز کردن کانال است.

یک متخصص ارتوپدی :

بازی کردن »کودک« چه فوایدی دارد؟
متخصص ارتوپدی گفت: رشد استخوانی کودکان از شیرخوارگی آغاز می شود و باید در 
همان سنین فعالیت فیزیکی در قالب بازی کردن به آنها آموزش داده شود؛ چراکه تضمین 

کننده پیشگیری از آسیب ها در دوران نوجوانی و جوانی خواهد بود.
محمد رازی اظهارداشت : امروزه  همه آسیب های ورزشی مهم هستند ولی متاسفانه 
در کشور ما آسیب های مفصل زانو بخصوص آسیب لیگامان کروشیت قدامی یا  ACL به 
مراتب شیوع بیشتری دارد و یکی از علل آن انگیزه بالای نوجوانان و جوانان به روی آوردن 
ورزش است و علت دیگر آن نوجوانانی است که در سنین بلوغ و بعد از بلوغ علاقه شدیدی 
به ورزش هایی مثل فوتبال و بازی های توپ دار  پیدا می کنند، ولی سیستم عضلانی عصبی 

آنها رشد چشمگیری نکرده است.
و  با ورزش  از کودکی و شیرخوارگی  باید  ارتوپدی تصریح کرد:کودک  این متخصص 
فعالیت های فیزیکی را شروع کند و هنگامی که راه می افتد باید فعالیت های فیزیکی را به 

نحو صحیح و به مقدار متناسب انجام دهد.
وی اضافه کرد: به همین خاطر کودکانی که مرتب در پارک ها بازی می کنند و از وسایلی 
که در پارک ها نصب شده یا در زمین آزاد یا در جایی که روی ماسه و زمین خاکی بازی 
می کنند و رشد می کنند  سیستم عصبی عضلانی و اسکلتی شان رشد صحیح تری پیدا 
می کند و هنگامی که به سن بالاتر می رسند میزان آسیب دیدگی لیگامان کروشیت قدامی 
در آنها کمتر است . رئیس ششمین کنگره بین المللی دوسالانه انجمن جراحی زانو تصریح 
کرد:  متاسفانه امروزه زندگی آپارتمانی توأم با نداشتن وقت از طرف والدین برای اینکه 
بچه ها را به هر روز به مکان های مناسب برای انجام بازی و ورزش ببرند باعث شده که بچه ها 

رشد سیستم عصبی عضلانی استخوانی نرمالی را نداشته باشند.
رازی متذکر شد: گاهی که به ورزش های ارگانیزه و ورزش های تیمی و کلاس های ورزشی 
می روند ممکن است کم بیاورند  و در فعالیت های چرخشی و پیچشی باعث پارگی لیگامان 

کروشیت  قدامی شوند.
وی عنوان کرد: نتیجه می گیریم با توجه به اینکه رشد عصبی- عضلانی استخوانی 
کودکان یا سیستم نوروماسکولارشان باید از شیرخوارگی آغاز شود، باید در همان سنین 
فعالیت فیزیکی و ورزشی در قالب بازی کردن به کودکان آموزش داده شود که این آموزش ها  

از نوزادی تضمین کننده پیشگیری از آسیب ها در دوران نوجوانی و جوانی خواهد بود.
 

مصرف منیزیم احتمال بیماری عروق کرونری 
را کاهش می دهد

مطالعات اخیر محققان دانشگاه براون در آمریکا نشان می دهد مصرف رژیم غذایی حاوی 
منیزیم احتمال بروز بیماری های عروق کرونری و مرگ ناشی از این عارضه را در زنان یائسه 

کاهش می دهد.
به گزارش پایگاه خبری مدیکال نیوز، در بیماری عروق کرونری، سرخرگ های تاجی تنگ 
و باریک می شوند و خون و اکسیژن کافی در اختیار عضلات قلب قرار نمی گیرد. مطالعات 
جدید با بررسی اطلاعات پزشکی و رژیم غذایی بیش از ۱۵۳ هزار زن نشان می دهد 
مصرف رژیم غذایی حاوی منیزیم احتمال بروز بیماری های عروق کرونری و مرگ ناشی 
از این عارضه را در زنان یائسه کاهش می دهد و باید این ماده معدنی در رژیم تمام افراد به 

ویژه زنان گنجانده شود.
بدن به چند میلی گرم منیزیم در روز نیاز دارد؟

- میزان نیاز بدن به منیزیم بسته به جنس و سن متفاوت است. کودکان ۱ تا ۸ سال به 
۸0 تا ۱۳0 میلی گرم منیزیم در روز نیاز دارند. ۲40 میلی گرم در روز برای کودکان ۹ تا ۱۳ 
ساله توصیه شده است. پس از چهارده سالگی این نیاز بنا به جنسیت متفاوت است. بدن 
مردان بیشتر از زنان به منیزیم نیاز دارد. به مردان بالای ۱4 سال توصیه می شود که روزانه 
بین 400 تا 4۲0 میلی گرم منیزیم مصرف کنند؛ در حالیکه این میزان در زنان بالای ۱4 
سال بین ۳۲0 تا ۳60 میلی گرم است. اسفناج، کلم پخته، برنج قهوه ای، موز، آووکادو، 
هندوانه، آجیل، تخم کدو، کنجد، تخم آفتابگردان، بادام، حبوبات، دانه آفتابگردان، دانه 
کنجد، گندم و انواع غلات، شیر سویا، لوبیا، بلغور جوی دوسر، کلم بروکلی، نخود، میگو، 

کره بادام زمینی، نان و ماهی حاوی مقادیر بالای منیزیم هستند.

یافته محققان سنگاپوری؛

تاثیر چای سبز در مقابله با بیماری سل
محققان دریافتند ترکیب موجود در چای سبز می تواند از رشد باکتری های عامل بیماری 

سل جلوگیری نماید.
به گزارش مهر، محققان دانشگاه فنی نانیانگ سنگاپور در آزمایشات خود دریافتند 
 )EGCG )epigallocatechin gallate که چگونه ترکیب موجود در چای سبز موسوم به

می تواند از رشد باکتری های عامل بیماری سل ممانعت کند.
ترکیب EGCGبا پیوند با یک آنزیم و تامین انرژی بیولوژیکی برای فعالیت سلولی، این 

کار را انجام می دهد.
این فرایند منجر به اُفت انرژی باکتری که برای فرایندهای حیاتی سلولی در جهت رشد و 
ثبات نیاز دارد می شود. »گرهاد گروبر«، سرپرست تیم تحقیق، در این باره می گوید: »کشف 
ما در مورد توانایی این ترکیب این امکان را فراهم می کند که داروهای جدیدی را برای مقابله 
با این بیماری تنفسی ایجاد کنیم.« به گفته محققان، سلول ها برای انجام فرایندهای حیاتی 
شان نظیر تشکیل دیواره سلولی نیاز به انرژی دارند. آنها این انرژی را از آنزیمی موسوم به 
ATP )Adenosine triphosphate( تامین می کنند. بدون انرژی برای فعالیت های ضروری 

سلول، سلول توانایی و پایداری اش را از دست می دهد و در نهایت می میرد.
محققان با آزمایش ۲0 ترکیب متوجه شدند تنها EGCG که به مقدار زیادی در چای سبز 

وجود دارد، می تواند موجب کاهش ذخیره انرژی در سلول ها شود.
 

محققان عنوان می کنند؛

غذاهای چرب موجب اختلال در ارتباط 
روده با سایر بدن می شود

مطالعه اخیر نشان می دهد غذاهای چرب می تواند رابطه بین روده و بقیه نقاط بدن را 
قطع نماید.

به گزارش مهر، محققان دانشگاه دوک آمریکا در مطالعه بر روی ماهی ها در مورد ارتباط 
مغز و بقیه بدن بعد از غذاخوردن، دریافتند وعده غذایی پرچرب به طورکامل موجب قطع 

ارتباط روده با سایر نقاط بدن به مدت چند ساعت می شود.
آنها سلول های enteroendocrine را که به صورت پراکنده در دیواره روده وجود دارند 
مورد بررسی قرار دادند. این سلول ها نقش اصلی را در سیگنال دهی به بدن در رابطه با 
تمام مسائل مهم در دستگاه گوارش به عهده دارند. همچنین این سلول ها با آزادکردن 

هورمون ها، رابطه مستقیمی با سیستم عصبی و مغز دارند.
این سلول ها حداقل ۱۵ هورمون متفاوت برای ارسال سیگنال ها به بقیه بدن در مورد 
حرکت روده، احساس سیری، هضم، جذب مواد مغذی، حساسیت انسولین و ذخیره 
انرژی تولید می کنند. »جان رالز«، سرپرست تیم تحقیق، در این باره می گوید: »اما بعد 
از صرف وعده غذایی چرب عملکرد این سلول ها برای چند ساعت متوقف می شود و ما 
هنوز نمی دانیم این اتفاق خوب است یا بد.« از آنجائیکه سلول های enteroendocrine از 
عاملان اصلی در روند هضم، احساس سیر بودن و رفتارهای تغذیه ای بعدی هستند، از اینرو 
این خاموشی ممکن است مکانیسمی باشد که موجب می شود افراد دارای رژیم غذایی 

پرچرب، بیشتر غذا می خورند. 

سلامت 

 بسیاری از مردم برای تامین نیازهای بدن خود رو به مکمل های 
غذایی می آورند اما کارشناسان تغذیه معتقدند استفاده از این 

مکمل ها بدون مصرف خوردنی های مغذی چاره ساز نیست.
مکمل های غذایی طیف وسیعی از فراورده های مختلف را در 
بر می گیرند اما باید هنگام مصرف، از مزایا و معایب آنها آگاهی 

کاملی داشت.
ویتامین ها، املاح معدنی و اسیدهای چرب امگا ۳ که به صورت 
پرفروش ترین  شمار  در  می شوند،  عرضه  غذایی  مکمل های 
ترکیب های  مکمل ها  این  و  هستند  داروخانه ها  محصولات 
مختلفی دارند و خریداران آنها امیدوارند که با مصرف آنها به 

سلامت خود بیافزایند.
امروزه در سراسر دنیا، تحقیقات متعدد و متفاوتی در مورد 
مصرف صحیح مکمل ها انجام شده اما متخصصان تغذیه بر 
این باورند که مصرف مکمل ها تنها راه حل موجود نیست، 
یا به عبارت دیگر، هیچ فردی نباید مصرف مواد غذایی تازه و 
مورد نیاز بدن را کنار بگذارد و برای تامین نیازهای خود فقط به 

استفاده از مکمل ها روی آورد.
قرص های کلسیم جای لبنیات را نمی گیرد

متخصص تغذیه و استاد دانشگاه علوم پزشکی شهید بهشتی 
روز چهارشنبه در این زمینه به خبرنگار ایرنا گفت: بسیاری از 
بخورند،  روزی چند قرص کلسیم  اگر  کنند  افراد تصور می 
پوکی  دچار  وقت  هیچ  و  رفع  حل  کلی  طور  به  مشکلشان 

استخوان نمی شوند و کمبودی از این نظر نخواهند داشت.
روزبه مقدری افزود: با توجه به اینکه شیر منبع خوبی برای 
تامین کلسیم است، اما نباید این نکته را نادیده بگیریم که همراه 
با مصرف یک لیوان شیر، علاوه بر دریافت کلسیم از مواد مغذی 
دیگری مانند فسفر، ویتامین B۲ و پروتئین نیز استفاده خواهیم 

کرد.
وی با بیان اینکه هیچ وقت با مصرف یک قرص کلسیم نمی 
توانیم تمام خواص موجود در شیر را دریافت کنیم، ادامه داد: 
و  غذایی  مواد  مصرف  قطع  زمانی  هیچ  نیز  دلیل  همین  به 
مصرف مکمل ها به تنهایی توصیه نمی شود و مصرف ویتامین 
ها و املاح در شرایط خاصی می تواند بسیار مفید و موثر باشد، 
اما هر یک از افراد در موقعیت های خاصی باید براساس نظر 

پزشک معالج یا متخصص تغذیه از مکمل ها کمک بگیرند تا نیاز 
آنها تامین شود.

وی افزود: افرادی که دچار کم خونی و فقر آهن هستند، با 
مصرف مقدار زیاد گوشت، حبوبات و آجیل که منبع خوبی از 
آهن است  نیز نمی توانند کمبود خود را جبران کنند، باید بر 
اساس نظر پزشک از مکمل ها و قرص های مورد نیاز کمک 
بگیرند تا مشکل رفع شود. گاهی نمی توانیم با مصرف مواد 
از مکمل ها  نیاز بدن را تامین کنیم و ناچار هستیم  غذایی 

استفاده کنیم.
مصرف مکمل ها فقط با نظر پزشک

این متخصص تغذیه تاکید کرد: نباید مکمل ها را خودسرانه 
زیرا  کنید  مصرف  تغذیه  متخصص  یا  پزشک  تجویز  بدون  و 
استفاده از مکمل ها نیز می تواند عوارضی در برداشته باشد. 
به عنوان مثال افراد زیادی برای درمان و کنترل ریزش مو از 
مکمل های روی استفاده می کنند و باور دارند این مکمل برای 
حل این مشکل مفید است، برخی دیگر از افراد که می خواهند 
فرزندشان قد بلندی داشته باشد و فکر می کنند خوردن مکمل 
های روی به رشد قدی آنها کمک خواهد کرد، غافل از این  که 
مصرف بی رویه و بیش از حد مجاز مکمل روی می تواند با ایجاد 

اختلال در جذب آهن، موجب بروز کم خونی و فقر آهن شود.
مقدری افزود: کودکانی که بدون تجویز پزشک از این مکمل 
ها استفاده می کنند، بخصوص زمانی که خود هم زمینه کم 
خونی و فقر آهن را داشته باشند، مشکلشان تشدید خواهد شد، 
مصرف مکمل کلسیم نیز در صورتی که فرد دچار کمبود کلسیم 
نباشد، همین وضع را ایجاد خواهد کرد و می تواند موجب بروز 

اختلال در جذب آهن و در نتیجه کم خونی و فقر آهن شود.
مصرف خودسرانه مکمل آهن خطرناک است

این استاد دانشگاه گفت: بسیاری از افراد  بدون نظر پزشک، 
هر وقت احساس کنند لازم است، از مکمل های حاوی آهن 
استفاده کرده و تصور می کنند این کار نفع دارد. برخی پزشکان 
هم بدون بررسی دقیق و انجام آزمایش های لازم مصرف این 
را توصیه می کنند در حالیکه مصرف خودسرانه  مکمل ها 
مکمل آهن نه تنها مفید نخواهد بود که حتی ممکن است 
مضر باشد. مقدری افزود:  آهن زیاد در بدن باعث ایجاد نقص 
سیستم ایمنی می شود و احتمال عفونت را افزایش می دهد، 
در کودکانی که بی رویه به آنها قرص و شربت آهن داده می شود، 
احتمال سرماخوردگی، عفونت های دستگاه تنفسی، اسهال و 
عفونت های گوارشی بسیار بیشتر می شود و همچنین مصرف 

زیاد آهن می تواند رادیکال های آزاد را نیز در بدن افزایش دهد.
وی ادامه داد: رادیکال آزاد احتمال ایجاد لخته خون در عروق 
را نیز افزایش می دهد و سکته های مغزی و قلبی را به همراه 
دارد، به هیچ عنوان در گروه سنی بالای ۵0 سال نمی توانیم 
و اجازه نداریم خودسرانه مکمل های آهن یا مولتی ویتامین را 

استفاده کنیم که مخصوص این سنین نیست.
مقدری تاکید کرد: مکمل های مولتی ویتامینی که در بازار 
وجود دارد، برای سنین خاصی تعریف شده و فقط باید براساس 
آن مصرف شود، مکمل های مخصوص دوران بارداری نیز با 
مکمل هایی که قبل از این ماه ها مصرف می شود، تفاوت دارد و 
باید براساس نیازهای خانم باردار تعیین شود. مصرف هر یک از 
مکمل ها، در هر سنی بهتر است براساس نظر متخصص تغذیه 
یا پزشک معالج باشد تا مشکلی برای فرد ایجاد نکند. به عنوان 
مثال، بسیاری از مکمل های تغذیه ای و ویتامینی در جذب و 
عملکرد داروها اختلال ایجاد می کند بخصوص سالمندان که 
از داروهای متفاوتی استفاده می کنند، باید این موضوع را در 
نظر داشته باشند. وی با بیان اینکه مصرف مکمل روی و کلسیم 
با یکدیگر تداخل ایجاد می  کنند و اثر یکدیگر را از بین می  برند، 
افزود: اگر مجبور به استفاده از هر دوی این مکمل  ها هستید، 
حتما موضوع را با پزشک در میان بگذارید تا او ساعت مناسب 
مصرف هر کدام را برایتان مشخص کند، مصرف مکمل روی با 
سایر مواد معدنی از جمله آهن، مس، منگنز و کلسیم تداخل 
دارد. بنابراین بهتر است این مکمل را به صورت جداگانه و فقط 
با آب ساده مصرف و برای پیشگیری از ایجاد تداخل در جذب 

مکمل روی باید از خوردن آن با شیر یا دوغ خودداری کرد.
این متخصص تغذیه گفت: غلات و حبوبات حاوی ماده ای به 
نام »فیتات« هستند که این ماده می  تواند جذب روی را مختل 
کند، بنابراین یکی دو ساعت قبل و بعد از مصرف مکمل روی، 
این خوراکی  ها را نخورید و اگر ناراحتی کلیه، کبد یا اسهال 
مزمن و دیابت دارید، موضوع را با پزشک خود در میان بگذارید.
مقدری تصریح کرد: اگر مکمل روی مصرف می  کنید، حجم 
مواد غذایی حاوی فیبر را در برنامه روزانه  خود افزایش ندهید، 
دریافت فیبر فراوان می  تواند دفع روی از بدن را به دنبال داشته 

باشد.

کمبود ویتامین B۲ که به نام ریبوفلاوین نیز شناخته می شود می تواند به روش های 
مختلفی خود را نشان دهد.

یک رژیم غذایی مغذی و متعادل می تواند فواید سلامت مختلفی را ارائه کند. در 
مقابل، یک رژیم غذایی فاقد مواد مغذی ممکن است موجب بروز علائم ناخوشایند 

مختلفی شود.
اگرچه مراجعه به پزشک بهترین روش برای تشخیص کمبود مواد مغذی در بدن 
محسوب می شود، توجه به علائمی که از این شرایط حکایت دارند نیز اهمیت دارد. بدن 

از طریق این علائم تلاش می کند نسبت به بروز مشکل هشدار دهد. 
A علائم کمبود ویتامین

خشکی چشم
کمبود ویتامین A اغلب در چشم ها آشکار می شود و این منطقی به نظر می رسد زیرا 
مصرف بتا کاروتن - پیش سازی برای ویتامین A - اغلب برای سلامت مطلوب چشم 

توصیه شده است.
کمبود ویتامین A اغلب در افرادی که از خشکی چشم رنج می برند، مشاهده می شود. 

خشکی ملتحمه اغلب یکی از علائم کمبود شدید ویتامین A است.
شب کوری

قابل  نابینایی  اصلی  دلیل   A ویتامین بهداشت جهانی، کمبود  به گفته سازمان 
پیشگیری بین جوانان به ویژه در کشورهای در حال توسعه است. بنابر برآورد این سازمان، 
سالانه حدود ۵00 هزار کودک بینایی خود را به واسطه کمبود ویتامین A از دست می 

دهند.
و این تنها افراد جوان نیستند که در معرض خطر قرار دارند. سازمان بهداشت جهانی به 
این نکته اشاره داشته است که زنان باردار، به ویژه آنهایی که به خدمات درمانی مناسب 
 A دسترسی ندارند، در سه ماه سوم بارداری به همان اندازه نسبت به کمبود ویتامین

آسیب پذیر هستند.
کم خونی

اگر ابتلا به کم خونی یا آنمی - کمبود گلبول های قرمز خون -  در شما تشخیص داده 
شده است و درباره دلیل اصلی آن مطمئن نیستید باید سطوح ویتامین A بدن خود را 
کنترل کنید. افرادی که با کمبود این ویتامین مواجه هستند ممکن است دارای سطوح 

آهن کم باشند که می تواند به کم خونی منجر شود.
برخی پژوهش ها نشان داده اند که اگر کمبود ویتامین A دلیل کم خونی باشد، روش 
 Nutrients هایی برای بهبود آن وجود دارد. یک متاآنالیز که در سال ۲0۱۳ در نشریه
منتشر شد، نشان داد مصرف مکمل های ویتامین A می تواند به پیشگیری از کم خونی 

فقر آهن و همچنین بهبود این شرایط کمک کند.
B علائم کمبود ویتامین

زخم های دهان
بروز زخم های دهان یکی از نشانه های قابل توجه کمبود ویتامین B۱۲ در بدن است. 
مطالعه ای در سال ۲00۹ نشان داد که مصرف این ویتامین به میزان کافی می تواند از 

بروز آفت های دهان پیشگیری کند.
سرگیجه

بسیاری ازبیماران مبتلا به کمبود ویتامین B۱۲ سرگیجه را نیز تجربه می کنند. این 
به دلیل آن است که همانند کمبود ویتامین A، کمبود ویتامین B می تواند به کم خونی 
منجر شود که به معنای تعداد کم گلبول های قرمز سالم در بدن است و می تواند در 

جریان اکسیژن به مغز اختلال ایجاد کند.
تپش قلب

آیا گاهی اوقات احساس می کنید که قلب شما می خواهد از سینه بیرون بزند؟ کم 
خونی ناشی از کمبود ویتامین B۱۲ می تواند موجب این علامت شود. در صورت عدم 
درمان، کم خونی می تواند به برخی عوارضی جدی منجر شود که تپش قلب یکی از 

آنها است. دریافت ویتامین B به میزان کافی می تواند به بهبود این شرایط کمک کند.
التهاب پوست

کمبود ویتامین B۲ که به نام ریبوفلاوین نیز شناخته می شود می تواند به روش های 
مختلفی خود را نشان دهد. کمبود التهاب پوست یکی از نشانه های کمبود این ماده 
مغذی است. اگر یک رژیم غذایی سخت و محدود کننده را دنبال می کنید یا به مشکلات 
گوارشی، مانند بیماری سلیاک، مبتلا هستید باید توجه ویژه ای به این علامت داشته 

باشید.
C علائم کمبود ویتامین

چین و چروک پوست
سطوح بسیار کم ویتامین C نشانه های پیری از جمله بروز چین و چروک را افزایش 
خواهد داد. این به دلیل آن است که ویتامین C در تولید کلاژن، پروتئینی که مسئول 
انعطاف پذیری و حفظ جوانی پوست است، نقش دارد. با افزایش مصرف میوه ها و 
سبزیجات سرشار از ویتامین C می توانید به میزان قابل توجهی از بروز نشانه های پیری 

پوست پیشگیری کنید.
شکستگی رگ های خونی در پوست

بروز چین و چروک تنها نشانه کمبود ویتامین C در بدن نیست. کمبود این ماده مغذی 
می تواند به شکستگی رگ های خونی در پوست نیز منجر شود. اگر فکر می کنید کمبود 
ویتامین C دلیل بروز مشکلات پوستی است، این امید وجود دارد که با درمان آن، علائم 

نیز پس از مدتی برطرف شوند.
تورم لثه

علائم کمبود ویتامین C می توانند در دهان شما پنهان شده باشند. کمبود این ماده 
مغذی اغلب می تواند خود را در دهان و به واسطه لثه هایی متورم، قرمز و تحریک شده 
نشان دهد. اگر لثه های شما بیش از حد حساس شده اند و از دلیل بروز این شرایط 
مطمئن نیستید می توانید کمبود ویتامین C را به عنوان یکی از دلایل احتمالی مد نظر 

قرار دهید.  
D علائم کمبود ویتامین

مشکلات خواب

کمبود ویتامین D می تواند با تغییرات بسیاری در شرایط خواب مانند ساعات خواب 
کمتر و کیفیت پایین تر خواب مرتبط باشد. همچنین، این شرایط با افزایش التهاب بینی 
و لوزه پیوند خورده است که می تواند به آپنه خواب و اختلال در خواب منجر شود. یک 
متاآنالیز در سال ۲0۱۸ که در نشریه Nutrients منتشر شد، نشان داد که خطر اختلالات 

خواب در افرادی با سطوح پایین ویتامین D ۵0 درصد بیشتر بوده است.
ریزش مو

ریزش مو می تواند یکی از نشانه های قابل توجه کمبود ویتامین D باشد. این ماده 
مغذی برای سنتز کراتین، پروتئینی که در شکل گیری مو نقش دارد، نیاز است.

تغییرات خلقی
ویتامین D افزون بر سلامت جسمانی، بر سلامت روانی انسان نیز تاثیرگذار است. اگر با 
کمبود این ماده مغذی مواجه باشید، ممکن است متوجه تغییراتی در شرایط خلقی کلی 
خود مانند احساس خستگی یا تجربه نشانه های افسردگی شده باشید. پیوند بین خلق 
و خو و سطوح ویتامین D با سروتونین که به نام هورمون شادی نیز شناخته می شود، 
مرتبط است. مطالعه ای که در سال ۲0۱۵ در نشریه The FASEB Journal منتشر 
شد، نشان داد که ویتامین D به حفظ سطوح مطلوب سروتونین در مغز کمک می کند.

بهبودی کند زخم ها
اگر زمان زیادی طول می کشد تا زخم ها و دیگر آسیب های پوستی شما بهبود 
یابند، این می تواند علامتی از کمبود ویتامین D باشد. این ماده مغذی در بسیاری از 
فرآیندهای بدن نقش دارد و زمانی که با یک آسیب دیدگی مواجه هستید، مقادیر بالاتری 
از ویتامین D برای بهبودی مناسب نیاز است. ویتامین D بر رشد سلولی تاثیرگذار است 
و آن را تنظیم می کند، در نتیجه، سطوح کافی از این ماده مغذی برای تشکیل پوست 

جدید نیاز است.
E علائم کمبود ویتامین

دشواری در حفظ تعادل
اگرچه کمبود ویتامین E نادر است، این شرایط گاهی اوقات در افراد مبتلا به فیبروز 
کیستیک یا بیماری سلیاک دیده می شود. مشکلات حفظ تعادل یکی از نشانه های 
شایع این شرایط است. به طور خلاصه، اگر به طور مکرر زمین می خورید و می دانید که 
در معرض خطر کمبود ویتامین E قرار دارید، مراجعه به پزشک و بررسی سطوح این ماده 

مغذی بهترین اقدام است.
درد عصبی

درد عصبی که کلینیک کلیولند آن را در قالب احساس سوزش، چاقو خوردن یا تیر 
خوردن تعریف می کند می تواند به واسطه کمبود ویتامین E شکل بگیرد. نتایج یک 
مطالعه که در نشریه Archives of Physical Medicine and Rehabilitation منتشر 
شد، نشان داد بیماران مبتلا به کمبود ویتامین E که به مدت نه ماه با دریافت این ماده 

مغذی تحت درمان بودند، بهبود درد عصبی خود را تجربه کردند.
درد عضلانی

ویتامین E نقش چشمگیری دز حفظ عضلات بدن انسان دارد. مطالعه ای در سال 
۲0۱۳ که در نشریه International Journal of Preventive Medicine منتشر شد، 
نشان داد سوژه هایی که روزانه 400 واحد بین المللی ویتامین E دریافت کرده بودند، 

کاهش آسیب عضلانی را تجربه کردند.
این در شرایطی است که افراد بسیاری متوجه این مساله نیستند که دردهای عضلانی 
می تواند نشانه ای از کمبود ویتامین E باشد. البته، احساس درد پس از انجام ورزش 
دلیلی برای نگرانی نیست، اما اگر به طور مداوم با احساس ضعف و درد در عضلات خود 
مواجه هستید و زندگی کم تحرکی دارید باید به این شرایط توجه داشته و برای بررسی 

دقیق تر به پزشک مراجعه کنید.
K علائم کمبود ویتامین
مشکلات لخته شدن خون

ویتامین K نقش مهمی در هموستاز یا لخته شدن خون دارد. افراد مبتلا به مشکلات 
جذب مواد مغذی مانند فیبروز کیستیک، بیماری سلیاک، کولیت اولسراتیو و سندرم 
روده کوتاه باید توجه ویژه ای به شرایط لخته شدن خون داشته باشند زیرا در معرض خطر 

بیشتری برای کمبود ویتامین K قرار دارند.
کبودی مکرر

آیا پوست شما به راحتی و با هر برخوردی کبود می شود؟ اگر این گونه است، کمبود 
ویتامین K را می توانید به عنوان یکی از دلایل احتمالی مد نظر قرار دهید.

خون در مدفوع
مشاهده خون در مدفوع تقریبا همیشه دلیلی برای نگرانی محسوب می شود. این 
شرایط می تواند یکی از نشانه های کمبود ویتامین K باشد. بدون در نظر گرفتن دلیل 
وجود خون در مدفوع، مراجعه به پزشک برای بررسی دقیق شرایط و شناسایی دلیل آن 

اهمیت ویژه ای دارد.

مکمل  غذایی برای سلامتی چاره ساز است؟

ویتامین و 20 نشانه برای کمبود آن در بدن!

یک رواندرمانگر گفت: عوارض افکار منفی و پیش زمینه سازی ذهن برای ورود به دوره 
سالمندی به مانند یک بحران و یا فاجعه طبیعی می تواند جسم را پیش از موعد ناتوان و از 

کار افتاده و فرتوت کند.
سارا اکبرزاده با بیان اینکه ذهن و جسم در احساس پیری تاثیر متقابل بر یکدیگر دارند، 
افزود: این تاثیرگذاری را در واقع پیش زمینه سازی می نامند.  سالمندی، یکی از مراحل 
طبیعی زندگی است و راهی برای رهایی از آن وجود ندارد. اما پیش زمینه سازی نشان 
می دهد اگر فردی مدام به دوران سالخوردگی خود و عوارض آن بیاندیشد، جسم آن زودتر 
از آنچه باید و شاید، به ناتوانی دچار خواهد شد و همچنین اگر تحرک لازم و کافی نداشته 

باشد، ذهن  نیز پیری زودرس را تقویت خواهد کرد.  
وی ادامه داد: هر چقدر رفتار و شناخت فرد نسبت به دوره سالمندی یا با بکار بردن عنوان 
یا کلماتی که با پیری مانند فراموشکاری، موی خاکستری و سفید، چین و چروک، کهولت 
و پشت خمیده، همراه و تکرار شود، بدون اینکه خود متوجه باشد، سرعت رسیدن به دوره 

از کار افتادگی و به دنبال آن کهنسالی را شتاب خواهد بخشید.  
خوش بینی و تفکر مثبت

وی با بیان اینکه مثبت اندیشی فرد یا افراد را در هر شرایط و سنی انعطاف پذیر می کند،   
اظهار داشت: برای مقابله با مشکلات بویژه در دوره سالمندی، انعطاف پذیری می تواند به 
کمک این دسته افراد بیاید. افراد منعطف قدرت حل و فصل بحران و آسیب را دارند و بهتر 

با بحران یا آسیب دیدگی برخورد می کنند.
اکبرزاده تصریح کرد: چنانچه فردی دوره پیری را به مانند یک بحران و یا فاجعه طبیعی 
در ذهن خود تلقی و روزها و حتی سالها با این افکار منفی سپری کند، به احتمال بسیار 
این افکار و اندیشه  های منفی نه تنها ایجاد استرس و بر روی بدن فرد تاثیر مخربی خواهد 

گذاشت، بلکه موجب می  شود روی چهره نیز خطوط نگرانی و دلواپسی نقش ببندند.
این رواندرمانگر با بیان اینکه تفکر مثبت موجب رشد و پیشرفت زندگی فرد سالمند می 
شود، افزود: تحقیقات نشان داده که تفکر مثبت، علاوه بر خنده روزانه،  موجب می  شود 
که میزان ماده شیمیایی اندورفین که در بدن موجب ایجاد احساس خوب می  شود، نیز بالا 

برود که این امر احساس جوانی و سرزندگی را در فرد رقم می زند.
وی ادامه داد: تفکر مثبت موجب می  شود که افراد بیشتری به سمت آن جذب شوند، 

زیرا هر کسی دوست دارد نزد فردی باشد که خوشحال و شاداب است.
این رواندرمانگر با بیان اینکه برای تاثیر ذهن و فکر مثبت، تلقین بسیار موثر است،   افزود: 
البته مطمئنا خیلی سخت است که در شرایط سالمندی، لبخند بزنید، اما تحمل کنید و 
این کار را ادامه دهید، آن وقت خواهید دید که چه اتفاق و تاثیر عمیقی در روند زندگی رخ 

خواهد داد.
اکبرزاده گفت: افراد سالمند تا جایی که می توانند سعی کنند با آدم  های مثبت و خوش 
 اخلاق معاشرت داشته و به سراغ آنها بروند زیرا احساسات و اخلاق خوش، قابل سرایت 
است. سالخوردگانی که به این توصیه ها عمل کنند، شاداب  تر و جوان  تر به نظر می رسند.
وی افزود: شادابی افراد سالخورده تاثیر شگرفی در حس جوان ماندن آنان دارد. مراقبت 
های پوستی از قبیل مرطوب نگاه داشتن آن و قرارگرفتن بدن در معرض نور خورشید از 
جمله توصیه های مطرح در این زمینه است.  در مجموع توجه به وضع جسمی در کنار نوع 
تغذیه و سلامت پوست و ظاهر نقش بسزایی در احساس جوان ماندن دارد اما کلید اصلی 

همان داشتن حس خوب و شادی است.
با مدیریت استرس جوان بمانید 

اکبر زاده ادامه داد: فرد سالمند برای اینکه به سمت افسردگی و روان پریشی کشیده 

روانپزشکان  و  پذیر سوق داده شود. مشاوران  انعطاف   افراد  به طرف  نیاز است  نشود 
معتقدند با مثبت اندیشی و خوشبینی نه تنها می توان رشد کرد بلکه در مواجهه با وقایع 
وحشتناک و اضطراب برانگیز، می توان به پاداش های کوتاه مدت و بلندمدت از قبیل 
مدیریت استرس،  کاهش افسردگی و ایجاد مهارت های مقابله ای در برابر شرایط بحرانی،   

دست پیدا کرد.

یک رواندرمانگر:

فکر پیری پیرتان می کند
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رئیس سازمان نظام مهندسی ساختمان  استان قم خبر داد

تشدید کنترل مجریان در احداث 
ساختمان های ۵ سقف به بالا

 رئیس سازمان نظام مهندسی ساختمان استان قم گفت: از ابتدای سال ۹۹ کنترل سازمان 
در زمینه استفاده از مجری ذیصلاح برای ساختمان ها ۵ سقف به بالا تشدید می شود.

امین مقومی با اشاره به اینکه کشور ایران در پهنه زلزله خیز قرار دارد و به همین دلیل 
می بایست آمادگی لازم در مواجه با این پدیده را داشته باشیم اظهار داشت: بعد از وقوع زلزله 
بم به منظور کاهش تلفات جانی و مالی و همچنین استحکام بخشی بناها در برابر چنین 
خطراتی، تدوین مقررات ملی ساختمان در دستور کار قرار گرفت که دستورالعمل هایی در 

حوزه طراحی، نظارت و اجرای ساختمان ها را در بر دارد.
وی عنوان کرد: زلزله هایی که در سال های اخیر در کشور رخ داده، آمارها نشان از کاهش 
تلفات جانی و مالی داشته است که این امر نشان دهنده پیشرفت ها در حوزه فنی و مهندسی 
است هر چند که این شرایط ایده ال نیست و از دست دادن یک نفر نیز خسارت بزرگی است.

رئیس سازمان نظام مهندسی ساختمان استان قم بیان داشت: سازمان نظام مهندسی 
ساختمان استان قم هم اکنون در رشته های هفتگانه مهندسی مرتبط با صنعت ساختمان 
در حال ارائه خدمات به شهروندان است و ظرفیت خوبی در این عرصه در استان قم وجود 
دارد و از مرحله طراحی تا نظارت و اجرا مهندسان و متخصصان توانمندی مشغول به 

فعالیت هستند.
وی افزود: مهندسان در بخش نظارت بر اجرای ساختمان ها نظارت دارند و مواردی که 
بر خلاف نقشه های مصوب و یا مقررات ملی ساختمان باشد به مراجع صدور پروانه گزارش 
می کنند. مقومی با اشاره به اینکه هزینه های خدمات مهندسی در استان قم جزو استان های 
با کمترین تعرفه است، افزود: در مجموع هزینه های مربوط به خدمات مهندسی حداکثر دو 
درصد کل هزینه ساخت و ساز است که رقم قابل توجهی نیست و شهروندان با این هزینه اندک 

می توانند مباحث استحکام و ایمنی بنا را تضمین کنند.
وی در عین حال عنوان کرد: سازمان نظام مهندسی ساختمان استان قم به اقشار آسیب 
نیز  و حسینیه ها  به ساخت مساجد  و همچنین  نهادهای حمایتی  و تحت پوشش  پذیر 

کمک های ویژه ای در بخش طراحی و نظارت ارائه می دهد.
شهروندان باید با مسئولیت های خود و مهندسان آشنایی لازم داشته باشند.

باید تلاش شود تا عمر مفید ساختمان ها افزایش یابد
رئیس سازمان نظام مهندسی ساختمان استان قم با بیان اینکه باید تلاش شود تا عمر مفید 
ساختمان های به عنوان سرمایه های ملی کشور افزایش یابد افزود: در این چرخه افراد بسیاری 
نقش آفرین هستند و شهروندان باید با مسئولیت های خود و مهندسان آشنایی لازم داشته 
باشند و کار را به دست افراد فاقد صلاحیت لازم در زمینه ساخت و ساز نسپارند که در این 

صورت ممکن است آسیب هایی پروژه را تهدید کند.
وی گفت: ناظر در قانون نظام مهندسی و کنترل ساختمان به صورت تمام وقت تعریف نشده 
است و مهندسان ناظر به صورت مرحله ای گزارش های خود را به مراجع صدور پروانه ارائه 
می دهند و سازمان نظام مهندسی ساختمان استان نیز نظارت های خود را به صورت سرزده و 
برنامه ریزی شده انجام می دهد که در صورت محرز بودن تخلفات، پرونده به شورای انتظامی 

که نهادی مستقل است ارجاع داده می شود.
مقومی بیان داشت: در صورت بروز برخی از مشکلات احتمالی بین مالک و مهندس، 
موضوعات اختلافی در هیأت های حل اختلاف و گروه نظارت سازمان مورد بحث و پیگیری 
قرار می گیرد و در این زمینه به شهروندان توصیه می کنیم در ابتدای کار، قرارداد ابلاغ شده 
بین مهندس و کارفرما امضا و به دقت اجرایی شود تا در روند اجرای پروژه، مشکلی بوجود 

نیاید.
خدمات  تعرفه  اینکه  بیان  با  مهندسی  خدمات  تعرفه  تعیین  نحوه  به  پاسخ  در  وی 
مهندسی در چهارچوب درصدی از هزینه ساخت و ساز است که هر ساله شورای مرکزی 
نظام مهندسی ساختمان کشور بر اساس برآورد هزینه ساخت و ساز ابلاغ می کند گفت: 
تعرفه ها در مجموعه نظام مهندسی ساختمان تعریف مشخصی دارد؛ آنچه در قانون 
در خصوص مبانی قیمت گذاری آمده به هیئت دولت و مجلس شورای اسلامی واگذار 
شده است که آنها نیز این امر را به وزارت راه و شهرسازی محول کرده اند و پس از اینکه 
این مبانی ابلاغ شد در استان ها نیز اختیاراتی به هیئت چهار نفره شامل معاون عمرانی 
استاندار، مدیر کل راه و شهرسازی، شهردار مرکز استان و رئیس سازمان نظام مهندسی 

ساختمان داده شده است.
رئیس سازمان نظام مهندسی ساختمان استان قم ادامه داد: تعرفه خدمات مهندسی در قم 
در مقایسه با سایر استان ها در نیمه پایانی جدول استان ها است و در شهرهای اطراف نیز ۲۵ 

درصد کمتر از مرکز استان است.
وی در بخش پایانی سخنان خود با بیان اینکه موضوع مجری ذیصلاح یکی از راه کارهای 
مؤثر در زمینه افزایش کیفیت ساختمان ها است افزود: برخی از دستگاه ها اشکالاتی برای 
اجرا شدن موضوع مجری ذیصلاح داشتند و موجب شد تا این امر در استان قم با کنترل 

مضاعف برای ساختمان های 6 سقف به بالا اجرایی شود.
توقف پروژه هایی که مجری ذیصلاح ندارند

مقومی با بیان اینکه اجرا شدن موضوع مجریان ذیصلاح هزینه ای جدید به مالکان تحمیل 
نمی کند ادامه داد: هدف از الزامی شدن مجریان ذیصلاح پاسخگو بودن سازندگان در قبال 
ساختمان خود می باشد و در این زمینه فقط مهندسان امکان ورود ندارند بلکه معماران تجربی، 
انبوه سازان، کاردان های فنی و پیمانکاران ساختمانی دارای صلاحیت نیز می توانند این 

موضوع را دنبال کنند.
وی با بیان اینکه در راستای اجرایی شدن مجری ذیصلاح در استان قم اقدامات خوبی 
صورت گرفت است افزود: با هماهنگی صورت گرفته، دادستانی قم نیز حمایت های خوبی 

از این موضوع داشته و تعدادی از پروژه هایی که فاقد مجری ذیصلاح بوده اند متوقف شدند.
رئیس سازمان نظام مهندسی ساختمان استان قم تصریح کرد: بر اساس مصوبه هیأت 
مدیره سازمان نظام مهندسی ساختمان استان قم از ابتدای سال ۹۹ کنترل سازمان در 
زمینه استفاده از مجری ذیصلاح برای ساختمان ها ۵ سقف به بالا تشدید می شود و با توجه 
به الزام استفاده از مجریان ذیصلاح در تمام گروه های ساختمانی، مهندسان ناظر برای کلیه 
ساختمان ها نیز همچون گذشته عدم استفاده از مجری ذیصلاح را به عنوان یک تخلف 

می بایست به مراجع صدور پروانه گزارش کنند.
 

مدیر طرح ساماندهی ناژوان خبرداد

آغاز به کارپلیس دوچرخه سوار در جاده 
سلامت ناژوان 

مدیر طرح ساماندهی ناژوان گفت: با اقدام مشترک و همکاری نیروی انتظامی و شهرداری 
اصفهان، پلیس دوچرخه سوار در جاده سلامت ناژوان برای جلوگیری از بروز حوادث ناشی از 

روشن کردن آتش در جنگل های ناژوان و تردد موتورسیکلت ها در این جاده آغاز به کار کرد.
سید رسول هاشمیان با بیان اینکه با هماهنگی و دستور فرمانده انتظامی شهر اصفهان و 
با توجه به ممنوعیت تردد وسایل نقلیه در جاده های سلامت و لزوم ایجاد امنیت و نظم در 
این محور، پلیس دوچرخه سوار در جاده سلامت ناژوان آغاز به کار کرد، اظهار کرد: این طرح 
از مصوبات نشست هم اندیشی فرماندهی انتظامی شهرستان اصفهان و مسئولان کلانتری 

های مرتبط با مدیریت ناژوان بود که با هماهنگی بین این دستگاه ها اجرا شده است.
وی افزود: این طرح از صبح تا عصر روزهای جمعه، با شش پلیس و با هدف ارتقای امنیت 

جاده سلامت و گسترش فرهنگ دوچرخه سواری در بین شهروندان اجرا می شود.
مدیر طرح ساماندهی ناژوان با اشاره به اینکه این طرح مانع تردد موتورسیکلت ها در جاده 
سلامت می شود، تصریح کرد: همچنین این اقدام می تواند موجب استفاده بیشتر مردم از 

دوچرخه و کاهش آلاینده ها شود.
وی ادامه داد: در تمام دنیا فرهنگ دوچرخه  سواری شهری، یک ابزار قدرتمند برای ساخت 
شهرهای سالم و عدالت  محور است ، فرهنگی که علاوه بر برطرف کردن معضل بزرگ آلودگی 

و ترافیك، می تواند روحیه شادی و تفریح و ورزش را در شهر تقویت کند.
هاشمیان با اشاره به به سابقه استفاده از دوچرخه در انجام ماموریت های پلیس در کشورهای 
توسعه یافته و شهرهای دیگر ایران گفت: در اروپا کشورهایی مثل آلمان و انگلیس پیشتاز راه 
اندازی طرح پلیس دوچرخه سوار بوده اند و در ایران نیز شهرهای مشهد،  قزوین و تهران در 

حال استفاده از این طرح هستند.
وی ادامه داد: تشکل ها و سازمان  های مردم  نهاد نیز در این  باره نقش مهمی دارند و باید 
ارگان های دولتی و اجرایی شهری با همیاری و همکاری به ارتقای فرهنگ استفاده از دوچرخه 

کمك کنند.
مدیر طرح ساماندهی ناژوان اضافه کرد: به موتورسواران توصیه می کنیم برای حفظ امنیت 
خود و سایر شهروندان از ورود و تردد در جاده های سلامت که مسیر عبور پیاده رو و مسیر 
دوچرخه سواری است، خودداری کنند و همچنین از دوچرخه سواران در جاده سلامت نیز 
خواستاریم تا با تردد از مسیر مخصوص خود و با استفاده از وسایل ایمنی مثل کلاه به حفظ 

آرامش سایر شهروندان در جاده سلامت کمك کنند.
وی همچنین به مقدمات اجرایی احداث جاده سوم سلامت ناژوان اشاره کرد و گفت: در 

حال حاضر طرح این پروژه در دست تکمیل و طراحی است.
 

درطرح های پژوهشی دانشگاه اصفهان ؛

شرکت گاز استان اصفهان کارفرمای برتر شد
همزمان با هفته پژوهش بیست و دومین مراسم تجلیل از فناوران و پژوهشگران دانشگاه 

اصفهان، برگزار و از شرکت گاز استان اصفهان تقدیر شد.
 در این مراسم که با حضور دکتر طالبی رییس دانشگاه اصفهان ، دکتر رکنی زاده معاون و 
اعضاء هیات علمی  این دانشگاه و  همچنین نماینده ای ازشرکت گاز استان اصفهان در محل 
تالار خوارزمی دانشکده آمار و ریاضیات برگزار گردید با اهداء لوح و تندیس از پژوهشگران برتر 

دانشگاه و کارفرمایان برتر طرح های پژوهشی برون سازمانی تقدیر به عمل آمد.
دکتر طالبی ، آموزش پژوهش محور را رسالت دانشگاه دانست و از اعضاء هیات علمی 
دانشگاه خواست با حضور مستمر در شرکت ها و صنایع بزرگ استان در جهت تحقق این 

ماموریت مهم گام بردارند.
 وی، در این مراسم از شرکت گاز استان اصفهان به عنوان کارفرمای برتر طرح های پژوهشی 

دانشگاه اصفهان با اهداء لوح و تندیس زرین تقدیر کرد.
سید مصطفی علوی مدیرعامل شرکت گاز استان اصفهان دلیل کسب این موفقیت بزرگ 
را تعامل گسترده پژوهشی مدیران و کارشناسان شرکت گاز و دانشگاه اصفهان و همچنین 
جلسات هم اندیشی اساتید و دانشجویان دانشگاه اصفهان با مدیران و کارشناسان صنعت گاز 
جهت تجزیه و تحلیل پروژه های پژوهشی پیشنهادی به منظور هدایت پروژه ها به سمت حل 
چالش های موجود و استفاده بهینه از ظرفیت های مشترک عنوان کرد و اظهار امیدواری نمود 

این نوع تعاملات هدفمند با سایر دانشگاه های استان و کشور نیز ایجاد گردد. 

اجتماعی

آیت الله رضا استادی :

 نگارش ۵۰ تفسیر قرآن در قرن اخیر از 
افتخارات شیعه است

 عضو شورای عالی حوزه های علمیه، با بیان اینکه حوزه های علمیه و مرجعیت شیعه اهتمام 
ویژه ای به تفسیر قرآن کریم دارند، گفت: از افتخارات شیعه این است که در ۱00 سال اخیر 

حدود ۵0 تفسیر قرآن کریم داریم که ۱0 مورد آنها از ۱0 تن از مراجع شیعه است. 
آیت الله رضا استادی روز پنجشنبه در همایش ملی »حوزه های علمیه، مرجعیت و قرآن 
کریم« با محوریت »دیدگاه های علوم قرآنی مرجع فقید مرحوم آیت الله محمد فاضل لنکرانی« 
در سالن اجتماعات مرکز فقهی ائمه اطهار)ع( قم، با بیان اینکه امروز بازار درس خارج بیش 
از اندازه گرم شده است و اگر کسی می خواهد به درس خارج تفسیر بپردازد، باید فقیه باشد؛ 
اظهار کرد: اگر دامنه درس خارج تفسیر باز شود، بسیاری از افراد به این موضوع می پردازند.  

وی گفت: امیدوار هستیم که از ثمرات این همایش  و این جلسات این باشد که اگر کسانی 
خدمت کرده اند، بیش از دیگران مورد تقدیر قرار بگیرند و اگر اشتباهی است، برطرف شود و 

روزبه روز توجه حوزه به تفسیر قرآن کریم و مسائل مرتبط به آن بیشتر شود.
وی در بخش دیگر سخنان خود، از تفسیر المیزان به عنوان افتخار حوزه های علمیه و شیعیان 
نام برد و افزود: اینکه برخی به این تفسیر اشکال کرده و گفته اند که مرحوم علامه طباطبایی 
توجه به روایات نداشته اند، ناشی از غفلت است؛ زیرا ایشان توجه بسیاری به روایات داشته اند.
عضو شورای عالی حوزه های علمیه خاطرنشان کرد: از ویژگی های بارز علامه طباطبایی این 

است که ایشان روایات را دیده اند و سپس به تفسیر پرداخته اند. 
در این همایش از ۱۲ جلد کتاب رونمایی شد، قرائت پیام آیت الله ناصر مکارم شیرازی از 
مراجع تقلید، سخنرانی آیت الله محمدجواد فاضل لنکرانی از استادان برجسته حوزه علمیه 
و ارائه چند مقاله برتر از دیگر برنامه های امروز صبح این همایش بود. در حاشیه این همایش، 
نمایشگاه کتابی از آثار علمی مرحوم آیت الله محمد فاضل لنکرانی از مراجع فقید جهان تشیع 
و نیز آثار مرکز فقهی ائمه اطهار)ع( در معرض دید عموم قرارگرفته است.   در عصر امروز، 
پنل های تخصصی با عنوان های »ظاهر و باطن، محکم و متشابه«، »اصول، مبانی و قواعد 
و تفسیر«، »اعجاز قرآن«، »جمع قرآن و قرائات« و »تحریف ناپذیری قرآن« با حضور استادان 
و پژوهشگران علوم قرآنی در محل همایش مذکور برگزار می شود. آیین اختتامیه این همایش 
با سخنرانی آیت الله علیرضا اعرافی مدیر حوزه های علمیه، عص روز پنجشنبه در سالن 
اجتماعات مرکز فقهی ائمه اطهار)ع( قم برگزار و در آن از صاحبان مقاله های برتر تجلیل شد. 
مرحوم آیت الله محمد فاضل لنکرانی از مراجع فقید شیعه در سال ۱۳۱0 هجری شمسی در 
قم دیده به جهان گشود، وی بعد از انقلاب مشغول تدریس در حوزه علمیه قم شد و پس از 
ارتحال آیت الله اراکی یکی از هفت مرجع تقلید معرفی شده از سوی جامعه مدرسین حوزه 
علمیه قم بود. این عالم ربانی در ۲6 خردادماه ۱۳۸6 هجری شمسی دعوت حق را لبیک 

گفت و در حرم مطهر حضرت فاطمه معصومه)س( در شهر مقدس قم به خاک سپرده شد. 
  

رئیس شورای هماهنگی تبلیغات اسلامی استان قم :

دیدار مردم قم با رهبر انقلاب، روز ۱۸ دی 
برگزار می شود 

تراکم  به  توجه  با  امسال  گفت:  قم  استان  اسلامی  تبلیغات  هماهنگی  شورای  رئیس 
برنامه های فرهنگی در سالروز شهادت حضرت فاطمه)س(،دیدار مردم قم با رهبر انقلاب،روز 

چهارشنبه ۱۸ دی برگزار می شود.
نصرت الله لطفی درعصر چهارشنبه 4 دی ماه یک صد و هشتاد و هفتمین جلسه شورای 
فرهنگ عمومی قم در ساختمان اداری آستانه حضرت معصومه)س( با اشاره به بزرگداشت 
دهه بصیرت از ۹ الی ۱۹ دی عنوان کرد:مناسبت های انقلابی باید مورد توجه مسئولان و 

متولیان فرهنگی قرار بگیرد و برای هر چه بهتر برگزار شدن آن،برنامه ریزی کنیم.
رئیس شورای هماهنگی تبلیغات اسلامی استان قم افزود: دهه بصیرت،یادآور میثاق مردم 
انقلاب با ولایت و خنثی کننده توطئه های دشمن بود،همان طور که مردم انقلابی در سال ۸۸ 

راهپیمایی شاخص و حماسی و بی بدیلی را برای خنثی شدن توطئه ها انجام دادند.
وی تصریح کرد: امسال یوم الله نهم دی و دهه بصیرت با شعار» نهم دی مظهر بصیرت، 
ولایتمداری و عبور از فتنه ها «نامگذاری شده است.  لطفی بیان کرد: دهه بصیرت،باید چراغی 
برای آیندگان باشدو به فرموده رهبر انقلاب باید حفظ شود،چرا که نقطه عطفی در شتاب 
گرفتن انقلاب بود. وی خاطرنشان کرد:ما وظیفه داریم ابا نگاه روشنگری از همه ظرفیت ها 
برای معرفی جایگاه دهه بصیرت برای جوانان استفاده کنیم؛در این ایام،مراسم ها و برنامه های 
مختلفی در سطح کشور و قم برگزار می شود.  رئیس شورای هماهنگی تبلیغات اسلامی 
استان قم عنوان کرد:تجمع انقلابی مردم قم در روز دوشنبه، ۹ دی در مدرسه فیضیه با حضور 
روحانیون،اصناف،اقشار مختلف مردم و مسئولان و با سخنرانی آیت الله مصباح یزدی برگزار 

می شود و پس از تجمع نیز مردم قم در راهپیمایی از فیضیه تا بیت امام)ره( شرکت می کنند.
حضرت  شهادت  سالروز  در  فرهنگی  برنامه های  تراکم  به  توجه  با  گفت:امسال  وی 

فاطمه)س(،دیدار مردم قم با رهبر انقلاب،روز ۱۸ دی برگزار می شود.
مدیرکل فرهنگ و ارشاد اسلامی استان قم:

شاخص های فرهنگ عمومی قم پایش و رصد می شود 
مدیرکل فرهنگ و ارشاد اسلامی استان قم با اشاره به پایش و مطالعه دوره ای شاخص های 
فرهنگ عمومی قم نیز دراین جلسه  بیان داشت: نتیجه این پایش ها می تواند به تدوین سند 

فرهنگی استان منجر شود. 
سید موسی حسینی کاشانی بیان کرد: در این رابطه ۱66 شاخص مختلف شناسایی 
شده است. وی گفت: تغییرات فکری، بینشی، رفتاری، مصرف کالا و خدمات فرهنگی و 
نیروی انسانی، فضاها و تجهیزات فرهنگی و دولتی در این پایش مورد ارزیابی قرار خواهد 
گرفت. حسینی کاشانی تصریح کرد: محدوده جغرافیای شاخص های فرهنگ عمومی 
استان تمام مناطق شهری و روستایی قم خواهد بود. وی گفت:  یکی از وظایف شورای 
فرهنگ عمومی رصد و فعالیت فضای مجازی در سطح استان است. وی خاطرنشان کرد: 
وضعیت رصد و مقابله با هجمه های فضای مجازی باید از حالت تدافعی به حالت تهاجی تغییر 
پیدا کند. حسینی کاشانی گفت:  باید موضوع بخشی از پژوهش های دانشگاهی و شورای 
فرهنگ عمومی به سوی داده کاوی سوق پیدا کند. وی اظهار داشت: هجمه های فرهنگی در 
فضای مجازی بسیار فراوان است و باید پیش بینی های لازم برای خنثی سازی آنها در سطح 
فرهنگ عمومی قم صورت بگیرد. وی اضافه کرد: برای رصد محتوای فضای مجازی بستر و 
زیرساخت های مورد نیاز در استان وجود دارد.  در جلسه شورای فرهنگ عمومی استان قم 
که به ریاست آیت الله سید محمد سعیدی تولیت آستان مقدس حضرت معصومه)س( برگزار 

شد، برنامه های استان در دهه بصیرت و طرح پایش فضای مجازی مورد بررسی قرار گرفت.
 

معاون بهبود تولیدات گیاهی سازمان جهاد کشاورزی استان قم:

یک هزار و ۵۰۰ تن پنبه از مزارع قم
 برداشت شد

معاون بهبود تولیدات گیاهی سازمان جهاد کشاورزی استان قم گفت: تا اوایل دی ماه،  یک 
هزار و ۵00 تن پنبه از سطح مزارع استان برداشت شد. 

محمدعلی سلامی ، بیان کرد: سطح زیر کشت پنبه در زمین های کشاورزی قم بیش از ۵00 
هکتار است و هر هکتار به طور میانگین سه تن محصول برداشت خواهد شد.

وی افزود: هم اکنون حدود ۲۵0 تن از کشاورزان استان در حوزه تولید پنبه فعالیت می کنند 
و قم با استقرار هشت کارخانه فرآوری فعال پنبه یکی از استان های پیشرو کشور در این حوزه 
کشت و صنعت است. وی ادامه داد: این کارخانه ها علاوه بر فرآوری پنبه تولیدشده درقم،  
پنبه تولیدی سایر استان های کشور را نیز باکیفیت بالا فرآوری می کنند و نحوه فعالیت آن ها 

به صورت مستمر توسط کارشناسان سازمان جهاد کشاورزی قم مورد ارزیابی قرار می گیرد.
سلامی پیرامون اهمیت کشت پنبه گفت: پنبه یکی از محصولات راهبردی بخش کشاورزی 

است که تولید و فرآوری آن، اشتغال زایی و درآمد اقتصادی مناسبی در پی دارد.
وی بیان کرد:  در همین راستا،  قم از موقعیت جغرافیایی خوبی برای تولید پنبه برخوردار 

است،  چراکه محیط کشت پنبه باید گرم و پرنور باشد و این شرایط در این استان فراهم است.
وی ادامه داد:  پنبه محصول اصلی موردنیاز صنایع نساجی است و اکنون به دلیل بالا رفتن 
قیمت ارز و کم شدن واردات در این حوزه، فرصت مناسبی برای افزایش سطح تولید و فرآوری 

پنبه در داخل کشور و ازجمله در استان قم به وجود آمده است.
استفاده از ارقام زودرس روند کشت پنبه در قم را متحول می کند

سلامی گفت:  سازمان جهاد کشاورزی قم برای تقویت کشت پنبه در استان،  اقدامات 
مهمی را دنبال می کند که از مهم ترین آن ها استفاده از ارقام زودرس برای کشت این محصول 

و همچنین سم پاشی مداوم مزارع و مبارزه با آفات آن است.
وی با اشاره به این که استفاده از ارقام زودرس روند کشت پنبه در قم را متحول می کند،  افزود:  
پنبه محصولی است که کشت آن زمان زیادی به طول می انجامد اما با استفاده از ارقام زودرس 

می تواند فرآیند تولید آن را به طور متوسط ۲ماه کاهش داد.
وی ادامه داد: این موضوع علاوه بر صرفه جویی در مصرف آب و سایر مواد موردنیاز برای 
بیشتر  استقبال  و  آن  بهره برداران  اقتصادی  صرفه  افزایش  محصول،  موجب  این  کشت 

کشاورزان استان از کشت پنبه می شود.
میزان متوسط تولید بخش کشاورزی قم در سال بیش از ۷46 هزار تن شامل 4۲۵ هزار تن 

محصولات زراعی و باغی، یک هزار و ۵00 تن آبزیان و ۳۲0 هزار تن محصولات دامی است.
 

مدیرکل بنیاد شهید و امور ایثارگران  استان قم:

دور دوم کنگره  ملی شهدا از قم آغاز می شود 
مدیرکل بنیاد شهید و امور ایثارگران قم گفت:برای معرفی شهدا به جامعه و ترویج فرهنگ 

ایثار و شهادت باید هرچه که در توان است به میان آورده شود. 
حجت الاسلام حسن هنرمند، در دیدار رئیس ستاد کنگره ملی شهدای استان قم، با تاکید 
بر ضرورت برگزاری کنگره ملی  شهدا به منظور گرامیداشت یاد و خاطره شهدای استان قم 
اظهار کرد: در روند برگزاری کنگره ملی شهدای استان قم مدیرکل بنیاد شهید رابط اصلی 

پیگیری اقدامات مرتبط با این نهاد است.
او با تاکید بر اینکه تمام ارگان ها و نهادها برای برگزاری باشکوه کنگره ملی شهداباید  فعال 
شوند اظهار کرد: نخستین دوره کنگره شهدا در قم برگزار شده و قمی ها در این زمینه مبدع 
بودند و آخرین کنگره در شهر هرمزگان برگزار خواهد شد و سال آینده دور دوم کنگره های 

شهدا از قم آغاز می شود.
مدیرکل بنیاد شهید و امور ایثارگران استان قم با تاکید به اینکه اداره کل بنیاد شهید در 
راستای ترویج فرهنگ ایثار و شهادت هرچه در توان دارد به کار خواهد گرفت تصریح کرد: 
باید در راستای معرفی شهدا به جامعه و ترویج فرهنگ ایثار و شهادت هرچه که در توان است 

به میان آورده شود.

معاون عمران و توسعه امور شهری و روستایی وزیرکشور گفت: خالی از سکنه شدن 
برخی از روستاها نگران کننده است درحالی که مسیر رفع مشکلات روزافزون شهرهای 

بزرگ صرفا با حمایت از روستاها و شهرهای کوچک قابل حل است. 
مهدی جمالی نژاد روز پنجشنبه در سی و سومین نشست مدیران کل امور روستایی 
و شوراهای استانداری های کشور درقم بیان کرد: اگر توجه و حمایت واقعی از روستاها 
صورت بگیرد بخش بزرگی از مشکلات بیکاری، آلودگی هوا و معضل حاشیه نشینی 

از بین می رود.
وی گفت:توزیع نامتوازن بافت جمعیتی و مهاجرت های غیرکارشناسی علت اصلی 

تمام مشکلات اجتماعی و آسیب های مناطق حاشیه ای و شهرهای کوچک می باشد.
وی تصریح کرد: سیاست افزایش جمعیت نباید اثر سوء خود را فقط بر روی چند 

کلانشهر و شهر بزرگ کشور برجای بگذارد.
رییس سازمان شهرداری ها و دهیاری های کشور ادامه داد: ایجاد روستاهای پویا و 
فعال با وجود مدیران امور روستایی خسته و ناامید غیرممکن است و تحرک و پویایی 

روستاهای کشور را باید درهمین وضعیت اقتصادی حاکم پیش برد.
وی عنوان کرد: نداشتن ایده های نو، تحرک و انفعال در برخی مدیران روستاهای 
کشور رخنه کرده که در صورتی که وضعیت آنها اصلاح نشود به روستاهای دیگر هم 

تسری پیدا می کند.
صنایع دستی و بوم گردی روستاهای کشور توسعه یابد

دستی،  صنایع  ظرفیت های  از  باید  ناملموس  میراث  درکنار  گفت:   نژاد  جمالی 
گردشگری و بوم گردی های روستاها به درستی استفاده شود.

راهبرد  باید  کشور  روستاهای  ظرفیت  از  درست  استفاده  برای  افزود:  وی 
سیاست گذاری»از پایین به بالا« در بین مسئولان تصمیم ساز نهادینه شود.

رییس سازمان شهرداری ها و دهیاری های کشور خاطرنشان کرد: شرایط مالی و 
اقتصادی حاکم بر بودجه های عمومی نسبت به گذشته و بر اثر تحریم های همه جانبه 

کاملا متفاوت شده است.
وی گفت: ناایمنی و تلفات جاده ای روستایی دغدغه مهم روستاهای کشور بوده و 
درسال گذشته بیش از ۱۷ هزار و ۵00 تن در محورهای کشور جان خود را از دست 

داده اند که بخش عمده ای از این افراد درمحورهای روستایی دچار سانحه شده بودند.
جمالی نژاد ابراز کرد: تامین و توسعه زیرساخت های حمل و نقل عمومی در سطح 

روستاهای کشور بعد از اصلاح قیمت سوخت مانند شهرها احساس می شود.
وی در پایان تاکید کرد: مشکلات مربوط ماده ۹۹، مشارکت سمن های اجتماعی، 
افزایش برنامه های نشاط روستایی، استفاده از ظرفیت های معنوی و میراث ملموس 
روستا، مدیریت پسماند و جلوگیری از ورود بی رویه دیوان محاسبات به امور روستایی و 

شوراهای استانداری های کشور در حال حل شدن است.
استاندار قم انتقادکرد

 کم توجهی های تاریخی به ظرفیت های اقتصادی روستاها 
استاندار قم  نیز دراین جلسه با انتقاد از کم توجهی های تاریخی به ظرفیت های 
اقتصادی روستاها، گفت: اجماع نظر جامعی در رابطه با سهم بخش روستایی در 

اقتصاد، توسعه و درآمد کلی کشور وجود ندارد. 
بهرام سرمست بیان کرد: اگر سند توسعه روستایی در کشور تدوین شود بعدازآن 
هویت سازی، برندسازی و محور فعالیت و اولویت تولید در روستاهای کشور به تفکیک 

عملیاتی می شود.
وی با اشاره به حلقه های مفقوده توسعه روستایی تاکید کرد: فقدان یک راهبرد جامع 
به لحاظ تاریخی یکی از نقاط ضعف کشور در مسیر توسعه روستایی است که صبغه 

تاریخی داشته و ربطی به هیچ یک از دولت ها ندارد.
وی ابراز کرد: زیربنا و پایه توسعه کشور حرکت در مسیر مولدسازی ظرفیت های 

روستایی است اما هنوز چنین باوری در بین مسئولان به وجود نیامده است.
سرمست بیان کرد: مسئولان برای توسعه روستاها، پروتکل ها و تشریفات مربوط به 
جایگاه و مقام های اداری و دولتی را کنار گذاشته و با سعه صدر پای حرف روستاییان 

نشسته و در بین آن ها حضور فیزیکی پیدا کنند.

وی در ادامه اضافه کرد: مسیر توسعه روستاهای قم بر مبنای اولویت های تولید بر 
مبنای نظام تصمیم سازی از »پایین به بالا« و دیدارهای مردمی و درک کامل از نیازهای 

روستاها در حال انجام می باشد.
استاندار قم خاطرنشان کرد: قم ازنظر مساحت، استانی وسیعی نیست اما ازنظر 

تاثیرگذاری، کاملا عمیق و موثر در اتفاقات کشوری و بین المللی می باشد.
سرمست خاطرنشان کرد: 4 درصد از جمعیت استان را جمعیت روستایی تشکیل 
می دهند اما این 4 درصد به شدت کیفی بوده و از پشتوانه های فکری، نظری و مشورتی 

آن ها در تصمیم گیری های مهم استفاده می شود.
در  موثر  حضور  و  کشاورزی  نوین  شیوه های  از  استفاده  کرد:  خاطرنشان  وی 

مشارکت های سیاسی و تصمیم ساز از ویژگی های مثبت بافت روستایی قم می باشد.
وی اظهار داشت: در استان قم سند توسعه در بخش های مختلف در حال تدوین 
است که در این سند ظرفیت ها، اولویت ها، پهنه ها، بسته ها و مشوق های سرمایه گذاری 

سنجیده می شود.
معاون امور عمراني استانداري قم:

توسعه اشتغال موجب تثبیت جمعیت روستایي قم شده است
معاون امور عمراني استانداري قم  نیز دراین  جلسه گفت: توسعه اشتغال موجب 

تثبیت جمعیت روستایي قم شده است.
محسن بهشتی اظهار کرد: توجه به توسعه اشتغال روستایي گره گشایی از بسیاری از 

مشکلات اقتصادی در روستاها و کشور را به همراه خواهد داشت.
وی با بیان اینکه در 40 سال گذشته خدمات گرانبهایی در حوزه روستایی ارائه  شده 
است افزود: تلاش حاکمیت در ادوار مختلف موجب شده تا وضعیت امروز روستاهای 
کشور در زمینه زیرساختی، کیفیت زندگی و ارتقای سطح خدمات قابل مقایسه با 

گذشته نباشد.
بهشتی پیشرفت  در توسعه روستاها در کشور را چشمگیر توصیف کرد و ادامه داد: با 

این حال تا شرایط مطلوب هنوز فاصله داریم.
وی روستا را پیش قراول اقتصاد مقاومتی دانست و افزود: سبک زندگی روستاییان در 
طول تاریخ تحقق واقعی اقتصاد مقاومتی بوده که در این مسیر  روستاییان بر مشکل ها 

و محدودیت های طبیعی با سخت کوشی غلبه کردند.
بهشتی توجه به توسعه روستاها را مطالبه جدی مدیریت عالي استان قم دانست و 
تصریح کرد: سیاست های واحد دولت برای توسعه روستایی می تواند نقش مهمی در 
ارتقای اشتغال زایی، بهبود سطح کیفی و همچنین تثبیت جمعیت در روستاها داشته 

باشد.

معاون وزیر کشورهشدارداد

خالی از سکنه شدن برخی از روستاها نگران کننده است

معاون هماهنگی امور اقتصادی استانداری بابیان این که افزایش تخلف اصناف در این 
استان پذیرفتنی نیست، بر نظارت هرچه بیشتر و برخورد با واحدهای متخلف تاکید کرد. 
مهرداد غضنفری روز چهارشنبه در جلسه کارگروه تنظیم بازار قم بیان داشت: خروجی 
تمام برخوردهای نظارتی و تعزیرات حکومتی استان باید در کاهش تخلف و پرونده های 
ورودی نمایان شود. وی اضافه کرد: برای بازدارندگی و اثرگذاری برخوردهای نظارتی در 
قم باید از تمام شیوه های ممکن استفاده شود، تعطیلی واحد متخلف و نصب بنر بر سر 

درب آن در ملموس تر شدن نظارت ها و کاهش تخلف موثر است.
غضنفری، نقش اتحادیه های استان را در ثبات قیمت موردتوجه قرار داد و بیان کرد: از 

ظرفیت اتحادیه ها در بازرسی و کنترل بازار استفاده شود.
معاون هماهنگی امور اقتصادی استانداری قم اضافه کرد: منطقه بندی استان به 6 
نقطه در رابطه با بازرسی و نظارت سنجیده نبوده و سبب کاهش قدرت عمل بازرسان 
می شود.  وی در ادامه، عرضه خارج از شبکه و گران فروشی گاز ال پی جی را مورداشاره 
قرار داد و گفت: باوجود عدم کمبود در تامین گاز مایع، به دلیل عدم نظارت های لازم 

تخلف در عرضه آن فراوان است.
وی عنوان کرد: بازرسان سازمان صنعت، معدن و تجارت با گشت های مشترک باید 
به صورت شبانه روزی نسبت به نظارت بر عرضه خارج از شبکه و گران فروشی در عرضه 

کپسول های گاز مایع اقدام کنند.
وی تاکید کرد: مردم از نحوه و شکل عرضه و توزیع کپسول های گاز ال پی جی در قم 

به شدت ناراضی و گله مند هستند.
غضنفری اظهار داشت: تشکیل پرونده های تخلف در رابطه با مراکز عرضه گاز ال پی 

جی برای جلوگیری از تکرار تخلف باید به مرحله برخورد و بازدارندگی منجر شود.
اثرپذیری برخوردهای سازمان های نظارتی،  و  برای ملموس شدن  تاکید کرد:  وی 

واحدهای متخلف در عرضه کپسول های گاز مایع بی وقفه تعطیل و پلمپ شود.
وی در پایان با اشاره به ساماندهی نرخ گوشت دام سنگین گفت: نصب نرخ نامه باید از 

سطح کشتارها در بسته بندی های گوشت انجام بگیرد.
 رییس سازمان صنعت، معدن و تجارت استان قم  :

مراکز عرضه گوشت در قم ملزم به نصب نرخ نامه هستند
 رییس سازمان صنعت، معدن و تجارت استان قم  نیزدراین جلسه گفت: طبق مصوبه 
کارگروه تنظیم بازار، از هفته آینده تمام قصابی ها و مراکز عرضه گوشت سنگین استان 

ملزم به نصب نرخ نامه هستند. 
محمود سیجانی روز چهارشنبه در جلسه کارگروه تنظیم بازار قم افزود: همچنین نرخ 
نامه انواع گوشت دام هم از هفته آینده از درب کشتارگاه های استان در بسته بندی گوشت 
سنگین جانمایی خواهد شد. وی در ادامه با اشاره به تخصیص گوشت منجمد گوساله 

اعلام کرد: در این رابطه بیش از هزار و ۳۱ تن به استان قم اختصاص یافته است.
وی افزایش قیمت گوشت سنگین طی هفته های گذشته را مورداشاره قرار داد و بیان 
کرد: برای کاهش و کنترل قیمت گوشت دام سنگین جلسات مستمری در روزهای اخیر 

صورت گرفته است.
رییس سازمان صنعت، معدن و تجارت قم تاکید کرد: قیمت تمام شده گوشت دام 
سنگین با استخوان، هر کیلوگرم 680 هزار ریال و بدون استخوان، هر کیلوگرم 750 هزار 

ریال می باشد.
سیجانی در ادامه ابراز کرد: برای جلوگیری از تکرار تخلف در توزیع گاز مایع باید نحوه و 

شکل توزیع این فرآورده در سطح استان اصلاح شود.
وی گفت: برای بهبود وضعیت نظارت در استان قم، بازرسی از خرده فروشی ها توسط 
اتحادیه و نظارت بر مراکز عمده توزیع توسط بازرسان سازمان صنعت، معدن و تجارت 

انجام می شود.

 مدیر پخش فرآورده های نفتی منطقه قم:
مشکلی برای تامین گاز مایع در قم وجود ندارد

 مدیر شرکت پخش فرآورده های نفتی منطقه قم نیزدراین جلسه گفت: در تامین گاز 
مایع در استان کمبودی احساس نمی شود و به هر میزان که نیاز مصرف کنندگان باشد 

در اختیار مردم قرار می گیرد. 
محسن وزارتی بیان کرد: بعد از اصلاح قیمت سوخت و افزایش قیمت بنزین، تقاضا 

برای مصرف گاز ال پی جی به شدت افزایش یافته است.
وی اضافه کرد: بخشی از کپسول های گاز مایع استان به صورت خارج از شبکه عرضه 

می شود اما بااین وجود تقاضا برای خرید آن ها همیشه وجود داشته است.
وزارتی ادامه داد: قیمت مصوب یک کپسول گاز ال پی جی، ۷۸ هزار ریال است.

وی بیان کرد: ال پی جی کردن خودروهای سواری ازنظر قانونی خلاف قانون بوده و 
باید در سطح کلان برای جلوگیری از این عمل اقدام لازم صورت بگیرد.

مایع  نفتی قم عنوان کرد: در خرید کپسول گاز  فرآورده های   مدیر شرکت پخش 
هیچ گونه ملاک و معیاری برای استفاده خانگی و یا خودروهای سواری وجود ندارد و 

همین مساله مشکلاتی را در برخورد و نظارت به وجود می آورد.
وی عنوان کرد: از زمان آغاز طرح سهمیه بندی بنزین و اصلاح مصرف سوخت، مصرف 
بنزین در قم کاهش یافته است.وزارتی ادامه داد: بازدید و بازرسی مشترک برای کنترل 
عرضه گاز مایع به صورت مستمر در سطح استان باید انجام و با هرگونه تخلفات احتمالی 
برخورد شود.وی تاکید کرد: به هر مقدار که گاز مایع به قم اختصاص پیدا کند بازار و تقاضا 

برای مصرف آن وجود دارد.
وزارتی عنوان کرد: استان قم ازنظر ذخیره و تامین فرآورده های نفتی هیچ گونه مشکلی 

نداشته و به میزان نیاز مصرف کنندگان این فرآورده ها ذخیره سازی شده است.
مدیرکل تعزیرات حکومتی استان قم:

پرونده تخلف اصناف در کوتاه ترین زمان ممکن رسیدگی می شود
 مدیرکل تعزیرات حکومتی استان قم نیزدراین جلسه بابیان این که پرونده های تخلف 
اصناف در کوتاه ترین زمان ممکن در استان بررسی و تعیین تکلیف می شود گفت: قم در 

کوتاهی رسیدگی به پرونده های تخلف رتبه نخست کشور را کسب کرده است. 
مهدی ریاضی بیان کرد: تعزیرات حکومتی قم خارج از نوبت به تمام پرونده های تخلف 

ورود پیدا می کند.
وی خاطرنشان کرد: پرونده های ورودی به تعزیرات حکومتی قم، از ابتدای سال جاری 

تا پایان آذرماه نسبت به مدت مشابه سال گذشته، 4۵ درصد افزایش داشته است.
وی اضافه کرد: در همین مدت پرونده های مختومه که به صدور رای منجر شده هم 
بیش از 4۹ درصد رشد داشته است. ریاضی در ادامه خاطرنشان کرد: در رابطه با شکل 
و نحوه  عرضه گاز ال پی جی وضعیت استان مطلوب نیست و عرضه خارج از شبکه و 

گران فروشی در آن زیاد است.
۵۰ واحد عرضه گاز مایع در قم فعال است

معاون بازرسی و نظارت سازمان صنعت، معدن و تجارت قم نیزدراین جلسه  بیان کرد: 
۵0 واحد عرضه کننده گاز مایع در قم مشغول فعالیت می باشد.

احمدرضا سمیعی نسب اضافه کرد: قیمت مصوب هر کپسول گاز مایع ۷۸ هزار ریال 
است، اما این نرخ گذاری با هزینه های حمل و قیمت تمام شده آن همخوانی ندارد.

پایین بودن قیمت گاز مایع احتمال تخلف در عرضه این فرآورده را  ابراز کرد:  وی 
افزایش داده و این محصول در برخی موارد باقیمتی بین ۱۵0 تا ۲۵0 هزار ریال به دست 

مصرف کننده می رسد.
وی ادامه داد: طی هفته گذشته 4۸ مورد بازرسی از واحدهای عرضه کننده گاز مایع در 

استان انجام و ۱۷ پرونده تخلف تشکیل شده است.

معاون هماهنگی امور اقتصادی استانداری قم :

افزایش تخلف اصناف در قم پذیرفتنی نیست
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مشاور رییس جمهور مطرح کرد؛

صادرات سالانه ۲۰ میلیارد دلار کالا از 
مناطق آزاد و ویژه

دبیر شورای  عالی مناطق آزاد و ویژه اقتصادی اظهار داشت: سالانه ۲0 میلیارد دلار 
صادرات از مناطق آزاد و ویژه اقتصادی صورت می گیرد و رونق تولید موجب اشتغال زایی 

۵۱0 هزار نفر در این مناطق شده است.
مرتضی بانک در بازدید از واحدهای تولیدی مستقر در منطقه ویژه اقتصادی و فرودگاه 
بین المللی پیام، از بهره برداری ۱۱0 واحد صنعتی جدید در این فرودگاه تا پایان سال 

آینده خبر داد.
وی بخش خدمات هوایی را از مهمترین خدمات در این منطقه ویژه اقتصادی عنوان کرد 
و افزود: با توجه به موقعیت جغرافیایی فرودگاه پیام و نزدیکی آن به پایتخت، دسترسی به 
مسیرهای جاده ای، با تکمیل اتصال راه آهن سراسری به این منطقه، فرصت و امکانات 

خوبی در حوزه لجستیک فراهم خواهد شد.
مرتضی بانک با بیان اینکه در سال های اخیر اقدامات مثبت و موثری در حوزه صنعت 
و صنایع پاک در منطقه ویژه اقتصادی فرودگاه پیام انجام شده است، افزود: منطقه ویژه 
اقتصادی پیام اقدامات حمل و نقلی، لجستیکی و ... بسیاری انجام داده و اکنون به 
سمت صنایع پاک در حرکت است، که مجموع این عوامل نشان می دهد عملکرد مثبت 
این منطقه است. وی به اشتغالزایی ۱۸00 نفر طی دو سال در منطقه ویژه اقتصادی پیام 
اشاره کرد و گفت: در فرودگاه بین المللی پیام بیش از ۷0 واحد صنعتی فعال، ۱0 واحد 
صنعتی غیر فعال و ۱۱0 واحد در حال ساخت وجود دارد که تا اواخر سال آینده به بهره 

برداری می رسند و برای سه هزار نفر اشتغال ایجاد خواهند کرد.  
مشاور رییس جمهور بر لزوم فعال کردن تمام ظرفیت فرودگاه پیام، تاکید کرد و گفت: 
ظرفیت فرودگاه پیام باید به طور کامل به بهره برداری برسد تا شاهد رشد اقتصادی البرز 
باشیم. مرتضی بانک از افزایش توانمندسازی اقتصادی در مناطق ویژه اقتصادی کشور 
خبر داد و افزود: سالانه ۲0 میلیارد دلار صادرات از مناطق آزاد و ویژه اقتصادی صورت 
می گیرد و رونق تولید موجب اشتغالزایی ۵۱0 هزار نفر در این مناطق شده است. ۱۹00 
واحد در این مناطق فعالیت می کنند و با توجه به عدم استفاده این مناطق از بودجه و 
خدمات عمومی دولتی، مناطق آزاد و ویژه اقتصادی می توانند الگوی خوبی برای فعالیت 

های خالص بخش خصوصی باشند.
وی با بیان اینکه در ۵0 سال اخیر توسعه مناطق آزاد و ویژه اقتصادی در دنیا مورد توجه 
قرار گرفته است گفت: حدود ۱400 منطقه آزاد و ویژه اقتصادی در دنیا وجود دارد که 

بسیاری از آنها در کشورهایی با اقتصاد آزاد ایجاد شده اند.
مشاور رییس جمهور و دبیر شورای  عالی مناطق آزاد و ویژه اقتصادی اظهار داشت: 
ایجاد اکوسیستم های ویژه اقتصادی در دنیا از اهمیت بالایی برخوردار است چرا که به 

رشد و توسعه ابعاد مختلف تجاری کمک می کند.

عضو هیات رئیسه انجمن تولیدکنندگان لوازم خانگی:

تحریم ها ۲۰ تا ۳۰ درصد هزینه تولید 
لوازم خانگی را افزایش داد

 عضو هیات رئیسه انجمن تولیدکنندگان لوازم خانگی گفت:پایه صادرات، گفت وگو و 
مذاکره است. ما باید به کشورهای هدف سفر کرده و صحبت کنیم؛ این یعنی دیپلماسی 
اقتصادی اما تحریم ها کار را به جایی رسانده که حتی به ما ویزا نمی دهند. نوید ایزدپناه 
در خصوص تاثیر تحریم ها و محدودیت ها بر صنعت لوازم آشپزخانه گفت: تیم مارکتینگ 
ما پس از سال ها تلاش، توانسته بود بازار بسیار خوبی در شبه جزیره عربستان به دست 
بیاورد به طوری که سالانه صادرات ما به این منطقه به ۲0 میلیون دلار رسیده بود. 
همکاری ما با فروشندگان عربستان تا به آنجا بود که اگر اکنون نیز این رابطه ادامه داشت 
شاید یک واحد تولیدی در این کشور احداث می کردیم اما پس از تیره شدن روابط، این 
بازار را از دست دادیم. وی افزود: هر نوع مکانیزم تحریمی هزینه تولید را افزایش می دهد. 
این محدودیت ها باعث بالا رفتن قیمت کالا می شود، بطوریکه امروز ۲0 تا ۳0 درصد 
هزینه تولید کالای لوازم خانگی برای مقابله با تحریم ها و دور زدن آنهاست. ما در حوزه 
لوازم آشپزخانه مازاد تولید داریم اما تحریم ها اجازه صادرات به ما را نمی دهند. برای یک 
صنعت بالغ، تحریم فرصت نیست بلکه تهدید است. ما برای یک شرکت ترکیه ای کالا 
تولید می کردیم اما بعد همان کالا به چهار برابر قیمت به ایران قاچاق می شد. نکته دیگر 
این است که پایه صادرات، گفت وگو و مذاکره است. ما باید به کشورهای هدف سفر کرده و 
صحبت کنیم؛ این یعنی دیپلماسی اقتصادی اما تحریم ها کار را به جایی رسانده که حتی 
به ما ویزا نمی دهند. ایزدپناه تصریح کرد: از طرف دیگر مشکلات سیستم مالی و اخیرا 
FATF نیز کار ما را سخت تر کرده است. ما برای صادرات موفق نیاز به پاسپورت، سیستم 
مالی و حمل و نقل قوی داریم تا بتوانیم برای کشور ارزآوری داشته باشیم. وی ادامه داد: 
من به عنوان متخصص بانکی نمی توانم در مورد FATF نظر بدم اما این را می توانم بگویم 
هر مکانیزمی که به ما کمک کند که پول و اسناد مالی را راحت تر جابجا کنیم در قیمت 
تمام شده کالا تاثیر گذار است و باعث خواهد شد تا مصرف کننده هزینه کمتری بپردازد، 
بحث حقوقی FATF در تخصص ما نیست ما فقط از دولت می خواهیم که بحث تبادل 

مالی آسان تر شود.

رییس سازمان چای شمال کشور:

صادرات چهار هزار تن چای به
 کشورهای همسایه 

رییس سازمان چای شمال کشور گفت: امسال ۲۸ هزار و ۵00 تن چای خشک از برگ 
سبز چای داخلی استحصال شده که از این میزان تاکنون چهار هزار تن به کشورهای 

همسایه صادر شده است.
» حبیب جهان ساز« افزود: این میزان چای به کشورهای همسایه از جمله جمهوری 
آذربایجان، عراق و افغانستان صادر شده است. وی با بیان اینکه به دلیل کیفیت بالا، 
سهم مصرف بازار داخلی چای افزایشی است، تصریح کرد: بازارپسندی چای داخلی 
موجب رضایتمندی کشاورزان شده است به طوری که اصلاح باغات رشد و تغییر کاربری 
کاهش یافته است.  رییس سازمان چای شمال کشور اظهار داشت: اکنون ۲۵ هزار و 
۵00 هکتار از اراضی شمال کشور زیر کشت برگ سبز چای است که به دلیل افزایش 
درآمد تغییر کاربری کاهش یافته است. وی با بیان اینکه برداشت برگ سبز چای در چند 
چین و تا پایان مهرماه ادامه داشت، گفت: امسال ۱۲6 هزار و ۷00 تن برگ سبز چای به 
ارزش 4۳4 میلیارد تومان خرید تضمینی شده و بخشی از برگ سبز چای توسط برخی 
کارخانجات با ارقام بالاتری خریداری شده است. به گفته جهان ساز، امسال هر کیلوگرم 
برگ سبز درجه یک سه هزار و 600 تومان و برگ درجه دو، دو هزار و ۲00 تومان خریداری 
شد. وی با بیان اینکه از این میزان خرید برگ سبز 4۵ درصد درجه یک و ۵۵ درصد درجه 
دو بوده است، گفت: از این میزان خرید، ۵۷ هزار و ۲00 هزارتن درجه یک و 6۹ هزار و 
۵00 تن درجه دو بوده است. جهان ساز ادامه داد: حمایت های سازمان چای کشور 
از این صنعت با ارائه تسهیلات ارزان قیمت به چایکاران و کارخانجات چای، حذف ارز 

4۲00 تومانی چای وارداتی و کشش بازار داخلی به نفع تولیدکنندگان داخلی است.

آگهی تغییرات 
آگهی تغییرات شرکت چمدان سازان اژدهای سرخ با مسئولیت محدود به شماره 
ثبت ۱۵064 و شناسه ملی ۱4006۵۳6۹۲۱ به استناد صورتجلسه مجمع عمومی فوق 
العاده مورخ 0۹/0۳/۱۳۹۸ تصمیمات ذیل اتخاذ شد : مرکز اصلی شرکت از واحد ثبتی 
قم به واحد ثبتی تهران :تهران شهرستان تهران بخش مرکزی تهران چهارراه سیروس 
کوچه حکیم خیابان بازار عودلاجان پلاک ۹۷. طبقه همکف . کد پستی ۱۱۱۷۹6۳۱۱۱ 

انتقال یافت و ماده مربوطه در اساسنامه به شرح فوق اصلاح گردید. 
اداره کل ثبت اسناد و املاک استان قم اداره ثبت شرکت ها و موسسات 
غیرتجاری قم )7۰4۵۸7(

---------------------------------------------------
آگهی تغییرات 

آگهی تغییرات شرکت نگار سازان صادق ماندگار با مسئولیت محدود به شماره ثبت 
۱6۱6۱ و شناسه ملی ۱400۸0۹۵66۳ به استناد صورتجلسه مجمع عمومی فوق 
العاده مورخ 0۹/0۹/۱۳۹۸ تصمیمات ذیل اتخاذ شد : مرکز اصلی شرکت از محل قبلی 
به آدرس جدید : استان قم ، شهرستان قم ، بخش مرکزی ، شهر قم، محله صفائیه ، کوچه 
معلم غربی ۱6 ، خیابان معلم غربی)حجتیه( ، پلاک -4۷ ، ۲۳ ، طبقه اول کد پستی 

۳۷۱۳۷4۳۹۳0 تغییر یافت و ماده مربوطه در اساسنامه بشرح فوق اصلاح گردید. 
اداره کل ثبت اسناد و املاک استان قم اداره ثبت شرکت ها و موسسات 
غیرتجاری قم )7۰4۵۵۹(

---------------------------------------------------
آگهی تغییرات 

آگهی تغییرات شرکت گیتی گستر گشتا سپهر با مسئولیت محدود به شماره ثبت 
۱۵۹۷۷ و شناسه ملی ۱400۷۹۳۲۷۳۹ به استناد صورتجلسه مجمع عمومی فوق 
العاده مورخ ۲۷/0۸/۱۳۹۸ تصمیمات ذیل اتخاذ شد : مرکز اصلی شرکت از واحد ثبتی 
استان قم به واحد ثبتی استان کرمانشاه ، شهرستان کرمانشاه ، بخش مرکزی ، شهر 
کرمانشاه، محله مسکن مهر تلاش ، خیابان )رزمندگان( ، کوچه )بلوک یی( ، پلاک 

0 ، مجتمع تلاش ، طبقه سوم کد پستی 6۷۱۷4۱۸۵0۷ انتقال یافت و ماده مربوطه 
دراساسنامه بشرح فوق اصلاح گردید .

 اداره کل ثبت اسناد و املاک استان قم اداره ثبت شرکت ها و موسسات 
غیرتجاری قم )6۸۹3۸۰(

---------------------------------------------------
آگهی تغییرات 

آگهی تغییرات شرکت بین المللی آرتین تجارت معین سلطان با مسئولیت محدود به 
استناد صورتجلسه مجمع  به  و شناسه ملی ۱400۸۲4۲۱4۵  ثبت ۱6۸۲۸  شماره 
عمومی فوق العاده مورخ ۲۵/0۸/۱۳۹۸ تصمیمات ذیل اتخاذ شد : تعداد اعضاء هیئت 

مدیره به ۳ نفر افزایش یافت و ماده مربوطه در اساسنامه به شرح فوق اصلاح گردید. 
اداره کل ثبت اسناد و املاک استان قم اداره ثبت شرکت ها و موسسات 
غیرتجاری قم )673۲۸۵(

---------------------------------------------------
آگهی موضوع ماده 3 قانون و ماده 13 آئین نامه قانون تعیین تکلیف وضعیت 

ثبتی و اراضی و  ساختمانهای فاقد سند رسمی
تعیین  قانون  موضوع  اول  هیات   ۱۳۹۸60۳۳۱0۱000۲۷6۹ شماره  رای  برابر 
تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی مستقر در واحد ثبتی 
حوزه ثبت ملک فردیس تصرفات مالکانه بلامعارض متقاضی آقای علیرضا نادری  فرزند 
رمضانعلی به شماره شناسنامه 0۹۲۲۲0۵۷۲۸ صادره از مشهد در سه دانگ مشاع از 
ششدانگ یک قطعه زمین با بنای احداثی به مساحت ۳۲/۳۱0 متر مربع پلاک ۱۸۹۱ 
فرعی از ۱6۳ اصلی  واقع در جاده ملارد جاده شهریار نرسیده به منظریه کوی امام 
حسن پ 64۲ خریداری از مالک رسمی کریم جمالی اصل محرز گردیده است.لذا به 
منظور اطلاع عموم مراتب در دو نوبت به فاصله ۱۵ روز آگهی می شود در صورتی ک 
اشخاص نسبت به صدور سند مالکیت متقاضی اعتراضی داشته باشند می توانند از 
تاریخ انتشار اولین آگهی به مدت دو ماه اعتراض خود را به این اداره تسلیم و پس از اخذ 
رسید، ظرف مدت یک ماه از تاریخ تسلیم اعتراض،دادخواست خود را به مراجع قضایی 

تقدیم نمایند.بدیهی است در صورت انقضای مدت مذکور و عدم وصول اعتراض 
طبق مقررات سند مالکیت صادر خواهد شد. ۱۸6۹/ز

تاریخ انتشار نوبت اول:۹۸/۰۹/۲۰
تاریخ انتشار نوبت دوم:۹۸/1۰/۵
محمد سلیمانی -رئیس ثبت اسناد و املاک

یک کارشناس مسائل اقتصادی با بیان اینکه تبعات و پیامدهای تصویب نشدن لوایح 
FATF با دور زدن تحریم ها جبران نمی شود، گفت: هر قدر سیستم مالی و بانکی و به 
ویژه بازار سرمایه کشور غیرشفاف تر باشد، منابع مالی با سمت آن کشور حرکت نمی کند 
و اگر می خواهیم مزایای اقتصاد جهانی را داشته باشیم، ناگزیر هستیم مقررات و قواعد 

بین المللی را هم بپذیریم. 
»بهمن آرمان« درباره پیامدهای تصویب نشدن لوایح باقی مانده از گروه ویژه اقدام مالی 
)FATF( اظهار کرد: ضرر و زیان های ناشی از عدم ارتباط مستقیم با بازارهای مالی جهان 
مانع بزرگی بر سر راه ورود و خروج پول ایجاد کرده است و عملا  انتقال دانش و تکنولوژی 

انجام نمی شود و ما نمی توانیم مطالبات خود را از کشورهای دیگر دریافت کنیم.
وی یادآور شد: کسانی که با تصویب پالرمو و CFT مخالفت می کنند به خوبی می دانند 
چه زیان هایی به کشور وارد می شود، حتی روزنامه های ما هم تبعات این قضیه را می دانند 

چون موضوع کاغذ و مشکلات ورود آن از جمله مسائلی است که با  آن درگیر هستند.
این کارشناس مسائل اقتصادی خاطرنشان کرد: کشورهای محدودی مواد اولیه دارو را 
تولید می کنند و دولت هم برای وارد کردن این اقلام ناچار است به شکل انبوه خریداری 

کند. از آنجا که خرید یک جا و عمده مواد اولیه دارو سالانه رقمی بین ۵00 تا یک و نیم 
میلیارد دلار می شود، هیچ بانکی زیربار پذیرش چنین پولی نمی رود چون می ترسند در 

معرض تحریم ها و جرائم خزانه داری آمریکا قرار گیرند.
 وی با بیان اینکه عده ای به دنبال این هستند مدل کره شمالی را در ایران پیاده کنند، 
گفت: اینها در نهایت شرایطی را به وجود می آورند که ما با جهان خارج ارتباط نداشته 

باشیم این فقدان ارتباط هم یعنی فقدان کسب تکنولوژی، دانش، علم و به روز شدن.
آرمان با اشاره به مرگ آوا دختر دو ساله اهوازی که در اثر نبود دارو جان خود را از دست 
داد، گفت: همین مسئله فرهاد و آزاد دو جوان کُرد که برای تامین معیشت خود در 

کوه های کردستان کولبری می کردند، ناشی از همین مشکلات است.
وی پرداخت نشدن دستمزد یک مربی خارجی برای تیم استقلال را از پیامدهای مهم 
عدم ارتباط مالی ایران با جهان دانست و تاکید کرد: مشاهده کردید رسانه های خارجی 

معاند و دشمنان چقدر از این موضوعات سوء استفاده کردند.
 CFT این اقتصاددان خاطرنشان کرد: مقاومت در برابر تصویب دو لایحه پالرمو و
لجبازی سیاسی است که ریشه در جناح بندی های درون حاکمیت دارد و این موضوع را 

از حالت علمی و اقتصادی خارج کرده است.
آرمان خاطرنشان کرد: بر اساس پاره ای از برآوردها در اثر تحریم هایی که در دولت های 
نهم و دهم انجام شد، هزینه نقل و انتقال منابع  و تراکنش های مالی که برای واردات و 
صادرات افزایش یافت به طوری که این هزینه ها باعث می شد کالاها تا ۳۵ درصد گرانتر 

به دست مصرف کننده ایرانی برسد.
 این کارشناس مسائل اقتصادی تصریح کرد: نبودِ شفافیت به نفع رانت خواران، 
قاچاقچیان و کسانی است که راه دور زدن این گونه تحریم ها را پیدا کرده اند که بسیار 

هزینه ساز و در نهایت هم موجب تلف شدن منابع اقتصادی کشور می شود.
وی درباره این توجیه مخالفان تصویب لوایح FATF که شفافیت مالی مانع از دور 
زدن تحریم ها می شود، گفت: این توجیه نه تنها پایه علمی و اقتصادی ندارد، حتی 
آسیب هایی که از این ناحیه بر اقتصاد ایران تحمیل می شود با دور زدن تحریم ها جبران 
نمی شود. زیرا هر قدر سیستم مالی و بانکی و به ویژه بازار سرمایه کشور غیرشفاف تر باشد 
طبیعتاً منابع مالی با سمت آن کشور حرکت نمی کند، بنابراین این استدلال کاملًا اشتباه 

غیر علمی است.
آرمان در عین حال گفت: شفافیت بخشی از مشکلات اقتصادی ایران را می تواند حل 
کند نه همه آن را. بخش زیادی از اشکالات اقتصادی یا عقب ماندگی اقتصاد ایران متاثر 
از سوء مدیریت، دولتی بودن اقتصاد و بسیاری از موارد دیگر و به ویژه فشار مالی نهادینه 

شده در اقتصاد کشور است.
وی با بیان اینکه ماهی به آب نیاز دارد و تراکنش های مالی هم تابع یک منطق و 
چارچوب خاص را از پیش تعریف شده است، خاطرنشان کرد:  شتر سواری دولا دولا 
نمی شود، اگر می خواهیم در جامعه جهانی حرفی برای گفتن داشته باشیم و مزایای 
اقتصاد جهانی را هم داشته باشیم، ناگزیر هستیم مقررات و قواعد بین المللی را هم 

بپذیریم.
این کارشناس مسائل اقتصادی افزود: نپذیرفتن قواعد بازی در نهایت مشکلاتی را به 
وجود می آورد که می تواند حتی بازتاب های امنیتی داشته باشد. کما اینکه در اتفاقات 
اواخر آبان که در پی افزایش قیمت بنزین حادث شد، چیزی که راجع به آن صحبت 
نمی شد، افزایش قیمت بنزین بود. به این معنی که افزایش قیمت بنزین تنها بهانه و 
جرقه ای بود برای مطرح کردن مسائل دیگر مثل بیکاری و امثالهم که ریشه در همین 

عوامل عدم شفافیت و عدم سرمایه گذاری در اقتصاد دارد.
آرمان با بیان اینکه سرمایه گذاری نیاز به امنیت دارد، اظهار کرد: برای ورود سرمایه 
خارجی نیاز به پذیرش قوانین و مقررات بین المللی داریم، تا زمانی که سرمایه گذاری 
صورت نگیرد طبیعتاً شغلی هم به وجود نمی آید، شغل هم به وجود نیاید درآمد هم 

نخواهد بود.
وی بیان داشت: شاید یکی از بزرگترین اشتباهات سازمان برنامه و بودجه، این بود که 
منابع مالی ناشی از اصلاح قیمت بنزین را به جای اینکه در تولید سرمایه گذاری کنند 

صرف پرداخت یارانه معیشتی کرد.
آرمان تاکید کرد: با پرداخت یارانه هیچ مسئله حل نمی شود بلکه فشارهای تورمی 
ناشی از این کار در آینده باعث افزایش نرخ تورم خواهد شد و منابع مالی جدید که از 
طریق افزایش قیمت بنزین دوباره وارد سیستم اقتصادی کشور می شود آثار فشارهای 

تورمی را در طول 4 تا ۵ ماه آینده نشان خواهد داد.

بهمن آرمان کارشناس مسائل اقتصادی:

استفاده از مزایای اقتصاد جهانی مستلزم پذیرش قواعد  آن است

اقتصاددان و عضو هیأت علمی گروه اقتصاد دانشگاه الزهرا 
در ارزیابی خود از بودجه ارائه شده از سوی دولت به مجلس، 
شده،  تنظیم  کنون  تا  که  بودجه ای  »غیرواقعی ترین  گفت: 
همین بودجه سال ۹۹ است. البته در همین ابتدا می  توان اظهار 
داشت که آثار بسیار آسیب زایی بر اقتصاد کشور نیز دارد. تا 
کنون بودجه کشور تا این میزان نسبت به تولید ناخالص داخلی 
پایین نبوده است. بودجه عمومی کشور حدود ۱۱ درصد تولید 
ناخالص داخلی است که این در بسیاری از کشورهای جهان با 
اقتصاد آزاد، حدود ۳۵ الی ۳6 درصد است. این مساله نشان 
می دهد که دولت تا چه اندازه نقش خود را از انجام تعهدات 

اجتماعی اش نادیده گرفته است.«
بینواسازی بخش دیگری از مردم در بودجه ۹۹ اتفاق 

خواهد افتاد
روی  بر  بیشتر  دولت  سیاست  »آثار  افزود:  راغفر  حسین 
دستمزدها خواهد بود که در شرایط فعلی بسیار نازل است. 
درصد   ۱۳-۱4 حدود  کنونی  شرایط  در  دستمزدها  افزایش 
است که برای برخی گروهها پایین تر نیز بوده، نسبت به تورمی 
که امسال تجریه شد که حتی بر اساس آمار رسمی بیشتر از 
از  طبقاتی  بینواسازی  و  نابرابری  از  سطحی  بود،  درصد   40
مردم را به همراه خواهد داشت. توجه به این امر ضروری است 
که تورم در بخش مواد غذایی بیش از ۸0 درصد بوده و همین 
امر نشان می دهد که نسبت تورم و دستمزدها تا چه اندازه در 
بودجه سال ۹۹ منجر به نابرابری طبقاتی بیشتر خواهد شد. 
این مساله نشان می دهد دولت مسئولیت های اجتماعی خود را 
تعطیل کرده است؛ همین امر مستلزم این است که یک بار دیگر 
پرسیده شود دولت در اداره امور چه نقشی دارد؟ به نظر می رسد 
نقش دولت در کل نظام سیاسی و سیستم تصمیم گیری کشور 
بازتعریف شود. اینکه دولت فقط یک دستگاه بورکراتیک است که 
باید حقوقی نازل به کارکنان آن پرداخت شود و در مقابل انتظار 
تلاش بیشتر و سخت کوشی را داشت، تا حدودی بیهوده است.«
باید معافیت ها برای همه بنگاهها از بودجه عمومی سهم 

می برند حذف شود
این اقتصاددان در ادامه تصریح کرد: »منابعی که برای بودجه 

تعریف شده، غیر واقعی بوده و تحقق چنین درآمدهایی عملا 
ممکن نخواهد بود. در ضمن، در همین شرایط هم اعطای 
معافیت های مالیاتی به گروههای فربه در جامعه فاقد منطق 
است، علی الاصول منابع مالیاتی نباید تنها بر تولیدکنندگان 
مصارف  و  بزرگ  بنگاههای  بر  باید  بلکه  شود،  تحمیل  خرد 
وارداتی لوکس که توسط ثرتمندان وارد می شوند، متکی باشد. 
بسیاری از معافیت هایی که به صادرات و واردات داده می شود، 
می بایست حذف شوند. معافیت صادرات به موادر خام نیز باید 
حذف شود و هزینه های خود دولت در بخش های غیرضروری 
کاهش پیدا کند. این کاهش ها و محدودیت ها باید شامل همه 
نهادها و بنگاههایی شود که عناصر حکومتی هستند و از بودجه 

عمومی سهم می برند.«
بودجه ۹۹ بی سابقه و تاثیر مخربی بر اقتصاد کشور بر 

جای می گذارد
راغفر در بخشی دیگر از گفته های خود تاکید کرد: »شاید 

برخی  برای  موارد  برخی  در  بودجه  افزایش  بگویند  عده ایی 
نهادها، تاثیر چندانی ندارد اما واقعیت این است که صرفه جویی 
در  دولت  که  روندی  این  و  شود  آغاز  کوچک  سطوح  از  باید 
بودجه تعریف کرده، تورم بسیار بزرگی بر اقتصاد کشور تحمیل 
خواهد کرد و متعاقب آن بیکار در سطحی گسترده افزایش 
خواهد یافت. در نتیجه امر رکود اقتصادی تعمیق خواهد شد. 
تولید و  افزایش  باید دولت  این مسائل در شرایطی است که 
سرمایه گذاری مولد را تشویق کند تا از طریق آن اشتغال بیشتر 
شود و در آمد مالیاتی دولت نیز بیشتر شود. در مجموعه بودجه 
۹۹ را می توان بودجه ای بی سابقه ارزیابی کرد که آثار بزرگی بر 

اقتصاد کشور و جامعه بر جای می گذارد.«
تخصیص دستوری ارز و معافیت های گسترده مالیاتی 

هیچ منطقی ندارد
این اقتصاددان افزود: »متاسفانه روند کلی حاکم بر بودجه ۹۹ 
را نمی توان در شخص خلاصه کرد، بلکه باید تفکری را در قبال 

آن مسئول دانست. »اقتصاد جنگی«، فقط به سال ۹۹ تعلق 
ندارد، بلکه در سال های قبل نیز چنین وضعیتی را شاهد بوده ایم 
اما اکنون پرسش این است که معافیت های گسترده مالیاتی 
به برخی نهادها و صادرکنندگان منابع خام در کشور تا کنون، 
چه توجیهی دارد؟ همچنین، باید پرسید تخصیص دستوری و 
غیرمنطقی ارز در کشور چه معنایی دارد؟ لذا تنها مساله بودجه 
۹۹ نیست، باید دولت پاسخ گوی عملکرد گذشته نیز باشد. بر 
این باور هستم که تا تغییر بنیادین در رویکرد به وجود نیاید که 
را در بودجه ریزی نشان ندهد، عملا آن چه که رخ  تاثیر خود 
می دهد، فشارها بر بنگاهها خرد و کوچک ادامه خواهد داشت.«

دولت با کسری بودجه مواجه می شود
مبنای  بر  بودجه  بستن  اینکه  به  اشاره  با  ادامه،  در  راغفر 
و  است  غیرواقعی  نفت،  بشکه  میلیون  یک  روزانه  صادارت 
احتمالا تهیه کنندگان نیز نسبت به این مساله آگاهی دارند، 
تصریح کرد: »به نظر می رسد این درآمد متحقق نخواهد شد 
و برآیند آن کسری بودجه خواهد بود. در سه دهه گذشته نیز 
دولت ها کسری بودجه را از طریق افزایش قیمت ارز و افزایش 
نرخ حامل های انرژی تامین کرده اند. طبیعتا انتظار خواهد رفت 
دولت مجددا قیمت ارز و حامل های انرژی را در دستور کار قرار 
دهد که این خود موجب کسری بودجه در سال بعد خواهد شد. 
این رویکرد برآینداش باتلاقی بوده که اقتصاد کشور را در خود 
فرو برده و به نظر می رسد این روند سرعت بیشتری نیز به خود 

خواهد گرفت.
تداوم وضع کنونی به وخیم تر شدن اوضاع منجر خواهد 

شد
رویکرد  به  توجه  »با  کرد:  تاکید  پایان  در  اقتصاددان  این 
اقتصادی که در سه دهه گذشته کشور را با چالش های اساسی 
روبه ور کرده، همان طور که مردم نیز احساس می کنند، آینده 
چندان روشنی ندارد. تصور من این است که ادامه وضع کنونی 
که تداومی بر سه دهه گذشته است به وخیم تر شدن اوضاع 
اقتصادی کشور منجر خواهد شد، مگر تجریه اعتراضات آبان 
ماه موجب درس گرفتن دولت شود، تا رویکرد شکست خورده 

سه دهه گذشته تغییر پیدا کند.«

حسین راغفر اقتصاددان:

بودجه ۹۹ آثار بسیار آسیب زایی بر اقتصاد کشور دارد

یک اقتصاددان گفت: باید هرچه سریعتر قوانین فسادزا و انحصارزا را حذف و اصلاح کنیم 
و به مردم اجازه دهیم نظرات خود را ارائه دهند به عبارتی دیگر اکنون نیاز است که به دنبال 
آشتی ملی باشیم. سعید لیلاز در سی و هفتمین جلسه نقد و اندیشه با موضوع شفافیت و 
فسادستیزی در فضای مجازی با بیان اینکه تبلیغات مبارزه با فساد بیشتر از عمل به آن است، 
اظهار کرد: لازم نیست در مبارزه با فساد اینقدر تبلیغ کنیم و بهتر است به جای آن در عمل 
به این مهم بپردازیم. وی ادامه داد: همیشه با تبلیغات زیاد یک نفر را دستگیر می کنند و در 
مدت زمان کوتاهی حکم آزادی آن را می دهند. پس از صحبت با متهم، متوجه می شویم که از 
همان ابتدا تفهیم اتهام نشده است. لیلاز با اشاره به اعتراضات اخیر افزود: یکی از دلایل مهم 
شورش اخیر، فساد و در کنار آن ناکارآمدی و عدم انسجام درون حکومت بوده است. وی اضافه 
کرد: برای کاهش فساد نیاز به جریان آزاد اطلاعات داریم تا مردم بدانند درآمد حاصل از نفت و 

گاز به چه میزان بوده و چه سهمی از آن به آنها تعلق گرفته است. لیلاز عدم شفافیت در سه دهه 
اخیر در اجرای برخی از قوانین مانند خصوصی سازی و آزادسازی اقتصاد را فسادزا دانست و 
افزود: هیچگاه در مورد خروجی این تصمیمات با مردم با شفافیت صحبت نشده و در مقابل 
پرسش ها سکوت کرده اند و اکنون این اتفاق برای سهمیه بندی بنزین و افزایش نرخ آن رخ داده 
است. وی افزود: تصمیمات اشتباه دولت برای تامین کسری بودجه همیشه به زیان افرادی 
بوده که در سطح پایین جامعه قرار دارند. لیلاز با اشاره به تعداد بالای زندانیان در کشور اظهار 
کرد: آمار نشان می دهد ۲۸0 تا ۲۹0 هزار نفر زندانی در کشور وجود دارند که بسیاری از آنها 
نتیجه تصمیم گیری هایی بودند که منجر به شرایط نابسامان اقتصادی برای مردم شده  است. 
این اقتصاددان با تاکید بر اینکه به نقطه ای رسیده ایم که باید دست به اصلاحات عمیق بزنیم، 
افزود: ناهنجاری ها در اقتصاد به نقطه ای رسیده است که نیاز به جراحی دارد و بدون شک این 

جراحی بدون درد نخواهد بود. لیلاز خواستار اعتماد مردم شد چراکه از نظر وی مردم نشان 
دادند که بدون هیچ نظارتی قدرت تشخیص درست را دارند همانطور که در زمان انقلاب 
توانستند امام خمینی )ره( را به عنوان رهبر قابل اعتماد شناسایی و دست به اطلاحات 
بزنند. وی اظهار کرد: اگر فساد هم در بین مردم باشد به خاطر قوانین فسادزایی بوده است که 
ما و مجلس برای آن تصمیم گرفته ایم. لیلاز با اشاره به موضوع FATF گفت: برای موضوع به 
این مهمی منتظر تصمیم چند نفر هستیم در حالی برای تصمیم برای این مهم باید نظر مردم 
را نیز مورد توجه قرار دهیم. این اقتصاددان با تاکید بر اینکه فضای عمومی جامعه دیگر به ما 
اجازه بی عملی نمی دهد، افزود: باید هرچه سریعتر قوانین فسادزا و انحصارزا را حذف و اصلاح 
کنیم و به مردم اجازه دهیم نظرات خود را ارائه دهند. به عبارتی دیگر اکنون نیاز است که به 

دنبال آشتی ملی باشیم.

سعید لیلاز اقتصاددان :

باید قوانین فسادزا و انحصارزا را حذف و اصلاح کنیم 
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دبیر هیات تیراندازی استان قم:

ایمنی مجموعه ورزشی میثم قم تامین شد
دبیر هیات تیراندازی قم، گودبردای غیراصولی پشت مجموعه ورزشی میثم را موجب 
نشست ساختمان و خارج شدن این مجموعه ورزشی از چرخه بهره برداری دانست و 
گفت: ایمنی این مجموعه ورزشی تامین و شرایط برای بهره داری مجدد از این مجموعه 

فراهم شده است. 
میثم  ورزشی  مجموعه  پیرامون  موضوع های  به  اشاره  با  متقیان  محمدجواد 
افزود:درسال های گذشته یکی از مجتمع های تجاری در پشت مجموعه ورزشی میثم 
موجب نشست این مجموعه ورزشی شد که این موضوع موجب شد تا به دلیل خطر ناشی 

ریزش، امکان استفاده از این مجموعه وجود نداشته باشد.
وی ادامه داد: به دلیل شرایط پیش آمده برای این مجموعه ورزشی، مدیرکل وقت ورزش 
و جوانان قم دستور تعطیلی مجموعه ورزشی میثم و پیگیری برای فروش آن را صادر کرد 

تا با پول ناشی از فروش این مجموعه چند زیرساخت ورزشی دیگر در استان ساخته شود.
دبیر هیات تیراندازی قم، افزود: با تغییر مدیریت در اداره کل ورزش و جوانان و با توجه 
به تغییر شرایط اقتصادی درکشور و همچنین درخواست ورزشکاران استان، بازگشت دوباره 

این مجموعه ورزشی به چرخه بهره برداری در اولویت قرار گرفت.
متقیان گفت: تغییر شرایط اقتصادی در کشور موجب شد تا با فروش این مجموعه 
ورزشی امکان ایجاد یک مجموعه مشابه نیز فراهم نشود و این فروش هیچ عایدی برای 
ورزش استان نداشته باشد، به همین دلیل مدیرکل ورزش و جوانان قم تصمیم به جلوگیری 
از فروش این مجموعه ورزشی نمودند. وی ادامه داد: با پیگیری های اداره کل ورزش و 
جوانان، پیمانکاری که فعالیت عمرانی آن موجب آسیب به مجموعه ورزشی میثم زده بود، 
ملزم به برطرف کردن آسیب های وارده به این مجموعه ورزشی شد و از طرفی پیگیری 
برای رفع موانع قانونی برای راه اندازی مجدد این مجموعه ورزشی از سر گرفته شد. دبیر 
هیات تیراندازی قم، افزود: هم اکنون مشکل ایمنی و نشست مجوعه ورزشی میثم برطرف 
شده است و کارشناسان ایمن بودن این مجموعه را تایید  کرده اند. وی خاطرنشان کرد: 
درسال های گذشته که این مجموعه ورزشی با نشست مواجه شد، در همان زمان نیز امکان 
ترمیم و استفاده مجدد این مجموعه وجود داشت ولی نظر مدیریت وقت اداره کل ورزش 
و جوانان بر فروش آن متمرکز بود به همین دلیل پیگیری لازم برای رفع مشکل های این 

مجموعه پیش از این انجام نشده بود.
متقیان ادامه داد: در صورت محقق شده وعده های اداره کل ورزش و جوانان برای راه 
اندازی مجدد مجموعه ورزشی میثم تا پایان سال جاری، رشته تیراندازی قم دارای یکی از 

استانداردترین سالن های خود خواهد شد.

پیشکسوت ورزش همگانی درقم: 

مسئولان برای توسعه ورزش همگانی درقم به 
میدان بیایند 

پیشکسوت ورزش همگانی استان قم گفت: توسعه ورزش همگانی یعنی توسعه ورزش 
همه اقشار جامعه و در این زمینه ظرفیت دستگاه های مختلف استان در ارتقای رشته های 

ورزشی که قابلیت همگانی دارند، باید به میدان بیاید. 
محمدحسین رادپور افزود:  البته درسال های اخیر اقدام های مثبتی در سطح استان 
برای توسعه ورزش همگانی انجام شده است که ادامه این روند می تواند در توسعه ورزش 

همگانی، ارتقای نشاط جامعه و کاهش آسیب های اجتماعی نقش موثری داشته باشد.
وی با بیان اینکه ورزش های همگانی در ساختار اساسی و کلان ورزش کشور از جایگاه 
مناسبی برخوردارنیست گفت: آسیب شناسی تخصصی این ورزشی لازمه و مقدمه توسعه 
آن است. وی افزود: این ورزش هیچ گاه به عنوان رشته اصلی ورزشی مورد دغدغه مسئولان 
ورزش کشور نبوده است و این موجب شد تا توسعه آن با چالش مواجه باشد. رادپور ادامه 
داد: بیش از ۳0 رشته زیرمجموعه این ورزش همگانی درکشور وجود دارد که به دلیل 
اینکه هیچ یک از این رشته ها جزو رشته های المپیکی نیست، توجه لازم به آن صورت 
نگرفته است. وی با بیان اینکه ورزش های همگانی طیف وسیعی از جمعیت سنی را شامل 
می شود، افزود: جامعه هدف رشته های ورزش همگانی از کودکان تا افراد مسن،  از زنان 
باردار تا خانم های خانه دار می باشد و این موجب شده است تا این رشته ها در خانه های مردم 
رسوخ پیدا کند. رادپور، سیاست گذاری های متغیر در سطح کلان ورزش های همگانی را از 
جمله آسیب های این رشته های ورزشی دانست و ادامه داد: در دوره ای اولویت فدراسیون 
ورزش های همگانی تنها به آموزش و برگزاری سمینارهای تخصصی متمرکز و در دوره دیگر 
به برگزاری جشنواره ها و اجتماع های عمومی و برگزاری مسابقات کشوری و جهانی تنها 
توجه شد. این پیشکسوت ورزش همگانی قم، افزود: همواره یکی از دغدغه های برگزاری 
اجتماع های ورزشی مانند پیاده روی عمومی تامین هزینه تبلیغات شهری این برنامه است 
که درصورت اجتماع میان دستگاه های مختلف استان، امکان رفع این دغدغه وجود دارد.

فرشاد فلاحت زاده :

استراماچونی برنگردد بهتر است
پیشکسوت استقلال گفت: با شرایطی که پیش آمد و با فضایی که بین استراماچونی و 

مدیران باشگاه ایجاد شد، او باز نگردد بهتر است.
که  رفتاری  با  و  آمده  پیش  که  وضعیتی  این  با  داشت:  اظهار  زاده  فلاحت  فرشاد 
استراماچونی در این چند روز داشت و هر روز یک بهانه جدید می آورد، اصلًا نیاید بهتر 
است. رفتار او به من که پیشکسوت این تیم هستم بر خورد چون انتظار نداشتم بعد از نتایج 
خوبی که گرفت و محبوبیتی که بین هواداران کسب کرد، اینطور با احساسات و شخصیت 
ما بازی کند. مدافع پیشین آبی ها گفت: استقلال تیم کوچکی نیست و خیلی از مربیان 
بزرگ برای نشستن روی نیمکت این تیم باید در نوبت بایستند. این را کتمان نمی کنیم که 
استراماچونی در این تیم خیلی خوب کار کرد و بابت اتفاقات فنی خوبی که رقم زد از او 
تشکر می کنیم. اما استراماچونی این حق را نداشت و ندارد که این همه روز ما را سرِکار 

بگذارد. بهتر بود بعد از آنکه پولش را گرفت مردانه می گفت قصد بازگشت ندارم.
فلاحت زاده تصریح کرد: استقلال نمی تواند بیشتر از این پای استراماچونی بایستد و باید 

هرچه سریعتر تکلیف نیمکت مشخص شود تا تیم وارد بازار نقل و انتقالات شود.
وی خاطرنشان ساخت: از نظر من بهترین گزینه ایرانی قلعه نویی است. اما او مربی 
سپاهان است و در این وضعیت نمی تواند آن تیم را رها کند. بعد از قلعه نویی بهترین گزینه 

فرهاد مجیدی است که فکر می کنم گزینه ای جدی برای این منظور است.
پیشکسوت آبی پوشان گفت: باید مجیدی را به عنوان سرمربی معرفی کرد و هواداران 
و هیات مدیره از او حمایت کنند. حتی اگر در این فصل نتایج خوبی هم نگیرد اما باز هم 
باید از او حمایت شود تا در آینده ای نزدیک صاحب یک مربی خوب و ششدانگ شویم که 

از خانواده خود استقلال هست.

فرهاد از حضور در استقلال انصراف داد؛ 

مجیدی :وقتی می آیم که هوادار منتظرم باشد
در شرایطی که از فرهاد مجیدی به عنوان 
جدی ترین گزینه سرمربیگری استقلال نام 
برده می شد، این پیشکسوت آبی ها اعلام 
کرد به پیشنهاد جانشینی استراماچونی 
پاسخ منفی داده است.  فرهاد مجیدی روز 
جمعه در حالی که از وی به عنوان اصلی 
ترین گزینه جانشینی آندره استراماچونی 
روی نیمکت استقلال یاد می شد، با انتشار 
استقلال  سرمربی  که  کرد  اعلام  پیامی 
نخواهد شد. مجیدی در صفحه شخصی 
خود نوشت: »در ورزش اگر یک نکته را یاد 

گرفته باشم این است که ورزشکار هویت حرفه ای خود را از باشگاه و هوادارانش می گیرد. 
استقلال تا ابد خانه من است و با هوادارانش احساس مشترک دارم و در هر مسیری 
همراهشان هستم، مثل دو هفته اخیر که با آنها بدترین روزها را گذراندم. با سپاس از باشگاه 
استقلال که برای سرمربی گیری به من اعتماد کرد، باید اعلام کنم فقط روزی به خانه ام 
بر می گردم که هواداران- صاحبان اصلی آن خانه- منتظرم باشند و پای دعوتنامه امضای 
معنوی آنها باشد. سپاسگزارم از محبت بازیکنان عزیز استقلال که در این روزگار به شدت 
مظلوم واقع شدند.« به این ترتیب وضعیت نیمکت تیم استقلال مبهم تر از گذشته خواهد 
شد. هرچند استقلال به صورت رسمی از قطع همکاری با استراماچونی خبر داده اما 

برخی گمانه زنی ها حاکی از احتمال مذاکره مجدد این مربی با استقلال است.

روزنامه قطری مطرح کرد؛

پورعلی گنجی بایداز العربی برود!
یک روزنامه قطری اعلام کرد تیم فوتبال العربی باید در خط دفاعی خود تجدیدنظر کند و 

مرتضی پورعلی گنجی مدافع ایرانی خود را کنار بگذارد!
، روزنامه »الرایه« قطر دیروز در گزارشی به بررسی وضعیت تیم فوتبال العربی پرداخت و از 

وضعیت بازیکنان خارجی این تیم از جمله مرتضی پورعلی گنجی انتقاد کرد.
این روزنامه نوشت: »تمرین تیم العربی از روز گذشته آغاز شد تا بازیکنان این تیم خود 
را برای بازی با الاهلی آماده کنند. در تمرین روز گذشته تمام بازیکنان جز نفرات خارجی 
که امروز بر می گردند، حضور داشتند. بازیکنان خارجی برای استراحت و برپایی جشن 
»هیمیر  است:  آمده  گزارش  این  ادامه  در  اند.«  بازگشته  کشورهایشان  به  کریسمس 
هالگریمسون سرمربی ایسلندی تیم به همراه سعود الجاسم مدیر العربی وضعیت تمام 
بازیکنان تیم چه داخلی و چه خارجی را بررسی می کنند تا نیازهای تیم را برای قدرتمندتر 
شدن آن شناسایی کنند. هواداران العربی خواسته های بالایی از مسئولان باشگاه به ریاست 
شیخ خلیفه بن حمد نسبت به تغییر قلب خط دفاعی تیم و کنار گذاشتن مرتضی پورعلی 
گنجی مدافع ایرانی و توافق با یک مدافع بهتر دارند. همچنین کنار گذاشتن لاسوگا آلمانی 

و جذب یک بازی ساز که برای تیم مفید باشد، خواسته هواداران است.«

گزارش و تحلیل از مجید روان ستان

 سرانجام بعد از طرح شروط جدید و عدم پاسخ وکیل آندره آ استراماچونی، باشگاه 
استقلال در اطلاعیه ای اعلام کرد که ادامه همکاری با سرمربی ایتالیایی این تیم منتفی 

است و وی به تهران باز نمی گردد. اما هنوز افکار عمومی دنبال حقیقت است. 
روزی که محسن صفایی فراهانی، رئیس فدراسیون فوتبال شد به او گفتند شما از 
فوتبال چیزی نمی دانید، گفت که من آمده ام فوتبال از روزمرگی و دوباره کاری نجات 
بدهم و بروم. او توانست با کمک افرادی که کنار خود داشت، فوتبال ما را با فیفا ارتباط 
دهد و به فوتبال حرفه ای نزدیک کند. بعد یک روز همه را به ناهار دعوت کرد و گفت که 
من می روم! چون اکنون رسیده ایم به یک میز و صندلی که از این به بعد نخواهند گذاشت 

من به جلوتر بروم!
پس از سال ها، هنوز مدیران ما نمی توانند با یک بازیکن یا مربی خارجی یک قرارداد 
حرفه ای ببندند. آنهایی که خوب نیستند، می روند، اما آنهایی که کمی به درد بخور 
هستند، می روند و در فیفا شکایت می کنند و ما طبق رسم همیشگی بازنده دادگاه های 
بین المللی هستیم! در بین مربیان داخلی هم اتفاقات عجیب زیاد دیده می شود. بعنوان 
مثال، مجید جلالی سرمربی نساجی از این تیم کنار می رود، بلافاصله سرمربی گل گهر 

سیرجان می شود.
چرخه مربیان روی یک دایره خاص

نادر دست نشان در عرض کمتر از چهار سال سرمربی تیم های ماشین سازی تبریز، 
صنعت نفت آبادان، خونه به خونه آمل، ملوان بندر انزلی، مس کرمان و اکنون سپیدرود 
رشت می شود، چرا؟! توانایی های او بالا است که اگر بود در عرض این چهار سال، 
سرمربی شش تیم نمی شد! چرا چرخه مربیان روی یک دایره خاص می گردد؟ یک مربی 
هنوز از این تیم بیرون نیامده به تیم دیگری می رود! ما کی می خواهیم از این دوباره کاری 
و روزمرگی نجات پیدا کنیم؟ در این سال ها چه تغییراتی در نحوه تمرین فوتبال صورت 

پذیرفته و چه سیستمی وارد فوتبال ما شده است؟
کدام طرف راست می گوید

خیلی وقت است فکر می کنیم دیگر خودمان نیستم! فوتبال ما شده تکرار مکررات: 
کارهای تکراری و بی معنی و نتایج تکراری. فوتبال ما آنقدر به روزمرگی افتاده که دیگر 
یادمان نمی آید آخرین بار چه زمانی طعم قهرمانی در میادین بین المللی را چشیدیم. 
آیا شما می دانید چه اتفاقی افتاده است؟ قضاوت درباره یک دروغ؛ باشگاه استقلال 
درست می گوید یا استراماچونی؟ ما واقعاً نمی دانیم کدامیک از طرفین راست می گویند. 
ما هم مثل هواداران استقلال مانده ایم. هر روز یک خبر جدید می آید. بدون تردید 
مظلوم ترین قشر، اول بازیکنان و بعد هواداران استقلال هستند که از هر دو طرف، در 

حقشان اجحاف شده است.
مشکل چیست؟

بدون تردید محتوای ایمیل اتوره مازیلی، به باشگاه استقلال و طرح خواسته های 
خارج از عرف موکلش آندره آ استراماچونی، می تواند پایان کار هر مربی با هر باشگاهی 
باشد. اما، ایمیلی که باشگاه استقلال آن را مطرح نموده، اگر بندهایی که به عنوان 
خواسته های »ماچونی« از طرف باشگاه استقلال مطرح شده، حقیقت داشته باشد، 
بسیار غیر منطقی است. البته استراماچونی وجود این ایمیل را تکذیب کرده و همه واقعاً 
مانده اند که مشکل چیست؟ ما -رسانه ها- هم مثل هواداران استقلال مانده ایم که کدام 

طرف راست می گوید و کدام دروغ! 
این ایمیل چند روایت دارد

دیدن این ایمیل -چه درست باشد و چه غلط- چند روایت دارد که اولی از ذهن 
»ماچونی« و دومی از ذهن وکیل او، سومی از سوی باشگاه و چهارمی از نظر هواداران 
استقلال است که ما قصد داریم آن را مورد نقد و بررسی قرار دهیم. ظاهراً »استرا« 
فضاهای هواداری اطراف آبی ها را خوب درک کرده و اینگونه تشخیص داده که با طرح 
خواسته هایی عجیب خود می تواند قرارداد جدیدی با این باشگاه به امضا برساند، اما 
ممکن است روایت وکیل او این باشد که استراماچونی مبلغی حدود 400 هزار یورو 
طلبکار است و باشگاه باید حقوق معوقه او و دستیارانش را پرداخت کند تا دوباره او را 

روی نیمکت این تیم ببینیم.
ادعای جعلی بودن ایمیل

روایت سوم از سوی باشگاه استقلال است؛ دریافت دستمزد باقی مانده، خرید بازیکن 
تا ۹00 هزار یورو و نکات دیگری که البته اغلب بدیهی است و می تواند پوشال محتوای 
اصلی قرارداد محسوب  شود، چیزی نیست که برای باشگاه مقدور باشد و از همه مهم تر 
این که حتی در صورت امکان اقتصادی باشگاه، امضای چنین قراردادی، منطقی 
نیست و نباید آنها زیر بار چنین بندهایی بروند. اما مسأله اصلی این نیست، چرا که در 
روایت چهارم، آنچه که باعث می شود هواداران استقلال را با باشگاه همراه نکند و آنها 
همچنان خواهان بازگشت »استرا« باشند، ادعای جعلی بودن ایمیل منتشر شده از 

سوی باشگاه است.
»ماچونی« بازیگر اصلی این بازی

در واقع باید گفت این بی اعتمادی آنها به باشگاه محصول عملکرد چندین ساله 
مدیران این باشگاه است. بدون تردید اگر اختلاف بین این مربی ایتالیایی و باشگاه 
در دوره ای رخ می داد که اعتماد بین هواداران و رسانه ها به باشگاه وجود داشت، شاید 
آندره آ استراماچونی بازنده این بازی ای که براه انداخته بود. این مربی ایتالیایی خیلی 
هنرمندانه تلاش می کند بازیگر اصلی این بازی باشد. زیرا چنین بازی جذاب و پولسازی 
در کمتر باشگاهی پیدا می شود و بهتر از این تبلیغی برای خود نمی توانست پیدا کند! 
اکنون باید هواداران استقلال هوشیار باشند تا در این مقطع بخاطر بی اعتمادی های 
گذشته، مدیران باشگاه را وادار به قبول بندهای جدید وکلای آندره آ استراماچونی نکنند.

سوء استفاده از نام هوادار
اما یک چیز مشخص است: هر دو طرف از کلمه هوادار به سود خودشان سوء استفاده 
می کنند. در بیانیه های هر دو طرف کلمه هوادار دیده می شود. به عنوان مثال، باشگاه 
استقلال می گوید: »به خاطر هواداران می پذیریم قرارداد »استرا« از دو سال به یک سال 
کاهش یابد.« و یا مربی ایتالیایی می گوید: »به رئیس باشگاه هیچ قولی ندادم، اما به 
آن کودک استقلالی قول قهرمانی دادم، الان قولی که به آن هوادار کودک دادم مرا 
تشویق می کند تا برگردم.« این اشتباه است یک اشتباه بزرگ و نابخشودنی! چرا که شما 
را به عنوان مدیر انتخاب کرده اند تا مانند هوادار تصمیم احساسی نگیرید. هر دو طرف 

باید پای بند قرارداد مکتوب شده خود باشند.
هواداران هوشیار باشید!

همیشه در چنین مواقعی اشتباهات مدیریتی به فوتبال ما ضربه زده است و هنوز 
نمی توانیم درست و حسابی یک قرارداد حرفه ای ببندیم. سال گذشته امیرحسین فتحی 
بر اساس فشارهای هواداران در فضای مجازی قرارداد وینفرد شفر را دو برابر کرد. آیا 
همان هوادارانی که باشگاه را برای این کار تحت فشار گذاشته  بودند، اکنون حاضرند پول 
شفر را از جیب خود بدهند؟! کمی هوشیار باشید! چون آندره آ استراماچونی که خود یک 
حقوقدان است، احتمال دارد بخواهد از این شرایط به سود خود استفاده کند. ما اکنون 

در قرن بیست و یکم هستیم و شما باید منطق را جایگزین احساسات کنید.
تا وقتی این ذهنیت و فرهنگ در هواداران باشد، این اتفاقات تکرار خواهد شد. بخاطر 
داشته باشید وینفرد شفر از این جو سوء استفاده کرد و باشگاه را وادار به دو برابر کردن 
قراردادش کرد. اکنون نیز ممکن است راجع به استراماچونی همین اتفاق رخ بدهد. ما 
نمی خواهیم زود قضاوت کنیم، اما اگر باشگاه استقلال این دروغ را درباره »ماچونی« 
منتشر کرده باشد، کار غیرانسانی ای انجام داده و باید مسببین آن معرفی و برای همیشه 
از حضور در حوزه ورزش محروم شوند. فراموش نکنیم اگر یک مدیر ضعیف در راس امور 
یک باشگاه و یا فدراسیون باشد، به فکر آینده باشگاه و یا فدراسیون نخواهد بود. در واقع 

تنها به دنبال به به و چه چه هواداران است!
سال های متمادی بخاطر همین مدیریت ضعیف است که استقلال، پرسپولیس و حتی 
فوتبال کشورمان در ساختار خود دچار مشکل شده و همیشه مدیران به میز چسبیده 
به جای منطق، براساس احساسات تصمیم می گیرند و چالش ایجاد می کنند. شروط 
یازده گانه این مربی برای ادامه همکاری را می توان منشور یازده فرمان نامید و این 
موضوع باعث خواهد شد از فردا حتی بازیکنان هم مدعی شوند، کل قرارداد یک فصل 

خود را پیش پیش دریافت کنند!  

پایان همکاری استقلال با سرمربی ایتالیایی ؛

چه کسی حقیقت را می گوید، استراماچونی یا باشگاه استقلال؟!

پیشکسوت تیم فوتبال استقلال گفت: تعطیلات لیگ برتر به نفع استقلال است و سرمربی تیم می تواند از این فرصت استفاده کند. 
محسن گروسی در خصوص وضعیت استقلال اظهار داشت: خوشحالم که آبی پوشان توانستند در نیم فصل اول با توجه به شرایط 
سختی که داشتند، نتایج خوبی بگیرند. اگرچه در ابتدای فصل، استقلال امتیازات حساسی را از دست داد اما در ادامه لیگ توانست 

نمایش قابل قبولی از خود ارائه کرده و با پیروزی های پی درپی، خود را به صدر جدول برساند.
گروسی افزود: در سه هفته پایانی، اتفاقاتی رخ داد که باعث شد استقلال از ۹ امتیاز، ۵ امتیاز را به راحتی از دست بدهد و همین 
مسئله باعث شد این تیم که صدرنشین بود، به رده سوم جدول سقوط کند اما اعتقاد دارم استقلال تیمی است که به وحدت تاکتیکی 

رسیده و مطمئناً می تواند این اتفاقات را به فراموشی سپرده و دوباره به شرایط ایده آل بازگردد.
پیشکسوت باشگاه استقلال در مورد تعطیلات لیگ گفت: خوشبختانه این اتفاق به موقع رخ داد، استقلال در یک شرایط بحرانی 
قرار داشت اما این تعطیلات باعث خواهد شد تا هم بازیکنان به یک استراحت خوب بپردازند و هم کادر فنی فرصت داشته باشد که 
بازیکنان را از لحاظ بدنی و کارهای تاکتیکی، به شرایط خوب گذشته برگرداند. به طور حتم استراماچونی برنامه ریزی دقیقی برای 
بازیکنان از لحاظ بدنی و کار گروهی دارد و این تیم می تواند با انجام چند بازی تدارکاتی، خود را با آمادگی کامل به شروع لیگ برساند.
گروسی تصریح کرد: لیگ قهرمانان هم در راه است و استقلال در دی ماه دو بازی حساس را برگزار می کند، بنابراین می طلبد که 

بازیکنان شرایط لیگ های برتر و قهرمانان را درک کرده و از هر حیث، خود را آماده شروع دوباره بازی ها کنند.
پیشکسوت باشگاه استقلال در پایان در خصوص وضعیت مبهم انتخاب مدیرعامل باشگاه استقلال خاطرنشان کرد: متأسفانه این 
مسئله خیلی طولانی شده و امیدوارم هر چه زودتر مدیرعامل جدید انتخاب شود و بتواند کارش را آغاز کند البته هر کسی که انتخاب 
می شود باید بداند در چه تیمی کار می کند بنابراین مدیرعامل جدید باید تمام تلاش خود را به کار گیرد که استقلال در آرامش کامل، 

بازی های خود را برگزار کرده و نتایج قابل قبولی کسب کند.

نایب رئیس بانوان فدراسیون تکواندو درباره وضعیت کیمیا علیزاده گفت: اولویت ما سلامتی ورزشکار است و روی سلامتی کیمیا ریسک 
نمی کنیم.

زهرا سروی نایب رئیس بانوان فدراسیون تکواندو درباره آخرین وضعیت کیمیا علیزاده گفت:  امیدواریم با برنامه ریزی های صورت گرفته 
در مسابقات قاره ای کسب سهمیه المپیک را داشته باشیم. از فردا اردوها را آغاز خواهیم کرد. با توجه به زمان کمی که در اختیار داریم 

تلاش می کنیم با کسب سهمیه دل مردم را شاد کنیم. اولویت فدراسیون و مردم این است که روی سلامتی کیمیا ریسک نکنیم.  
سروی ادامه داد: باید بر اساس نامه کتبی پزشک جراح نظر قطعی را اعلام کنیم تا زمان ورود کیمیا علیزاده به گردونه رقابت ها مشخص 
شود. کیمیا پس از افتخارآفرینی در المپیک یک بار دیگر در مسابقات جهانی حماسه سازی کرد و مدال نقره را بدست آورد. پس از آن به 
دلیل آسیب هایی که برای او بوجود آمد علیرغم اینکه حمایت از او وظیفه ما بود از نظر اخلاقی نیز در کنار کیمیا بودیم و بهترین پزشکان 

را بکار بردیم و لحظه ای از او غفلت نکردیم.
وی در ادامه درباره نقش فدراسیون در حفظ ستاره های این رشته و افرادی مانند فرزان عاشورزاده که زمانی به »سونامی« تکواندو ملقب 
شده بود، گفت: سونامی و نابودگر القابی بود که فدراسیون جهانی در مقطع به ورزشکاران ایرانی دارد و نمی دانیم هدف از این القاب چه 
بود؟ فدراسیون ایران نقشی درباره این القاب نداشت. درباره کیمیا علیزاده این اطمینان را می دهم هر آنچه که وظیفه ما بود انجام داده 

ایم. جایی نبوده که از این ورزشکار غفلت کنیم و او را رها کرده باشیم. اولویت ما ابتدا سلامت ورزشکار و سپس قهرمانی است.
سروی در پایان گفت: همانطور که برای سایر ورزشکاران با توجه به نظر پزشکان به دلیل آسیب دیدگی مرحله اول رقابت های انتخابی را 

برای ورزشکار آسیب دیده فرجه می دهیم در صورت رفع آسیب دیدگی می توانیم در مرحله دوم انتخابی از او استفاده کنیم.

 سرمربی تیم ملی فوتبال امید با اظهار رضایت از بازی درون تیمی شاگردانش گفت:فکر می کنم از این مسابقه به بهترین شکل 
استفاده کردیم و حتی مفیدتر از بازی برابر یک باشگاه قطری بود.

حمید استیلی در این خصوص اظهار داشت: خوشبختانه بازی درون تیمی بسیار خوبی را در این اردو برگزار کردیم. برای ایجاد فضای 
یک مسابقه جدی حتی از فدراسیون قطر درخواست کردیم که یک تیم داوری در اختیار ما بگذارند. بچه ها هم انگیزه و تلاش بسیار 
خوبی در این مسابقه داشتند و سعی می کردند بهترین عملکرد را از خودشان نشان بدهند. سرمربی تیم ملی المپیک اضافه کرد: ما 
روی چند پست بررسی دقیق تری داریم و به دنبال تصمیم گیری خواهیم بود. بر همین اساس این بازی به ما کم کرد. همچنین از دو 
تیم خواسته بودیم با شیوه های متفاوت هجومی و دفاعی برابر هم بازی کنند که این اتفاق هم به خوبی در طول مسابقه افتاد. به نوعی 
می توانم بگویم این بازی از مسابقه برابر یک باشگاه قطری هم مفید تر بود چون توانستیم همه بازیکنان را در ترکیب دو تیم ببینیم به 
استثنای چند بازیکن که مصدومیت جزئی داشتند و ترجیح دادیم از آنها استفاده نشود. استیلی اظهار امیدواری کرد که بازی مقابل 
قطر هم نتایج خوبی برای تیم امید داشته باشد و گفت: این آخرین مسابقه تدارکاتی تیم ماست که برای کادر فنی اهمیت زیادی دارد. 
و امیدواریم در این بازی به خواسته های خودمان برسیم همچنین بازیکنان عملکرد خوبی داشته باشند. سرمربی تیم امید با اشاره به 
آخرین وضعیت صیادمنش اظهار داشت: خوشبختانه یک خبر بسیار خوب به ما دادند و اعلام شد که مشکل صیادمنش هم حل شده و 
با موافقت باشگاه او می تواند در سفر به تایلند و مسابقات آسیایی همراه تیم امید باشد. از این اتفاق بسیار خوشحالیم همچنین جا دارد 
از مسئولین فدراسیون فوتبال تشکر کنیم که به خوبی تلاش و همکاری کردند، آقای تاج و ساکت زحمات زیادی کشیدند تا اللهیاربه 
جمع ما اضافه شود و این پیگیری ها نتیجه داد. استیلی در پایان گفت: همچنین جا دارد در اینجا برای رییس محترم فدراسیون فوتبال 
آروزی سلامتی کنم. ایشان چند روز پیش در همین اردوی قطر کنار ما بودند و تلاش می کردند بهترین شرایط برای تیم فراهم باشد. 

خبر بیماری ایشان واقعاً باعث نگرانی ما شده و امیدوارم به زودی سلامتی خودشان را به دست بیاورند.

زهرا خواجوی دروازه بان جوان تیم وچان کردستان 
با بسته نگهداشتن دروازه خود به مدت ۹4۸ دقیقه 
در کشور رکوردار شد. در رقابت های لیگ برتر فوتبال 
بانوان کشور ظهرروز جمعه دو تیم وچان کردستان 
و شهرداری بم مقابل هم قرار گرفتند. در این دیدار 
که در نهایت با پیروزی شهرداری بم همراه شد، زهرا 
خواجوی با بسته نگداشت دروازه خود تا دقیقه 4۸ 
رکورد بسته نگهداشت دروزاه بانی فوتبال در کشور 
را شکست. زهرا خواجوی در ۱0 هفته رقابت های 
بسته  به  موفق  کشور  بانوان  فوتبال  برتر  لیگ 
نگهداشتن دروازه تیم وچان کردستان شده بود که 
در نیمه اول دیدار با شهرداری بم نیز توپی از خط 

دروازه وی عبور نکرد. شهرداری بم در دقیقه سوم از نیمه دوم دیدار با وچان کردستان به گل رسید تا رکورد زهرا خواجوی به به ۹4۸ دقیقه 
برسد. پیش از این بسته نگهداشت دروازه در رقابت های لیگ برتر در اختیار پیام نیازمند دروازه بان تیم فوتبال سپاهان بود. دروازه بان تیم 

وچان کردستان با این رکورد شکنی به عنوانی مهم و جاودانه در رقابت های لیگ برتر فوتبال به ویژه فوتبال بانوان رسید.

محسن گروسی :

تعطیلات لیگ برتر به نفع استقلال است 

نایب رئیس بانوان فدراسیون تکواندو:

روی سلامتی کیمیا علیزاده ریسک نمی کنیم

حمید استیلی:

همه بازیکنان را محک زدیم

زهرا خواجوی با ۹4۸ دقیقه بدون گل خورده

رکورد کلین شیت فوتبال ایران شکسته شد

 مدیرعامل باشگاه پرسپولیس گفت که انتظارات »گابریل کالدرون« سرمربی این تیم 
برآورده شد و باقیمانده قسط اول قرارداد او نیز امروز به حسابش در قطر واریز شده است. 
»محمدحسن انصاری فرد« افزود: آقای کالدرون درباره برخی موارد قرارداد خود 
انتظاراتی داشتند که انجام دادیم و این منوط به طی روال قانونی و اخذ مصوبه هیات 
مدیره بود. همچنین باقیمانده قسط اول قرارداد او نیز امروز به حسابش در قطر واریز 

شد.
انصاری فرد تصریح کرد: نمی خواهم به حواشی ایجاد شده دامن بزنم. بنده در قبال 
اظهار نظرهای آقای کالدرون  پاسخی ندارم که در رسانه ها مطرح کنم بلکه حرفی باشد 
با خودشان صحبت خواهم کرد تا سوءتفاهمات رفع شود. پرسپولیس نیاز به آرامش دارد 
و باید همدلی ها حرف اول را بزند و آقای  کالدرون هم حرفی و گلایه ای داشته باشد، 

می شنویم.
انصاری فرد در ادامه گفت: کاری به دیگر مسایل ندارم و وارد جزییات نمی شوم و فقط 
می گویم آقای کالدرون که دو سوم  قسط اول قرارداد خود را در سه مرحله دریافت  کردند 
و در  این باره  نهایت همکاری را داشته اند روز سه شنبه در جلسه ای که در باشگاه برگزار 
شد درباره تحقق یکی از موارد قرارداد خود که به ایشان در مذاکرات قول داده شده بوده 
برای دومین بار  صحبت کردند و انتظار داشتند باشگاه پایبند به قول داده شده باشد و 
ما نیز همان روز به ایشان توضیحاتی دادیم و قرار شد بنده بعد از طی روال قانونی  این 

مشکل را حل کنم که امروز نیز با اخذ مصوبه هیات مدیره  حل و فصل شد.
به گفته انصاری فرد، این موضوع مربوط به یکی از بندهای قرارداد بود که در قرارداد 
به شکل دیگری  قید شده بود اما شفاها به ایشان قول آن داده شده بود و مبلغ آن هم 
سنگین نبود. این موضوع موجب دلخوری ایشان شده بود اما تحقق آن نیاز به طی روال 
قانونی داشت تا مشکلی در آینده ایجاد نشود که بنده آن را پیگیری کردم و موافقت های 

مکتوب هیات مدیره، امروز اخذ شد. 
مدیر عامل باشگاه پرسپولیس تصریح کرد: همچنین در جلسه  روز سه شنبه ایشان 
کمپی که باشگاه برای برگزاری اردو معرفی کرد را با نگاه مثبت به مسایل تایید کردند و 
درباره مطالبات قسط اول قرارداد خود هم گفتند که نمی توانم وجه را در تهران با  چک به 
تومان و پول ایران  بگیرم و بعد تبدیل به دلار کنم بلکه فرصت می دهم به حسابم در قطر 

واریز شود. حتی بنده درباره مصاحبه ای که ایشان دوشنبه شب در فوتبال برتر انجام 
داده بودند هیچ صحبتی با ایشان نکردم چرا که پیگیری امور اردو و دیگر مسایل مدنظر 
ایشان در جلسه  برایم مهم بود و ساعتی بعد از جلسه روز سه شنبه نیز در جمع خبرنگاران 
بار دیگر از تعامل  ایشان و مهلتی که به باشگاه در پرداخت قسط اول قرارداد دادند 
تشکر کردم و مراتب تشکر خود از بازیکنان که مطالبات فصل قبل را دریافت نکرده اند 

اعلام کردم.
انصاری فرد گفت: در جلسه روز سه شنبه هزینه بلیتی که آقای کالدرون برای سفر به 
آرژانتین  تهیه کرده بودند به او پرداخت شد و از سوی دیگر دیروز بلیت پرواز بازگشت 
ایشان به تهران هم تهیه شد که البته با توجه به تغییر تاریخ اردو بلیت پرواز برگشت ایشان 
هم تغییر می کند و برای آن اقدام کرده ایم. این کل اتفافات جلسه روز سه شنبه بود. 
اتفاقا آقای کالدرون با نگاه مثبت در جلسه حضور یافتند و تعامل خوبی داشتند اما 
باشگاه برای اینکه نخواسته به دیگر جزییات جلسه در اطلاع رسانی  ورود کند آن را 
رسانه ای نکرد چرا که اینها مسایل قراردادی و شخصی است و بنا هم این بود ما آن را 
پیگیری و حل کنیم و می بینید که الان حتی بنده هم نمی گویم این انتظار و دلخوری 
ایشان مربوط به چه بخشی از قرارداد بوده و یا چه نبوده و صرفا جهت رفع هر سوتفاهم 

و ابهامی به کلی گویی بسنده می کنم.
رمز موفقیت پرسپولیس انسجام، همدلی و سخت کوشی است 

انصاری فرد در ادامه  گفت: یک سوم باقیمانده قسط اول قرارداد آقای کالدرون 
امروز به حساب ایشان در قطر واریز شد و چند روز دیگر قابل برداشت است. زمانی 
که بنده آمدم دو ماهی می شد آقای کالدرون در باشگاه شروع بکار کار کرده بودند و 
مانند بازیکنان، هیچ دریافتی نداشتند. ما با عقد قرارداد و کمک حامیان مالی جدید 
و حمایت اسپانسر قبلی دو سوم قسط اول  قرارداد ایشان را دادیم و علاوه بر پرداخت 
بدهی ها برای اخذ مجوز حرفه ای دریافتی بازیکنان را به سی در صد رساندیم و برای 
نتیجه گرفتن تیم همراه  با کالدورن و بازیکنان در حوزه خود حسب وظیفه سخت تلاش 
کردیم. باز هم می گویم ایشان همکاری بسیار خوبی  در دریافت و تسویه قسط اول 
داشته اند و امیدواریم در پرداخت قسط دوم هم با تعامل کارها را پیش ببریم و همین 

هم خواهد شد.

انصاری فرد در ادامه گفت: تا یکماه آتی پرداختی های سنگینی داریم. هر چند 
چالش سنگینی است اما انشاالله با تلاش شبانه  روزی، درآمدزایی در کوتاه مدت، 
رایزنی، قرض گرفتن و هر طور که باشد تلاش می کنیم این چالش ها را مرتفع کنیم و 
امیدواریم همه تعامل لازم را همچون گذشته داشته باشند تا با رو نمایی از طرح های 
با عضویت در  از اعتماد هواداران  پایدار و بیشتر برسیم.  جدید اقتصادی به درآمد 
سامانه ۳0۳0 و ارسال عدد شش که درآمدها را افزایش می دهد هم ممنونیم و ایمان 
داشته باشند حساب و کتاب باشگاه پرسپولیس در این سامانه با کارگزار مستقل از دیگر 

باشگاه ها صد درصد جداست.
و سخت  انسجام، همدلی  پرسپولیس  موفقیت  رمز  پایان گفت:  در  فرد  انصاری 
کوشی است. هواداران، فردا با حفظ انسجام و همبستگی قطعا حمایت پرشوری از 
تیم خواهند داشت و انشاالله اعضای تیم هم با کسب امتیاز  مقابل تیم سخت کوش 

نساجی و  خاطره خوش به تعطیلات خواهند رفت.

انصاری فردخبرداد
واریز باقیمانده قسط اول قرارداد به حساب کالدرون 
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عالی  شورای  سراسری  نشست  دومین  در  اصلاح  طلبان 
تاکید  استانی  رابطان  با  اصلاح  طلبان  جبهه  سیاستگذاری 
چهره  های  صلاحیت    رد  و  تنگناها  تمام  وجود  با  که  کردند 
شاخص خود، به سیاست  ورزی و برنامه ریزی برای اثرگذاری در 

انتخابات ادامه خواهند داد. 
دومین نشست هیات رئیسه شورای عالی جبهه اصلاح طلبان 
با رابطان استانی صبح روزپنجشنبه  به میزبانی این شورا برگزار 
شد. در این نشست اعضای هیات رئیسه و برخی اعضای شورای 
عالی و رابطان استانی دیدگاه  های خود را درباره انتخابات، رد 
صلاحیت  ها و طرح  های شورای عالی سیاست گذاری برای 

حضور تاثیرگذار در انتخابات بیان کردند.
منصوری: 

با اینکه هوا بس ناجوانمردانه سرد است اما ادامه 
می دهیم

»آذر منصوری« دبیر شورای عالی سیاستگذاری جبهه اصلاح 
طلبان در توییتی درباره دومین همایش سراسری این شورا 
امروز شورای عالی  رابطان استانی نوشت: گزارش جلسه  با 
سراسر  اصلاح طلبان  با  اصلاح طلبان  جبهه  سیاستگذاری 
هیا ت  های  در  شاخص  کاندیداهای  اکثریت  تقریبا  کشور: 
اجرایی رد صلاحیت شده اند، میزان مشارکت پایین است، با 
اینکه هوا بس ناجوانمردانه سرد است، ادامه می  دهیم تا ببینیم 

آیا در این دوره مفهوم انتخابات شکل می گیرد یا نه؟
موسوی  لاری:

 اینکه ما احراز نکردیم چه حرفی است؟
»عبدالواحد موسوی  لاری« وزیر کشور دولت اصلاحات در 
از رد صلاحیت  های اصلاح  طلبان  انتقاد  این نشست ضمن 
گفت: متأسفانه این دوره از انتخابات هیات های اجرایی بسیار 
بد عمل کردند. اینکه ما احراز نکردیم چه حرفی است؟ وی با 
تاکید بر اینکه لیست دادن در این انتخابات منوط به این است 
که ما کاندیدا داشته باشیم؛ گفت: این یک حرف کاملا منطقی 

است و جای تفسیر ندارد.
موسوی  لاری افزود: ما در دوره های قبل هم مشکل داشتیم 
مراتب  به  و  شده  تشدید  ما  مشکلات  دوره  این  مطمئنا  اما 
نسبت به دوره های قبل بیشتر است. همین  که تا اینجا آمدیم 
و این شورا را تشکیل دادیم معنی آن شرکت در انتخابات است. 
شورای عالی جبهه اصلاح طلبان به عنوان نماد ائتلافی جریان 
ایران  نیروی جبهه اصلاح طلبان  این شورا  است.  اصلاحات 

اسلامی است.
نایب رئیس شورای عالی سیاستگذاری جبهه اصلاح  طلبان با 
بیان اینکه استان  ها و شهرستان ها بررسی دقیق داشته باشند؛ 
گفت: شوراهایی که تشکیل نشده در اولین فرصت تشکیل 
شوند، اگر کاندیدا داشتیم شرکت می کنیم و اگر نداشتیم به 

طور طبیعی لیستی نخواهیم داشت.
عارف:

 هنر اصلاح طلبان پیروزی در شرایط سخت است
سیاستگذاری  عالی  شورای  رئیس  عارف«  »محمدرضا 
از رد صلاحیت نامزدهای شاخص جریان  اصلاح طلبان هم 
تاکید کرد: هنر اصلاح طلبان پیروزی در  و  اصلاحات گلایه 

از اصلاح قیمت  وقایع پس  شرایط سخت است. وی درباره 
بنزین در کشور گفت: حوادث آبان ماه باعث شرمندگی همه 
مسوولان شد و در اجرای تغییر نزخ بنزین بی تدبیری صورت 
گرفت. عارف با تاکید بر تداوم دلجویی از خانواده آسیب دیدگان، 
تصریح کرد: حرف و حدیث های فراوانی درباره حوادث آبان 
ماه وجود دارد که متاسفانه تاکنون هیچ مرجع رسمی در این 

خصوص پاسخگو نبوده است.
رئیس فراکسیون امید مجلس در بخش دیگری از سخنان 
از  گفت:  انتخابات  اجرایی  هیات های  عملکرد  درباره  خود 
هیات های اجرایی که با محوریت دولت شکل گرفته اند برای رد 
صلاحیت کاندیدهای شاخص جریان اصلاح طلب گلایه جدی 
داریم، هیات نظارت جبران کند. هیات های اجرایی و نظارت 
انتخاب را به مردم واگذار کنند و در تایید صلاحیت ها باید مُر 
قانون رعایت شود.در برخی استان ها در  رد صلاحیت ها افراط 

صورت گرفته است.
رییس شورای عالی سیاستگذاری جبهه اصلاح طلبان ضمن 
بیان اینکه با برخی آیه یاس خواندن ها در زمین رقیب بازی 
نکنیم، تاکید کرد: اگر در درون جبهه اصلاحات کوتاه نیاییم، 
با  فرد  مناسب ترین  باید  می کنیم.  آماده  رقیب  برای  را  فضا 

مقبولیت عامه در هر حوزه انتخاب شود.
عارف افزود: وحدت و انسجام جبهه اصلاحات نباید قربانی 
فرد و افراد شود و طرح سرا هم هزینه های تهیه لیست را کاهش 

می دهد.
جواد امام:

 هیات اجرایی مسیر ناصواب در پیش گرفته شده را 
اصلاح کند

باران  بنیاد  رئیس  و  ایثارگران  حزب  دبیرکل  امام«  »جواد 
جبهه  سیاست گذاری  عالی  شورای  نشست  دومین  در  هم 

به  اعتماد  اینکه،  بیان  با  استانی  رابطان  با  اصلاح طلبان 
جریان های سیاسی کم رنگ شده است  گفت: اصلاح طلبان 
خیلی در دولت نقشی نداشتند و اعتمادی بود که مانند مردم 

به دولت کردند.
امام تاکید کرد: از اقدام خود پشیمان نیستیم اما متناسب 
با آن اعتماد و اقبالی که از سوی مردم و اصلاح طلبان وجود 
داشت، دستاوردی حاصل نشده است. قانونگذار تمام تلاشش 
این بود که مردم در انتخابات نقش داشته باشند زیرا مردم موتور 

محرک و برگزارکننده انتخابات هستند.
سیاستگذاری  عالی  شورای  استان های  کارگروه  رئیس 
اصلاح  طلبان هم گفت:  رد صلاحیت  درباره  اصلاح طلبان، 
این دوره اتفاقی که افتاد این بود اگر همه افراد را براساس قانون 
رد کنند، کسی نمی تواند اعتراض کند. هیات های اجرایی به 
مواردی پرداختند بیش از آن چیزی بوده که هیات های نظارت  
در دوره های قبل به آن می پرداختند و امیدواریم با رایزنی هایی 
شورا،  ریاست  به  باتوجه  هم  دارند،  عارف  دکتر  آقای  که 
مسوولیت شان در مجلس و جایگاه مورد اعتمادی که در نظام 

دارند،  بتوانند تجدیدنظری بگیرند تا مُر قانون اجرایی شود.
وی با اشاره به »طرح سرا« گفت: باتوجه به محدودیت زمانی 
که وجود دارد دوستان هرچه سریع تر اسامی اشخاص حقیقی و 

حقوقی را به ما برای ثبت نام در سامانه تحویل دهند.
امام درباره شاخصه های کاندیداها عنوان کرد: درست است 
که شاخصه ها از سوی  شورای عالی سیاست گذاری مطرح 
می شود اما تصمیم گیری برعهده خود استانها است و با تاکیدی 
کاندیدا  برای  استان ها  در  ما  داشتند،  عارف  دکتر  آقای  که 

تصمیم نمی گیریم.
وی  بیان کرد: بارها تاکید شده است بحث وحدت و همدلی 
بسیار مهم است. فلسفه وجودی ما در انتخابات است اما این 

که کاندیدای نداشته باشیم قرار باشد کاندیدای دیگران را با 
خودشان رقابت دهیم تا امروز عقلمان تائید نکرده است، ما 
توجه به انتظارات جامعه معتقدیم مسیر ناصوابی که هیات های 

اجرایی رفتند اصلاح شود.
حسن رسولی: 

نباید از موضع مستاجر با حاکمیت برخورد کنیم
سیاستگذاری  عالی  شورای  عضو  رسولی«  حسن  »سید 
اصلاح طلبان اظهار داشت: تجربه شخصی ۳6 ساله حضور 
من در عرصه انتخابات به من این باور را داده است که در کشور 
ما انتخابات از نظر زمان بندی یک رویداد پیش بینی شده است 
اما از منظر نتیجه و دستاورد معتقدم متاثر از رویدادهای پر شمار 

از جمله رویدادهایی غیر مترقبه است.
رسولی گفت: امروز شرایط سخت است اما برخی رخدادها 
در جامعه ما این امید را می دهد که فضا تغییر خواهد کرد. 
و  است  انتخاب  در  عینی  اش  تبلور  که  نظام  جمهوریت 
نیازمند  می کند  نمایان  را  خودش  محور  در  ما  مردم سالاری 
مشارکت بالایی است و خوش بینانه ترین نگاهم این است که 
رهبری مانند آن چه در گذشته فرمودند اگر کسی نظام را قبول 

ندارد در انتخابات شرکت کنند، فضا تغییر خواهند کرد.
وی افزود: منشور و اخلاق اصلاح طلبی می گوید باید تلاش 
و  بدهیم  حداکثری  هزینه های  باشیم،  داشته  حداکثری 
مطالبات حداقلی داشته باشیم چرا که در جامعه امروز ایران 
بدیل دیگری نداریم. بدیل هر چیزی را غیر از اصلاح طلبان در 
سال  ۹6 و آبان ماه گذشته بحث های خیابانی است که هر سه 

سر باخت است. یعنی نظام، مردم و اصلاحات می بازد.
رسولی یادآور شد:  این گفته هایم به دلیل قبول دستاوردهای 
دولت نیست، معتقدم دولت را به حد کافی تخریب می  کنند ما 
دیگر این کار را انجام ندهیم، مردانه مسوولیت بپذیریم به دکتر 

روحانی رای دادیم و باید بایستیم و با مردم رو راست باشیم.
عالی  شورای  انتخابات  مرکزی  ستاد  به  اشاره  با  وی 
اصلاح طلبان ادامه داد: ستاد شورای ۱۱ نفره در نظر گرفته 

است و به عنوان رئیس آن قبول مسوولیت کردم.
رسولی بیان کرد: همچون گذشته بر اساس تنوعات فکری 
و مشارکت تصمیم گیری خواهیم کرد، تجارب قبلی را در نظر 
داریم از موی سفیدان و انرژی جوانان، زنان و اقوام استفاده 

خواهیم کرد زیرا معتقدیم باید کادرسازی صورت گیرد.
باخت  برد،  داد: من طرفدار »طرح سرا« هستم  ادامه  وی 
و حذف در انتخابات وجود دارد که ما هر سه را دیدیم. ما یک 
جریان ریشه دار هستیم که بیش از ۳ دهه در نهادهای انتخاباتی 
نقش داشته است نباید از موضع  یک مستاجر با حاکمیت 
برخوردار  با هیچ کمبودی  موانع  لحاظ  به  ما  کنیم.  برخورد 

نیستیم و پایان شبه سیه، سپیده است.
در این نشست »فاطمه راکعی« دبیرکل حزب زنان مسلمان 
نواندیش هم گفت: هیچ آلترناتیوی غیر از اصلاحات سراغ 

نداریم و مجلس مظلوم واقع شده است.
همچنین »محمد رهبری« از طراحان طرح سرا یا »سامانه 
رای  سنجی اصلاح طلبان« درباره این طرح در همایش شورای 
عالی سیاستگذاری جبهه اصلاح طلبان با رابطان و هیات رییسه 

شورای اصلاح طلبان استان  ها توضیحاتی ارائه داد.

جبهه اصلاح طلبان:

 با همه تنگناها به اثرگذاری در انتخابات ادامه می دهیم

لیست  مشترک جایگزین لیست  مستقل؛

بازی جدید پایداری ها با اصولگرایان 

و  از وحدت  بارها  و  بارها  روزها  این  الله مصباح گرچه  آیت  فرزندان سیاسی 
همراهی با ائتلاف اصولگرایان سخن گفته اند اما در عمل آنچه نشان می دهند 
چیزی جز زیر بازی وحدت زدن نبوده است. آنها گویی ناامید از سهم خوب گرفتن 
در لیست شورای ائتلاف هستند و ایده »لیست مشترک« را ایده آل ترین حالت 

برای خود می بینند.
هرچه اصولگرایان رشته می کنند، پایداری ها پنبه می کنند، یک »دورِ باطل« 
چندین ساله. از همان روزی که با تکیه بر حمایت ها و پشتیبانی های مرد شماره 
یک پاستور و حمایت های معنوی آیت الله مصباح علم فراکسیون انقلاب اسلامی 
و بعدها جبهه پایداری ها را بلند کردند تا همین روزهایی که در انزوای قدرت 
هستند، مشی شان یکی بوده و تغییری نکرده است. آنها چه آن روزها، چه این 
روزها نقش »بچه شلوغ های اصولگرا« را بازی کرده و می کنند و دردسری برای 

راست نشینان سیاست شده اند. 
حال در فاصله دوماه مانده به روزهای سرنوشت ساز انتخابات مجلس یازدهم 
برای اصولگرایان، پایداری ها بازهم »دردسرسازِ وحدت« شده اند، هم از همراهی 
می گویند هم از لیست مستقل، هم از اصلح بودن می گویند هم کسی را جز خود 
اصلح نمی دانند، هم از وحدت می گویند هم تفسیر خود از وحدت را قبول دارند. 

همان قصه تکراری »ساز مخالف« زدن در جریان اصولگرا.
لیست مستقل یا مشترک

»لیست واحد«؛ مهمترین و اصلی ترین دغدغه راست نشینان سیاست در چند 
انتخابات اخیر بوده است، رویایی که چند سالیست نتوانسته اند به واقعیت تبدیل 
کنند. آنها به خوبی می دانند که اگر قرارشان بر فتح کرسی های پارلمان و شکست 
رقیب در انتخابات دوم اسفندماه باشد راهی جز دادن یک لیست واحد و پروپیمان 
ندارند، یک هدف مهم که مسیر رسیدن به آن در فاصله باقیمانده تا ۲ اسفند هنوز 
هموار نشده است. مانع اصلی اینبار هم همان مانع چند انتخابات پیشین است 

؛»جبهه پایداری« 
پایداری ها که ورودشان به مباحث انتخاباتی و شورای ائتلاف را با اماواگر آغاز 
کرده بودند، هنوز هم حاضر نشده اند ذیل این شورا حرکت کنند مگر با شرط ها 
و شروط ها. فرزندان سیاسی آیت الله مصباح طی چند ماه اخیر بارها از همراه 
شدن با ائتلاف سخن گفتند اما در عمل آنچه انجام دادند خلاف گفته هایشان 
بود. با این وجود اما گویی شورای ائتلافی ها که تلاش دارند خود را لیدر حرکتی 
جریان اصولگرا نشان دهند از پای ننشسته و همچنان تلاش دارند این جبهه را 

ذیل لیست این شورا بیاورند. 
آنچنان که طی روزهای گذشته جلسه ای سه ساعته بین نمایندگان شورای 
ائتلاف با آیت الله مصباح و بزرگان جبهه پایداری برگزار شد تا شاید پشت درهای 
بسته همگرایی را بیشتر کنند و اختلافات را کمرنگ تر. بنا به گفته پیرهادی 
سخنگوی شورای ائتلاف حتی افرادی نیز واسطه شده اند که این ارتباط را نزدیک 

کنند تا مسیر رسیدن به لیست مشترک هموارتر شود.
اما به فاصله چند روز از این خبر و دقیقا در روزی که فعالیت سیاسی و انتخاباتی 
جبهه پایداری از سوی کمیسیون ماده ده احزاب غیرقانونی اعلام شد، مرتضی 
آقاتهرانی دبیرکل این جبهه احتمال ارائه »لیست مستقل« و در خوشبینانه ترین 
حالت »لیست مشترک« از سوی این جبهه را بازهم تکرار کرد. او روز گذشته 
گفت:»باید تلاش شود که به لیست واحدی برسیم اما اگر به لیست واحد نرسیدیم، 

مشترکات لیست را در حد امکان بالا ببریم.«
او حتی با وجود آنکه اکثریت اصولگرایان توپ به وحدت نرسیدن را در زمین 
پایداری ها می اندازند، هنرمندانه توپ را به زمین راست نشینان انداخت و گفت»» 
ما که در اصول، ولایت مداری، حفظ نظام، مجاهدت زیر سایه مقام ولایت و... 
تردیدی نداریم پس به هیچ وجه بر سر اختلاف سلایق به جان یک دیگر نیفتاده، 

به مخالف مشترک سوژه نداده و آب به آسیاب آن ها نریزیم.« 
از کاندیدای اصلح تا وحدتِ مدل پایداری 

اما اختلاف بین اصولگرایان یا همان شورای ائتلافی ها با پایداری ها اینبار فقط 
به تفسیر و تاکید پایداری ها بر »کاندیدای اصلح« و ارجحیت دادن آن بر صالح 
مقبول باز نمی گردد و »لیست مستقل« باز نمی گردد، فرزندان سیاسی آیت الله 
مصباح حتی کلیدواژه »وحدت« را هم اینبار مطابق میل خود تفسیر و تعبیر کرده 

اند. 
مرتضی آقاتهرانی از اولین چهره های این جریان بود که از جایگاه دبیرکلی 
ضرورت رسیدن به وحدت در جریان اصولگرا و تفسیر آنها از وحدت را به چالش 
کشیده و گفته بود؛ »وحدت را به این معنا می دانند که بنشینی و هر چه آن ها 
می گویند بگویی چشم! اگر گفتی نه، می گویند زدی زیر میز. اگر به جلسه 
نروی می گویند شَقّ عصای مسلمین کرده. خودشان هم فرار به جلو می کنند 
و می گویند که قطب دایره امکان نیستیم، ولی احساس  کنم قطب دایره امکان 

هستند.«
او سپس با بیانی مغالطه آمیز تاکید کرده بود؛»اصلًا وحدت با چه کسانی و برای 
چه؟ فرض کنید ده نفر با هم وحدت کرده اند در نماز جمعه بمبی بگذارند. این هم 

وحدت است. باید ببینیم وحدت کجا خوب است و برای چیست«
آقاتهرانی حتی تلویحا جبهه پیروان را هم زیر سوال برده و می گوید؛ »لیست 
تهران ۳0 نفره است. فرض کنید طرف می گوید ما جبهه هستیم و شانزده حزب 
زیرمجموعه ما هستند. کافی است از حزبمان اسم دو نفر در لیست تهران آورده 
شود. با این اوصاف باید ۳۲ نفر از شانزده حزب زیرمجموعه شما بیایند و بقیه هم 

که گویا داخل آدم نیستند. آیا این وحدت است؟«
اما صریحترین موضع گیری را سخنگوی این جبهه داشت که عملا به شورای 
ائتلافی ها خط و رسم به وحدت رسیدن را کشیده و گفته بود؛ »شرط رسیدن به 
وحدت را عمل به الگوی معرفی شده جبهه پایداری در انتخابات پیش رو می دانیم. 
در ائتلاف همه باید با هم تلاش کنند و صرفا تحت یک ائتلاف قرار گرفتن موجب 
بروز وحدت نمی شود؛ وحدت یعنی مشترکاتی داریم و باید براساس آن همگی با 

هم کار کنیم.«
متقی فر ضمن تاکید براینکه در جلسات شورای ائتلاف حضور پیدا نمی کنند، 
این را هم تاکید کرده بود که؛»قواعد وحدت را از نگاه خودمان با الگوی پیشنهادی 
مطرح کردیم. براساس مدل انتخاباتی جبهه پایداری معتقدیم تا جایی که ممکن 
با نگاه و تعصب حزبی و  نه  است همه نیروهای انقلاب باهم باشند، منتهی 
گروهی بلکه با درنظرگیری منافع ملی و با شاخص های متخذه از آرای امام راحل 
و رهبرمعظم انقلاب، حرکت کنیم. اگر این موارد از مرحله شعار به عمل برسد ما 

همیشه آماده همکاری هستیم.« 
اظهارات دبیرکل و سخنگوی پایداری ها گویی حکایت از آن دارد که فرزندان آیت 
الله مصباح همانطور که در تفسیر و تاویل خود از کاندیدای اصلح مسیری جز کلی 
گویی را دنبال نمی کردند در واژه وحدت هم تفسیری کلی بدون شاخص را دنبال 

می کنند و تنها به دنبال راه گریزی برای همراه شدن با وحدت هستند.
سهم خواهی بازهم جواب خواهد داد؟

اما آیا پایداری ها بازهم به دنبال سهم خواهی هستند؟ آیا تکرار زمزمه های 
لیست مستقل یا مشترک یا تفسیرهای مشوش گونه از کلید واژه وحدت، آنهم در 
شرایطی که پایگاه رای این طیف از اصولگرایان با چالش های زیادی روبروست 
و احتمال رای آوری آنها خصوصا در شهرهای بزرگ با اما و اگر همراه است تنها 
یک تهدید برای سهم خواهیست یا فرزندان آیت الله مصباح قرار است بازهم مسیر 
همیشگی خود را بروند؟ رصد تحرکات انتخاباتی پایداری ها حکایت از آن دارد 
که ارائه لیست مشترک، ایده آل اول این جبهه است، چه آنکه از یک سو احتمال 
حضور قالیباف در سرلیستی لیست شورای ائتلاف هر روز بیشتر از قبل می شود و 
بعید به نظر می رسید پایداری ها اختلافات دیرینه خود با قالیباف را کنار گذاشته 

و حاضر شوند ذیل لیستی حرکت کنند که سرلیستی به نام او ثبت شده باشد.
از سوی دیگر روش پیشین این جبهه برای سهم گرفتن از اصولگرایان هم گویا 
دیگر جواب نمی دهد و بنا بر آنچه شورای ائتلافی ها از روش بستن لیست مطرح 
می کنند بعید به نظر می رسد سهم پایداری ها در لیست سهم قابل توجهی باشد.
شاید از همین روست که این روزها کلید واژه »لیست مشترک« بیشتر از لیست 
مستقل را تکرار می کنند. لیستی که هم از اعتبار دیگر اصولگرایان در آن استفاده 

کنند هم پایداری شان بر مسیر همیشگی را رها نکنند.

عضو مجمع تشخیص مصلحت نظام با تاکید بر اینکه صندوق های رای زبان گویای مردم 
با حاکمیت است، گفت: اگر این زبان گویا نباشد زبان هرج و مرج و خشونت جایگزین آن 

می شود. 
حجت الاسلام مجید انصاری روز پنجشنبه در سومین کنگره سراسری مجمع فرهنگیان 
ایران اسلامی اظهار داشت: ما مجلسی در طراز مجلس قانونی اساسی بدون یک کلمه کم 
یا زیاد می خواهیم. مجلس باید به طراز قانون اساسی برگردد. یعنی مرکز همه قدرت ها و 

قانون ها شود. مجلس یعنی میزان رای ملت و سخن و اراده ملت باشد.
وی افزود: مجلس باید از انفعال روزمره بیرون بیاید و از تولید قوانین دست پنجم خارج شود. 
مجلس برای وصله کردن قبا و عبای مندرس قانونی کشور به تنهایی به میدان نیامده است.  

عضو مجمع تشخیص مصلحت نظام اضافه کرد: ۱۲ هزار عنوان قانونی برای کشور کافی 
است. مجلس باید طرحی نو دراندازد. مجلس آینده باید به ۱0 موضوع کلان ملی که گرفتاری 

این کشور است مورد توجه قرار دهد.
انصاری افزود: در حوزه سیاست خارجی،  تعامل با دنیا،  در حوزه سیاست داخلی گسترش 
آزادی های عمومی و اعتماد به مردم، در حوزه اقتصاد، عدم اتکا به نفت و احیای اقتصاد ملی،  
مساله بیکاری، اشتغال و معیشت مردم موضوعاتی است که باید در دستور کار قرار دهد. 

مجلس باید 4 سال وقتش را صرف این موضوعات کند.
وی ضمن تبریک میلاد حضرت مسیح به عنوان پیام آور آزادی و صلح به همه مسیحیان و 
مسلمانان، به روایتی از مسیح )ع( مبنی بر اینکه باید با کسانی معاشرت کنیم که مارا یاد خدا 

بیاندازند و دانش و علم آنها برای دنیا مفید باشد، اشاره کرد.
انصاری گفت: فرهنگیان پرچمدار آزادی و عدالت بوده و هستند؛ حتی در دوران نظام 
ستمشاهی فعالیت های درخشانی داشتند و حتی بعد از پیروزی انقلاب اسلامی همچنان 

پایگاه و جایگاه آن ها در عرصه های مختلف درخشش داشت.
عضو مجمع تشخیص مصلحت نظام افزود: هر کجا انقلاب نیاز به انسان های شایسته 
داشته به سمت آموزش و پرورش دست دراز کرده است،  آموزش و پرورش نیز همه دارایی خود 
را در اختیار نظام قرار داد، نمونه های آن رئیسجمهوری و نخست وزیر ابتدای انقلاب، شهیدان 
رجایی و باهنر و همچنین فرماندهان چون شهید چمران بودند که برای همیشه الگوی مدیران 

شایسته کشور شدند.
این کنشگر سیاسی اصلاح طلب تصریح کرد: انتظاری که از مجمع فرهنگیان می رود بیش 
از سایر احزاب است امیدوارم این جامعه متعهد و نورانی، فضای غبارآلود و ملتهب کشور را با 

سازماندهی خودشان هدایت کنند.
انصاری با اشاره به موضوع کنگره "انتخابات رقابتی=مجلس کارامد و مقتدر" گفت: چه 
شده است که در چله نشینی انقلاب و در آستانه یازدهمین دوره انتخابات مجلس شورای 
اسلامی فضا به گونه ای است که از ما می پرسند برای چه باید در انتخابات شرکت کنیم و 
چرا رای بدهیم!؟ چرا باید عطای آن را به لقایش بخشیده و اصلًا وارد صحنه نشوند؟  حتی 
علی رغم تاکید شورای عالی اصلاحات به افراد مختلف، که از آن ها درخواست کردند در 

انتخابات نام نویسی کنند، این افراد نیامدند.
عضو مجمع تشخیص مصلحت نظام با اشاره به سختگیری هایی که برای برگزاری کنگره 
حزب مجمع فرهنگیان انجام شد، گفت: چه اتفاقی افتاده است که فرهنگیان در برگزاری 
یک همایش دچار مشکل شوند و در دهه چهارم انقلاب اسلامی که باید احزاب اجتماعی و 

سیاسی فراگیر می داشتیم، نداریم.
وی افزود: ما ۲۷0 حزب داریم و شاید چند سال دیگر افتخار کنیم که دو هزار و ۷00 حزب 

داریم اما کدام از آن ها می توانند راه حلی که راهگشای مشکلات کشور باشد ارائه بدهند.
پیام اعتراضات به اندازه کافی آشکار بوده است 

و  افزود: حوادث  آبان ماه،  اعتراضات  به  اشاره  با  نظام  عضو مجمع تشخیص مصلحت 
ناآرامی های اخیر که غمی در دل مردم ایران نشانده است و با خانواده های داغدار خانواده 

بزرگ انقلاب اسلامی و یاران امام را به شدت ناراحت کرده است. سخن اعتراضات به اندازه 
کافی برای کسانی که خود را به خواب نزده باشند و بخواهند از خواب گران بیدار شوند آشکار 

بوده است.
انصاری گفت: عوامل مختلفی در به وجود آمدن این شرایط موثر بوده اما عامل مهم 
بی توجهی به رکن اساسی یعنی مردم و میزان بودن رای ملت که همواره مورد تاکید امام بوده 

است.
این سیاستمدار اصلاح طلب اضافه کرد: وقتی امام )ره( آهنگ انقلاب کرد در چند جبهه 
جنگید یک جبهه سخت که نظام ستمشاهی بود و دو جبهه دیگر نرم سکولارها و مرتجعان 

دینی یا به قول امام، آخوندهای درباری بود.
انصاری ادامه داد: امام )ره( توانستند با پس زدن این  تفکرها مردم را بر صحنه بیاورند؛ 
جمهوری اسلامی ثمره انقلابی بود که مردم در آن هم پایه مقبولیت و هم مشروعیت هستند 
و اینگونه نیست که تصور شود پایه مشروعیت چیز دیگری است و مردم فقط پایه مقبولیت و 

فقط زینت الملک هستند.
عضو مجمع تشخیص مصلحت نظام گفت: مجلس مهمترین رکن تصمیم گیری در کشور 
است که در میان سه قوه اصلی قاعده را تشکیل می دهند و دو قوه دیگر بر روی آن بنا نهاده 
شده اند، چرا که مجلس وظیفه قانون گذاری برای همه نهادها و جامعه را انجام می دهد و تنها 

مرجع قانون گذاری است.
به گزارش ایرنا ،انصاری با اشاره به سخن امام)ره( مرکز همه قانون ها و قدرت ها است، 
گفت: آیا اکنون می توان گفت که مجلس مرکز همه قانون ها قدرت است؟ آیا این اصل 
قانون اساسی در عمل جریان دارد؟ اگر جریان داشته و دارد پس این مشکلات مختلف در 
عرصه های اقتصاد، بین الملل، سیاسی، فرهنگی و اجتماعی چیست!؟ آیا مشکل از ناتوانی 
در قانونگذاری است یا در اجازه نیافتن اجرای قوانین؟ آیا مشکل از اساس تحقیق و تفحص 

است با اینکه میدان به انجام تحقیق و تفحص داده نشده است؟
وی با بیان اینکه ما شاهد این نارسایی ها هستیم چه اتفاقی افتاده است که مردم برای 
خواسته خود زبان به اعتراض توأم با خشم را بعد از 40 سال باید انتخاب کنند، گفت: مگر 
نه اینکه در همه جای دنیا احزاب رابطه مردم با حاکمیت و سازمان دهنده نیروهای پراکنده 

جامعه و تمرکز آنها برای پیشبرد اهداف جامعه است؟
عضو مجمع تشخیص مصلحت نظام گفت: چرا وقتی حزب یا شخصیت ها در کشور قدشان 
از یک حدی بیشتر می شود و محبوبیتشان افزایش می یابد، متوقف می شوند و جلوی آن ها 
گرفته شده و باید قدشان کوتاه شود، اگر به این چرایی ها پاسخ داده نشود، انقلاب ما دچار 
آسیب های بزرگ خواهد شد و مردم در پی این شرایط می گویند چرا درون انتخابات بیاییم و 
چرا رای بدهیم؟ انصاری اضافه کرد: ما به عنوان کسانی که با آرمان های امام )ره( و انقلاب 
شهیدان اعتقاد داریم و تجربه عملی آن نشان داده است که هر کجا مورد اعتماد واقع شدیم 
موفق بوده ایم.  در دوره اول مجلس نظارت استصوابی نبود؟  این گردنه ها و کانال های 
کنترل شکل گرفته امروز نبود اما در مجلس اول همه جریان ها در آن حضور داشتند و به گفته 

کارشناسان بهترین مجلس بعد از انقلاب بودند.
وی تاکید کرد: امروز باید مجلس دهم نسبت به مجلس اول حداقل ۱0 برابر از نظر اقتدار، 
قانون گذاری و قدرت جلوتر می بود اما امروز خود مجلسیان می گویند شباهتی بین مجلس 

دهم و مجلس اول و حتی چند دوره بعد از آن نیست.
عضو مجمع تشخیص مصلحت نظام با بیان اینکه زنان و مردان فرهیخته زیادی در مجلس 
دهم هستند، گفت: اما چرا ساختار به سمت و سوی رفته است که مردم مجلس را در راس امور 
نمی دانند؟ چرا که اگر در راس امور بود باید نقش آن در زندگی شان دیده می شد و باید درد 
مردم از آنجا درمان می شد نه اینکه دردها با صدای بم در مجلس گفته شوند؛ از تریبون مجلس 
باید مصوبات و تصمیمات گفته و ابلاغ شود؛ تحقیق و تفحص ها انجام شود و نتایجی به بار 

بنشیند که گره از کار و زندگی مردم باز شود، چرا در این نقطه نیستیم؟

صدا و سیما یک دهم تبلیغات عالیس را به انتخابات اختصاص دهد 
انصاری افزود: با کمال تاسف باید بگویم که هر دو مساله سکولاریزم که موجب بردن شدن 

دین از جامعه به حاشیه و ارتجاع دوباره قدرت گرفته اند و در جامعه مطرح هستند.
انصاری یادآور شد: برخی می گویند اگر ما افراد را انتخاب و گزینش نکنیم در قیامت باید 
پاسخگو باشیم؛ چه کسی چنین چیزی را گفته است؟ امام در سخنرانی خود گفت که اگر 

مردم چیزی را نخواهد کسی نمی تواند چیزی را به آنها تحمیل کند.
وی ادامه داد: وقتی این نگاه که باید مراحل کنترل تشدید شود و می گویند مراجع قانونی 
تایید کنند اما ما التزام آنها به اسلام را احراز نکردیم، چه کسی به شما گفته که باید چنین 
چیزی را انجام دهید؟ اگر اسلام برای انتخاب مرجع تقلید گفته است عدالت مرجع تقلید 
توسط دو نفر تایید شود، کافی است و می تواند مرجع باشد آیا این جز احکام الهی است یا 

نوصوعی عرفی؟
عضو مجمع تشخیص مصلحت نظام اضافه کرد: میگویند که منابع چهارگانه قبول نیست و 
باید تحقیقات محلی و نظارت بر عملکرد آنها هم توجه شود. یک جوان ۲0 ساله را در تهران که 
همسایه ها از هم شناختی ندارند برای تحقیقات محلی می فرستند و آن ها از همسایه فردی 
ارمنی می پرسند که او نماز می خواند یا نه؛ کجا مشخص است که آن فردی که سوال از آن 
می شود صلاحیت سوال پرسیدن دارد؟ همه این مسایل باعث می شود که افراد از فضای 

کاندیدا شدن فاصله بگیرم و ثبت نام نکنند.
انصاری با بیان اینکه در این فضای سرد انتخاباتی صدا و سیما یک دهم سهم تبلیغات دوغ 
عالیس را به انتخابات اختصاص می داد، گفت: دو ماه به انتخابات مانده است و شبکه  ملی 
داریم که شبانه روز از پول این ملت تغذیه می کند و سی و چند شبکه استانی و شهرستانی 
داریم چه میزان از انتخابات و رای مردم به صدا و سیمای جمهوری اسلامی مطرح است؟ 
چرا میزگردهای جدی برای نقد عملکرد مجلس برگزار نمی شود چرا از دبیران احزاب برای نقد 

مجلس دعوت نمی شود.
عضو هیچ دسته و حزبی نیستیم، افتخار نیست

وی افزود برخی می گویند ما عضو هیچ دسته و حزبی نیستیم، این که افتخار نیست. اگر 
حضور مردم در صحنه تکلیف ملی و اسلامی است حضور احزابی که بتوانند شایستگان را 
معرفی کنند برای اینکه بعد از پیروزی مسئول باشد و از کسانی که پیروز شدن مسئولیت و 

حزب پاسخگوی عملکرد انها باشند.
وی یادآور شد: یک جریانی می آید ۸ سال مسئولیت کشور را به عهده گرفته و همه چیز 
را ویران می کند، اما امروز به صحنه آمده و علیه اصلاح طلبان، احزاب، مجلس و رهبران 
اصلاحات که دستشان بسته است بمباران انجام می دهند و آنها را متهم به ناکارآمدی 

می کنند.
عصو شورای عالی اصلاح طلبان با بیان اینکه شرکت در شورای مشورتی سید محمد خاتمی 
جرم تلقی می شود، گفت: این جرم طبق کدام قانون تعریف شده است؛ زبان گویا کارآمد 
و عملی مردم انتخابات است اگر مردم از آن فاصله بگیرند و این زبان را از آنها گرفته و کم اثر 

بکنیم زبان بعدی به طور طبیعی زمان هرج و مرج و خشونت خواهد شد.
انصاری گفت: حزب یک عمل مقدس است، پیامبر قبل از بعثت سازمان حزبی عدالت 

خواه را بنیاد نهاد و بعد از اسلام هم پیامبر به آن سازمان افتخار می کرد.  
سخنگوی مجمع روحانیون مبارز با تاکید بر اینکه افرادی می گویند ما عضو هیچ دسته گروه 
یا حزبی نیستیم، گفت: همه کسانی که حزب را بد می دانند، خودشان آگاهند که حزب لازم 
است و حزب غیر رسمی و غیر قانونی سازمان دیده اند و از عناصری استفاده می کنند که 
قانون به آن ها اجازه حضور در این عرصه ها را نداده است و کنترل فضای انتخاباتی را در 

دست می گیرند.
وی افزود: افرادی خودشان مرجع بررسی صلاحیت ها و از طرفی نیز مسئول تعیین لیست 
انتخاباتی هستند.  بگذارید در یک میدان مسابقه و رقابت عادلانه انتخابات برگزار شود،  
میشود در یک میدان مسابقه یک طرف را مسدود کنیم و برای طرف مقابل راه را هموار و بعد 

هم بگوئیم چون شکست خوردید مردم شمارا قبول ندارند.
عضو مجمع تشخیص مصلحت نظام گفت: این نگاه قیم مآبانه که می گوید دیگران نمی 
فهمند و ما باید برای آنها انتخاب کنیم خطرناک است، خطر را بیخ گوشمان دیده ایم پس 

چرا بیدار نمی شویم؟
براندازی اصلی بر افتادن اندیشه های بلند انقلاب و آرمان های امام است 

وی تاکیدکرد: اصلاح طلبان با اذعان به دشواری مسیر راهی برای اصلاح امور جز حضور 
فعال در عرصه نمی دانند رها کردن عرصه یعنی واگذار کردن کشور به بیگانگان که به دنبال 

تجزیه کشور هستند یعنی آنها بحث براندازی را رها کرد و به تجزیه فکر می کند.
عضو شورای عالی اصلاح طلبان گفت: براندازی اصلی بر افتادن اندیشه های بلند انقلاب 
و آرمان های امام است زمانی که ما مردم را به هر دلیلی از عرصه بیرون برانیم براندازی شکل 

گرفته است و براندازان فقط باید بیایند، جاده برای آنها هموار شده است.
انصاری گفت: امام احساسش این بود که همه مردم، سنی و شیعه، زن و مرد وهمه اقوام 
صاحب کشور هستند و غیرخودی وجود ندارد و در این شرایط بود مردم توانستند ایران را 
حفظ کنند و جنگ را تمام کنیم.  امیدوارم همه مردم را خودی و همه این جریان را از خود 

بدانیم و اصلاح طلبان معتقدند با همه این مسائل نباید صحنه را ترک کنیم.
وی تاکید کرد: ما مجلسی در تراز قانون اساسی می خواهیم نه یک کلمه کم و زیاد؛ مجلس 
باید مرکز همه قانون ها و قدرت ها باشد مردم باید از تولید قوانین دست پنجم خارج شود؛ ۱۲ 

هزار عنوان قانونی برای کشور کافی است.
انصاری با تاکید بر اینکه جایگاه اصلی خود را حفظ و روی چند موضوع تمرکز کند، گفت: 
مجلس باید در سیاست خارجی و تعامل با دنیا، گسترش سیاست های داخلی و اعتماد به 
مردم، در احیای اقتصاد ملی و عدم وابستگی به نفت، مسئله اشتغال، کرامت و بیکاری مردم 
چهار سال خود را به این موضوعات اختصاص دهند و اگر وقت اضافه آورد به مسایل دیگر 

بپردازند نه اینکه همه توانایی را حول تصویب چند قانون و تبصره بگذرانند.

حجت الاسلام مجید انصاری :

صندوق های رای زبان گویای مردم با حاکمیت است 



استاندار قم گفت: صحبت های برخی مسئولان و فرافکنی در راستای شانه خالی کردن از 
انجام وظایف ذاتی که در فضای مجازی نیز بازتاب داشته، موردقبول نیست. 

برخی  افزود:  قم   توسعه  و  برنامه ریزی  در جلسه شورای  پنجشنبه  روز  بهرام سرمست 
مسئولان دستگاه ها فقط حرف خود را می گویند و وظایف ذاتی شان را به گردن دستگاه های 
دیگر می اندازند، درحالی که در مقابل امنیت، آرامش و فضای زیست سالم شهروندان مسئول 

هستند.
وی با تاکید بر یک صدایی مسئولان دستگاه های اجرایی، اضافه کرد: همه دستگاه ها 
ضمن انجام وظایف ذاتی، باید در مقابل اعتبارات و نحوه هزینه کرد در راستای سالم سازی 

فضای زیست شهروندان پاسخگو باشند.
وی در ادامه از اقدام های دانشگاه علوم پزشکی برای پیشگیری از شیوع آنفلوانزا قدردانی 
کرد و افزود: استان قم به لحاظ ویژگی زائرپذیری، مستعد شیوع این بیماری بود که با 
اقدام هایی ازجمله تعطیلی مدارس و اجرای تمهیدات لازم، این بیماری کنترل و از تلفات 

آن پیشگیری شد.
سرمست بابیان این که قم در مقایسه با سایر استان ها، عملکرد قابل قبولی داشته است، 
اضافه کرد: بنای کمیته اضطرار آلودگی هوا این بود که ازنظر معیار، شاخص و به لحاظ علمی 
رصد نماید و اگر اعلام تعطیلی می کند، بر اساس نظرات کارشناسی باشد و در مقابل امواج 

هیجانی افکار عمومی منفعل نشود.
وی ادامه داد: بخش مهمی از مدیریت و کنترل به همکاری دستگاه ها برمی گردد و هیچ 

طرحی بدون همکاری و همیاری شهروندان به نتیجه مطلوب نمی رسد.
وی بابیان این که باید دست کم ۲ ایستگاه سنجش آلودگی هوا به مجموع ایستگاه های 
باید  و تجارت و محیط زیست  قم اضافه شود، خاطرنشان کرد: سازمان صنعت، معدن 
فیلتراسیون صنایع آلاینده را پیگیری نمایند و نیروگاه سیکل ترکیبی نیز به جای گاز از سوخت 

مازوت استفاده نماید.
استاندار قم تصریح کرد: با صنایع آلاینده به نحوی برخورد شود تا هم میزان آلایندگی به 

حداقل برسد و هم به رونق تولید و اشتغال آسیب وارد نشود.
وی بر برقی کردن موتورسیکلت ها به عنوان طرح درازمدت و همچنین نوسازی ناوگان 

حمل ونقل شهری و راه اندازی قطار شهری برای کاهش آلودگی هوا تاکید کرد.
طراحی فضای شهریدر بلوار آیت الله بروجردی 

بلوار آیت الله  با اشاره به طراحی فضای شهری  از سخنان خود  وی در بخش دیگری 
بروجردی، بیان کرد: مدافع منافع این طرح برای شهر و شهرداری هستم و هر پیگیری که 
در سازمان ملی زمین و راه و شهرسازی نیاز است با ترجیح اولویت شهرداری باید انجام شود.
سرمست افزود: این محدوده شهری تا پایان سال به هیچ ارگانی واگذار نمی شود تا مبانی 
حقوقی و قانونی از طریق شورای شهر و سازمان ملی مسکن به نفع شهرداری پیگیری شود.
وی بابیان این که شورای شهر یک ماه فرصت بررسی طرح را دارد،  ادامه داد: پنج درصد 
فضای سبز این محدوده برای بهره برداری به شهرداری واگذار می شود و شهرداری یک ماه 

برای تامین منابع حقوقی و قانونی این طرح فرصت دارد.
وی همچنین احداث نمایشگاه دائمی فرش را فرصت خوبی برای رونق تولید دانست و ابراز 

امیدواری کرد: این نمایشگاه در سال آینده به بهره برداری برسد.
فرماندارقم:

 دفع پسماند در منطقه سلفچگان تهدید جدی برای قم است
 فرماندار قم نیز دراین جلسه گفت: سایت بازیافت پسماند ویژه که در منطقه سلفچگان و 

بالادست قم قرار دارد،  تهدید جدی برای استان به شمار می آید. 
مرتضی حیدری افزود: پسماندهای ویژه از اطراف قم، اصفهان، همدان و تهران در سایت 

سلفچگان انباشت می شود.
وی اضافه کرد: برای جلوگیری از این روند، بخشداران و دهیاران مکلف شدند از انباشت 
پسماند در سلفچگان جلوگیری کنند که پس از مدتی دفع پسماند در اطراف رودخانه قم 

صورت گرفت که بسیار خطرناک است.
وی بیان کرد: سرمایه گذاری با آورده ای مناسب برای تجهیز سایت البرز برای دفع زباله 

اعلام آمادگی نموده است.
فرماندار قم با اشاره به مطالعات صورت گرفته درباره سایت البرز، افزود: این منطقه در 

پایین دست قم قرار دارد و این مکان ورودی شهر نیست.
وی در ادامه تصریح کرد: در کل کشور هیچ کجا به اندازه قم موتورسیکلت وجود ندارد که از 
بنزین استفاده می کنند و تمام شهر را تحت تاثیر قرار داده  و باطری های فرسوده آسیب زیادی 

به محیط زیست وارد می کند.
وی در بخش دیگری از سخنان خود، خواستار توجه ویژه به سیما و منظر شهری در طراحی 

شهری بلوار آیت الله بروجردی شد.
رئیس شورای اسلامی شهر قم نیز گفت: تصمیمی که امروز قرار است درباره بلوار آیت الله 
بروجردی گرفته شود ممکن است بخشی الحاق باشد و بخشی نیز طرح تفصیلی و جامع 
شهر را تحت تاثیر قرار دهد که بر اساس بند ۳4 ماده ۷۱ وظایف و اختیارات شورای شهر باید 

در شورای شهر موردبررسی قرار گیرد.
عبدالله جلالی افزود: اصل طرح نفی نمی شود، چراکه خواسته شورای شهر است، ولی به 

دلیل تاثیر در الحاق باید موردبررسی اعضای این شورا قرار گیرد.
معاون هماهنگی امور عمرانی استانداری قم نیز با اشاره به تعطیلی مدارس در روزهای 
آلوده گفت: کمیته اضطرار آلودگی هوا برای تعطیلی مدارس باید زودتر تصمیم گیری نماید.

محسن بهشتی افزود: اعلام تعطیلی پس از ساعت ۲۲ مشکلاتی را برای والدین و دانش 
آموزان به وجود می آورد.

رییس دانشگاه علوم پزشکی قم:
تعطیلی مدارس قم درجلوگیری از شیوع بیماری آنفلوانزا موثر بود

رییس دانشگاه علوم پزشکی قم نیز دراین جلسه گفت: با توجه به این که مدارس مهم ترین 
مرکز شیوع بیماری آنفلوانزا بود، تعطیلی مدارس استان درجلوگیری از شیوع بیماری، بسیار 

موثر بود. 
محمدرضا قدیر افزود: درحالی که حاضر بحران آنفلوانزا درکنترل است، ولی ممکن است 

اواسط دی ماه یک بار دیگر این بیماری شیوع پیدا کند.
وی با تاکید بر آمادگی بخش بهداشت و درمان برای مقابله با شیوع آنفلوانزا،  اضافه کرد: 

کمتر از 60 تن در بیمارستان های حضرت معصومه)س( و کامکار بستری هستند.
وی با بیان این که بیماری بدحال در این زمینه نداریم، اضافه کرد: تاکنون سه تن بر اثر این 

بیماری جان خود را ازدست داده اند.
قدیر گفت: شهروندان باید با علائم آنفلوانزا از جمله گلودرد شدید و تب بالای ۳۸ درجه 
آشنا باشند تا در صورت بروز علائم هر چه سریع تر به مراکز درمانی مراجعه کنند تا در صورت 

نیاز تحت درمان با دارو قرار گیرند.
وی افزود: مواردی از بیماری که در قم مثبت اعلام شده با کپسول های »اوسلتامیویر« 
درمان شده که این دارو باید در 4۸ ساعت اول مصرف شود و پس از چند روز اثر دارو کاهش 

می یابد.
وی در بخش دیگری از سخنان خود گفت: به دلیل مقدار بالای شکری که در تغذیه زنبورها 

استفاده می شود، میزان گلوکز عسل های تولیدی که در بازار عرضه می شود، ،  بالاست.
رییس دانشگاه علوم پزشکی قم افزود: با توجه به ضرری که شکر برای سلامتی انسان دارد، 

باید نظارت بیشتری بر تولید عسل صورت بگیرد.
در این جلسه طرح هایی از جمله مکان یابی سایت دفن پسماند، پرورش ملکه زنبورعسل، 
احداث پایانه پسته، نمایشگاه فرش، پاسگاه انتظامی، پمپ بنزین، مجتمع گردشگری، 
کارگاه تولیدی درب ضد سرقت، طراحی شهری بزرگراه آیت الله بروجردی و چند طرح 

پژوهشی تصویب شد.

مدیرعامل سازمان پارک ها و فضای سبز شهرداری قم :

توسعه فضای سبز جمکران در اولویت  
قراردارد

مدیرعامل سازمان پایانه های مسافربری شهرداری قم گفت: ساخت پایانه جنوب 
مصوب شده و تنها نیازمند واگذاری زمین هستیم و علاوه بر این کار مطالعاتی 
ساخت پایانه شمالی نیز آغاز شده است. رضا پوریافر با اشاره به اینکه از ابتدای 
امسال تاکنون ۳ هزار سرویس از پایانه های استان جابجایی مسافر داشتیم، اظهار 
داشت: از این تعداد ۲ هزار و 400 سرویس به مرز مهران داشتیم که در مجموع ۷۸ 
هزار زائر به عتبات عالیات اعزام شدند. مدیرعامل سازمان پایانه های مسافربری 
شهرداری قم ادامه داد: علاوه بر این از 6 پایانه فعال در شهر قم ۲۱۸ هزار نفر 
به مشهد مقدس و ۲۱۷ هزار نفر نیز به مرزهای مشترک با کشور عراق جابجایی 
مسافر داشتیم. پوریافر بابیان اینکه جلوگیری از ایجاد پایانه های محلی یکی دیگر 
از برنامه های این سازمان است، تصریح کرد: برای جلوگیری از این کار گشت های 
بازرسی فعال خواهد شد تا جابجایی مسافر به صورت قانونی انجام شود. وی به 
ایجاد دو پایانه جدید در استان اشاره کرد و گفت: ساخت پایانه جنوبی مصوب 
شده و پیگیر واگذاری زمین برای شروع احداث آن هستیم. مدیرعامل سازمان 
پایانه های مسافربری شهرداری قم ادامه داد: در طرح جامع ترافیک شهری، 
پایانه شمالی نیز برای شهر در نظر گرفته  شده است که کار مطالعات آن شروع  
شده است.  پوریافر انتقادات صورت گرفته در خصوص وضعیت نامناسب سه راه 
خرمشهر در ورودی شهر قم را درست دانست و ابراز داشت: در ورودی شهر از 
سمت سلفچگان در سه راه خرمشهر نیز زیرساخت های لازم انجام  شده است که 
خودروها وارد پایانه شوند اما شورای ترافیک با ورود اتوبوس به این پایانه موافقت 
نکرده است. وی مشکلات میدان شهدای ۷۲ تن را مورد توجه قرار داد و گفت: 
این میدان مشکلات زیادی دارد و مصوب شد که سوهانی ها و سایر صنوف از این 
مکان جمع آوری می شود. مدیرعامل سازمان پایانه های مسافربری شهرداری قم 
تصریح کرد: سیمای و منظری که این میدان دارد نیز شایسته قم نیست و باید در 

این زمینه نیز تصمیم گیری های لازم صورت بگیرد.

معاون خدمات شهری شهرداری قم :

ایده های اجرایی نو در حوزه 
خدمات شهری به کار گرفته شود

راهبردی  برنامه  اساس  بر  باید  معاون خدمات شهری شهرداری قم گفت: 
شهرداری ایده های نو در حوزه اجرایی به کار گرفته شود. سیدامیر سامع در 
جلسه کمیسیون خدمات شهری که در منطقه هشت برگزار شد، با تاکید بر اینکه 
منابع شهرداری محدود بوده و باید کارهایی که بیشترین نیاز در آنها احساس 
می شود اولویت باشد، اظهار کرد: در برنامه و بودجه سالانه معمولا کارهایی که 
سابقه قبلی اجرا در شهرداری داشته است، به صورت روال هر ساله در دستور کار 
قرار می گیرد و به همین خاطر اجرا شدن ایده های نو از اولویت خارج می شود. 
معاون خدمات شهری شهرداری قم یکی از آفات کاری شهرداری را تکرار کارهای 
قبلی و بدون اولویت عنوان کرد و افزود: به عنوان مثال؛ در بخشی از خدمات 
شهری، بازپیرایش بوستان ها که در آن ابنیه بوستان نوسازی می گردد یک پروژه 
عادی است که ممکن است نیاز و اولویت  اول نباشد افزایش، ولی کیفیت فضای 
سبز و لوازم و تاسیسات بوستان همچون فضای بازی کودکان، سرویس بهداشتی، 
مبلمان، سایبان و نمازخانه جزء اولویت ها باشد. سامع با بیان اینکه باید بر 
اساس برنامه راهبردی شهرداری ایده های نو در حوزه اجرایی به کار گرفته شود، 
خاطرنشان کرد: اگر با اندیشه و تفکر خلاق و علمی کار کنیم می توانیم کیفیت 
کاری و خدماتی شهرداری را ارتقاء بخشیم.  وی با اشاره به اولویت های شهر، 
تصریح کرد: یکی از اولویت های شهر توسعه کمربند سبز شهر است تا بتوانیم با 
پهنای مناسب به اهداف زیست محیطی شهر برسیم؛ همچنین استفاده از پساب 
یکی از اولویت شهرداری است تا استفاده از منابع آبی کاهش یابد و منابع آبی 
فضای سبز هم پایدار باشد. همچنین انجام اقدامات ترکیبی و میان حوزه ای در 

بخش فضای سبز، زیباسازی و فرهنگی می تواند مفید و مؤثر باشد.

مدیرعامل سازمان پارک ها و فضای سبز شهرداری قم :

توسعه فضای سبز جمکران در اولویت  
قرارداد

مدیرعامل سازمان پارک ها و فضای سبز شهرداری قم گفت: ایجاد فضایی 
معنوی و زیبا برای زائرانی که از نقاط مختلف کشور که در این مکان حضور 
پیام جوادیان  اداری است.  از دستورالعمل های  فراتر  اقدامی  به عنوان  دارند 
در مراسم تودیع و معارفه رئیس اداره فضای سبز منطقه ۵ که با حضور حسن 
مالکی نژاد رئیس کمیسیون فرهنگی و اجتماعی شورای اسلامی شهر قم و 
شهردار منطقه ۵ برگزار شد، اظهار داشت: از اقدامات هومن محمدی در سه 
سال گذشته و تغییرات ایجادشده در منطقه سپاسگزار هستیم. وی با تأکید بر 
سیاست های سازمان پارک ها و فضای سبز شهرداری قم برای حضور مدیران در 
مناطق مختلف افزود: بر اساس سیاست های تعریف شده در سازمان مدیران باید 
در مناطق مختلف حضور داشته و فضای هر منطقه را تجربه کنند. مدیرعامل 
سازمان پارک ها و فضای سبز شهرداری قم با تأکید بر حضور مدیران جوان در 
عرصه مدیریتی کشور تصریح کرد: این منطقه دارای پتانسیل خوبی بوده و 
امیدواریم با حضور علی محمدی شاهد افزایش رضایت مردم منطقه نیز باشیم. 
وی توجه به فضای سبز مسجد مقدس جمکران را یکی از اولویت های منطقه 
۵ دانست و خاطرنشان کرد: برای ایجاد فضای سبز در محوطه مسجد مقدس 
این  مسجد  تولیت  با همکاری  امیدواریم  که  انجام  شده  اقداماتی  جمکران 
اقدامات توسعه پیدا کند. جوادیان ادامه داد: اداره فضای سبز منطقه ۵ ایجاد 
فضایی معنوی و زیبا را برای زائرانی که از نقاط مختلف کشور  که در این مکان 
حضور دارند به عنوان اقدامی فراتر از دستورالعمل های اداری به آن می پردازد. 
وی کار و خدمت رسانی به مناطق محروم و بافت فرسوده را وظیفه مدیران دانست 
و بیان کرد: منطقه ۵ و بلوار پیامبر اعظم از زمان حضور آقای اقبالیان ساماندهی 
بیشتری شده و امیدواریم تعاملات اداره فضای سبز و شهرداری منطقه و دیگر 

ارگان های مرتبط اتفاقات خوبی را برای این منطقه رقم بزند.
 

رییس شورای اسلامی شهر قم :

احداث تقاطع امام خمینی)ره( ،کیوانفر 
معضلات ترافیکی را رفع می کند

رییس شورای اسلامی شهر قم گفت: اجرای تقاطع غیر همسطح خیابان 
امام)ره( و شهید کیوانفر قم خدشه ای به حمل و نقل شهری قم وارد نمی کند و 

باعث برطرف شدن مشکل های ترافیکی این شهر می شود.
عبدالله جلالی در جلسه مشترک کمیسیون ماده پنج و شورای حمل و نقل و 
ترافیک قم که در سالن جلسه های معاونت عمرانی استانداری قم برگزار شد، 
اظهار داشت: تشخیص اولویت های ترافیکی شهر قم با شورای اسلامی شهر 
می باشد. رییس شورای اسلامی شهر قم با اشاره به طرح جامع حمل و نقل 
قم، آن را نقشه راه مدیریت شهری قم دانست و یادآور شد: این طرح پس از ۱0 
سال کار مطالعاتی به تصویب شورای ترافیک استان و سپس به تایید شورای 
عالی ترافیک کشور رسیده  است. جلالی با تاکید بر اینکه شورای اسلامی 
شهر و مدیریت شهری همه تصمیم های خود را بر اساس طرح جامع ترافیک و 
همچنین طرح تفصیلی شهر می گیرد، گفت: بر این اساس طرح تقاطع خیابان 
امام خمینی نیز از طرح های ضروری و اولویت دار ترافیکی قم تعیین شده  است.
وی با بیان اینکه نباید در برابر مشکل های ترافیکی قم سکوت کنیم، در واکنش 
به برخی از نظرهای ارائه شده در این جلسه مبنی بر غیر کارشناسی بودن 
ایجاد تقاطع امام خمینی)ره( به صورت غیر همسطح، گفت: عبور از زیرگذر 
دید خودروها به نمای حرم حضرت معصومه)س( را خیلی کاهش نمی دهد. 
رئیس شورای اسلامی شهر قم با اشاره به اولویت اجرای پروژه ها بر اساس طرح 
جامع حمل  و نقل، اظهار داشت: اجرای پروژه تقاطع خیابان امام خمینی)ره( و 
خیابان شهید کیوانفر در شورای اسلامی شهر به تصویب رسید که بعد از مخالفت 

کمیته تطبیق و اصرار شورا به تصویب هیئت حل اختلاف استان رسیده است.
 

شهردار منطقه ۵ قم خبرداد

آغاز عملیات زیرسازی و آسفالت معابر 
شهرک آیت الله بهاءالدینی

شهردار منطقه ۵ از آغاز عملیات زیرسازی و آسفالت معابر شهرک آیت الله 
بهاءالدینی خبر داد.

علیرضا اقبالیان با اشاره به اینکه این شهرک تازه تاسیس بوده و نیازمند 
خدمات رسانی و انجام زیرسازی و آسفالت جهت سهولت در تردد اهالی می 
باشد، اولین مرحله اجرای آسفالت به متراژ بیش از ۳000 مترمربع  انجام گردید.
وی  افزود: با توجه درخواست های مردمی و ساماندهی این شهرک و افزایش 
رضایت مردمی نسبت به زیرسازی و آسفالت فرعی های کوچه ۱0 بلوار آیت 
الله بهاءالدینی به متراژ بیش از ۳000 مترمربع با توزیع ۵۵0 تن آسفالت اقدام  
گردید. اقبالیان تصریح کرد: همزمان با اجرای آسفالت این پروژه، معابر دیگر این 
شهرک نیز در حال زیرسازی و جدولگذاری می باشد که در آینده نزدیک نسبت 

به آسفالت آن اقدام خواهد شد.

تکذیب شایعه تهدید رئیس جمهور به استعفا 
 عضو هیات رئیسه مجلس در واکنش به شایعه تهدید رئیس جمهوری به استعفا در صورت رد شدن 
کلیات لایحه بودجه ۹۹ گفت: جریانی نانش در حاشیه سازی است و با مایوس کردن مردم می خواهند 
به برنامه های خود برسند.»محمدعلی وکیلی« در گفت گویی اظهار داشت: همواره مباحث کمیسیون 
تلفیق را پیگیری می کنم و در این چند روز نشیندم هیچ یک از نمایندگان به نقل از محمد باقر نوبخت، 
رئیس سازمان برنامه و بودجه و معاون رئیس جمهوری ، سخن از تهدید حسن روحانی به استعفا آن هم به 
دلیل رد کلیات لایحه بودجه سال ۹۹ به میان بیاورد.وی با بیان اینکه کشور روزهای دشواری را طی می کند 
و به همین دلیل بیش از هر زمان دیگر برقراری آرامش در کشور نیاز داریم، ادامه داد: جالب است در این 
فضا جمعی که هویت شان هم برای مردم شناخته شده است سعی در ایجاد تنش و هیاهو آفرینی دارند.
وکیلی افزود: این جمع افراد فرصت طلبی هستند که نانشان در مایوس شدن مردم و حاشیه سازی است، 
فرصت طلبانی که ابایی از ایراد سخنان نادرست و ناحق ندارند و فقط می خواهند خودشان را تحمیل کنند.

باسوادی ۹۶ درصد مردم ایران 
رییس سازمان نهضت سوادآموزی گفت: با برنامه های انجام شده در برآورد سال ۱۳۹۸ بیش از ۹6 
درصد از مردم ایران باسواد هستند.شاهپور محمدزاده پیش از خطبه های دیروز نماز جمعه تهران به 
مناسبت چهلمین سالگرد تشکیل این سازمان در خصوص دستاورد ها و برنامه های راهبردی   اظهارداشت 
:در سرشماری سال ۱۳۷۵ نرخ باسوادی در ایران با افزایش ۱۸ درصدی نزدیک به ۸0 درصد برسد، این 
افزایش در سرشماری سال های ۱۳۸۵، ۱۳۹0 و ۱۳۹۵ ادامه پیدا کرد و اگر این نرخ را در گروه سنی 
فعال جامعه که اولویت برنامه های نهضت سوادآموزی است مورد بررسی و آنالیز قرار دهیم درصد باسوادی 
در گروه سنی ۱0 تا 4۹ سال طبق آخرین سرشماری مرکز آمار ایران در سال ۱۳۹۵ به میزان ۹4 ممیز 

۷ دهم درصد )۷/۹4 درصد( رسیده و در برآورد سال ۱۳۹۸ به بیش از ۹6 درصد افزایش یافته است. 

واکنش کدخدایی به قطع اینترنت در ناآرامی های آبان
عباسعلی کدخدایی گفت: ما باید بتوانیم میان کسانی که برای معیشت شان اعتراض می کردند که 
باید به آن ها احترام بگذاریم، به دغدغه هایشان گوش دهیم و ببینیم مشکلاتشان چیست و کسانی که 
مرتکب اقدامات ارعاب گری و خراب کاری شدند، تمایز قائل شویم. سخنگوی شورای نگهبان در ادامه 
مطرح کرد که کسانی که شاهد رویدادهای ایران از خارج هستند، همیشه دقیق ترین درک را ندارند و 
»متاسفانه، تحلیلی که بیرون از ایران انجام می شود، همیشه تحلیل درستی نیست«. کدخدایی درباره 
قطع شدن دسترسی به شبکه اینترنت بین المللی، در ایران در طی آن ناآرامی ها گفت: اگر یک جاده 
یا شاه راهی وجود داشته باشد و تروریست ها بیایند و کاری انجام دهند، اولین کاری که با آن شاه راه 

می کنید چیست؟ آن را می بندید. 

حدادعادل: رسیدن به لیست واحد دشوار است 
 حدادعادل با بیان این که تقریباً رسیدن به یک لیست واحد کاری دشوار است، افزود: وحدت شرط 
لازم برای پیروزی است، اما شرط کافی نیست و ما باید تلاش کنیم طیف های متدین و انقلابی را 
از لایه های مختلف جامعه به پای صندوق های رای بیاوریم و گفتمانی مدون طرح و عرضه کنیم که 
طیف های خاکستری جامعه هم به آن گرایش پیدا کنند. دبیر شورای ائتلاف نیرو های انقلاب اسلامی 
با تاکید بر این که »تلاش ما معطوف بر این است که برچسب مهندسی شده بودن انتخابات عنوان 
نشود«، گفت: ما بنا نداریم لیست تهیه کنیم بلکه فرایندی را به عنوان فرمول کار تعریف کرده ایم که باید 

اجرا شود و باورداریم که این فرآیند یک روش منطقی بی طرفانه است.

ادعای وزیر اطلاعات احمدی نژاد علیه آیت الله منتظری
حیدر مصلحی، وزیر اطلاعات احمدی نژاد گفت: ترور فیزیکی و ترور شخصیتی یکی از اقدامات 
دشمن است؛ آیت الله منتظری تا قائم مقامی رهبری پیش رفت اما دشمن مهدی هاشمی را به 
عنوان عامل نفوذی در کنار او قرار داد و بدون تعارف عملکرد مهدی هاشمی به نتیجه رسید. دشمن 
با جریان سازی، مردم، مسئولان و نخبگان را دچار اشتباهات محاسباتی می کند چراکه بر اساس آیات 
قرآن دشمن ۱0 اقدام را انجام می دهد تا دچار اشتباه شویم. مجلس ملی به جای "مجلس انقلابی" 
یکی از نمونه های نفوذ دشمن است. عربستان در قضیه برداشتن بشار اسد 40 میلیارد دلار به اردن پول 

داد تا داعش در آن کشور آموزش ببیند. 

20 درصد کودکان ایرانی چاق هستند
رضا ملک زاده معاون تحقیقات و فناوری وزیر بهداشت با اعلام آمار نگران کننده در میان کودکان 
گفت : طی بررسی و تحقیقات انجام شده حدود ۲0 درصد کودکان ایرانی از مشکل چاق رنج می 
برند، انقلاب چهارم صنعتی یعنی دیجیتالی شدن در دنیا رخ داده و کشور ما نیز باید چنین انقلابی را 

در دستگاه نظارتی سلامت کشور ارائه دهیم تا کمتر شاهد ابتلای افراد به چاقی و اضافه وزن باشیم.

 کرمان، دومین استان فقیر کشور؟! 
 سیدمهدی طبیب زاده  رییس اتاق بازرگانی استان کرمان مدعی شد: کرمان دومین استان کشور 
بعد از سیستان و بلوچستان از نظر فقر است و درآمد سالانه و شاخص های توسعه پایدار آن از متوسط 

کشور پایین تر است.

سیاسی، اجتماعی، فرهنگی، علمی، ورزشی و هنری
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دوستِ راستین ، كسی است كه از سرِ صدق 
، عیبت را به تو گوشزد كند و در نبودت ، تو 
را پاس بدارد و تو را بر خويشتن ، برگزيند .

شنبه - هفتم دی ماه 1398 - سال بیست ودوم- شماره 4949

استاندار قم: 

مسئولان در انجام وظایف ذاتی خود فرافکنی نکنند

غرر الحكم : ج 2 ص 76 ح 1٩04

فرمانده انتظامی استان قم خبرداد

بازداشت اعضای کانال ضد انقلاب " بازگشت شاهزاده" 
فرمانده انتظامی استان قم گفت: با اشراف اطلاعاتی پلیس امنیت قم، شبکه سه نفره کانال ضد 

انقلاب "بازگشت شاهزاده" در قم شناسایی و اعضای آن دستگیر شدند. 
سردار عبدالرضا آقاخانی در گفت و گو با خبرنگار پایگاه خبری پلیس با اعلام این خبر، اظهار داشت: 
سه نفر از عناصر و  فعالان کانال ضد انقلاب "بازگشت شاهزاده " با نفوذ در یکی از دستگاه های دولتی 
استان علاوه بر فراهم کردن امکانات اغتشاش و تحریک تجمعات اعتراضی مردم، اقدام به شعارنویسی 
کرده و قصد موج سواری بر تجمعات اعتراض آمیز مردم را داشتند که با اشراف اطلاعاتی پلیس امنیت 

قم شناسایی و دستگیر شدند.
فرمانده انتظامی استان قم افزود: از این شبکه بیش از ۳ هزار برچسب و ۲00 عدد پلاکارد با محتوای 

نامطلوب و چند دستگاه رایانه و پرینتر کشف شد.
کشف 6۰ رأس دام سرقتی و دستگیری 4 سارق 

فرمانده انتظامی استان قم در بخش دیگری ازسخنان خود از کشف 60 رأس دام سرقتی و دستگیری 
4 سارق در این رابطه خبر داد. 

 سردار عبدالرضا آقاخانی اظهار داشت: در پی وقوع سرقت 60 رأس دام از یک دامداری در یکی 
از روستاهای قم، بلافاصله دستگیری متهمان در دستور کار کارآگاهان پلیس آگاهی استان قم قرار 

گرفت.
فرمانده انتظامی استان قم گفت: در ادامه کارآگاهان با برنامه ریزی های انجام شده در روند تحقیقات 
تخصصی و انجام اقدامات پلیسی، متهم اصلی را شناسایی که با هماهنگی قضائی، در عملیاتی 

غافلگیرانه دستگیر شد.
وی افزود: در ادامه تحقیقات ماموران، نامبرده به سرقت 60 راس گوسفند اعتراف و در نهایت ۳ تن از 

همدستان وی نیز دستگیر و به همراه پرونده تشکیل شده تحویل مرجع قضائی استان شدند.
سردار آقاخانی در پایان با اشاره به این که نیروی انتظامی برای افزایش احساس امنیت در جامعه 
و احقاق حقوق شهروندان به صورت شبانه روزی در تلاش است، از مردم خواست هرگونه اخبار و 

اطلاعات پیرامون انواع جرایم را از طریق شماره تلفن ۱۱0 در اختیار پلیس قرار دهند.

رئیس پلیس امنیت عمومی استان قم:

  ۹۸ واحد صنفی متخلف پلمپ شد
رئیس پلیس امنیت عمومی استان قم از پلمپ ۹۸ واحد صنفی متخلف در آذر ماه خبر داد . 

 سرهنگ پیام کاویانی  اظهارداشت: ماموران اداره نظارت بر اماکن عمومی فرماندهی انتظامی استان 
قم با هدف صیانت از امنیت اخلاقی، تحقق برنامه های پیشگیرانه، مقابله با ناهنجاری های اجتماعی 
در بین اصناف، طرح تشدید کنترل و نظارت بر واحد های صنفی را اجراء و در این راستا ۵۷ هزار و ۳6۲ 

واحد صنفی در استان بازدید شد .
رئیس پلیس امنیت عمومی استان اظهارداشت: پلیس همواره تلاش می کرده تا با برقراری امنیت 

مطلوب در جامعه، زمینه کسب و کار سالم را برای اصناف فراهم کند.
سرهنگ کاویانی با بیان اینکه هدف از ساماندهی اصناف رعایت قانون صنفی است و بازدید صنوف 
را رعایت قانون در بازار دانست افزود: ماموران اداره نظارت بر اماکن عمومی در این بازدیدها از تعداد۵۷ 
هزار ۳6۲ واحد صنفی، تعداد ۳۸ واحد صنفی متخلف را پلمپ و به تعداد 40۲ واحد صنفی اخطار 

پلمپ دادند .
وی بیان داشت: عدم رعایت قوانین و مقررات ابلاغی از سوی اتحادیه صنفی را علت عمده پلمپ 
واحدهای متخلف اعلام کرده و صاحبان صنوف متخلف نیز پس از تشکیل پرونده به مراجع قضایی 

معرفی شدند.
رئیس پلیس امنیت عمومی استان قم عنوان کرد: با تداوم و تشدید این گونه برنامه ها و اقدامات 
کنترلی و نظارتی پلیس از عموم شهروندان خواست، در صورت مشاهده هرگونه تخلف از سوی صنوف 

و بازاریان موضوع را به مرکز فوریت های پلیسی ۱۱0 اطلاع دهند.

رئیس پلیس فتا استان قم تاکید کرد

دریافت رمز پویا را از فروشگاه های آنلاین معتبر یا 
شعب بانک 

رئیس پلیس فتا فرماندهی انتظامی استان قم گفت: رمز پویا را از فروشگاه های آنلاین معتبر یا شعب 
بانک دریافت کنید. 

 سرهنگ علی موالی اظهار داشت: امروزه دریافت رمز دوم یکبار مصرف "پویا" برای انجام کارهای 
بانکی از طریق اینترنت، الزامی شده است، اما یکی از مواردی که باید همشهریان عزیز توجه کنند، 

استفاده از اپلیکیشن هایی است که برای این کار در نظر گرفته شده است.
وی بیان کرد: در کنار گسترش روزافزون بازار تلفن همراه و فناوری های مرتبط با آن، استفاده از 
اپلیکیشن ها یا نرم افزارهای موبایلی این روزها زیاد شده و این در حالی است که برخی افراد سودجو با 

ساخت بعضی نرم افزارها از این فرصت به دست آمده، سوءاستفاده می کنند.
سرهنگ موالی افزود: این افراد سودجو، با توجه به اجرای طرح دریافت رمز دوم یکبار مصرف پویا 
اقدام به تبلیغ و ارائه خدمات به شهروندان با طراحی اپلیکیشن های جعلی سعی دارند اعتماد کاربران 

را در فضای مجازی جلب کنند.
رئیس پلیس فتا استان ادامه داد: با دانلود و نصب این اپلیکیشن ها سرقت اطلاعات ذخیره شده روی 
گوشی همراه یا سیستم ها صورت می گیرد، اطلاعاتی مثل عکس ذخیره شده روی سیستم یا اطلاعات 

بانکی به راحتی از سوی مجرمان سایبری به سرقت می رود.
سرهنگ موالی خاطرنشان کرد: لازم است برای فعال سازی رمز یک بارمصرف، حتماً با مراجعه  به 
سایت بانک مربوطه، راهنمای فعال کردن رمز یک بارمصرف را دریافت کرده و درصورت اقدام برای 

دریافت اپلیکیشن رمز پویا، حتما به فروشگاه های آنلاین معتبر یا شعب بانکی مراجعه کنند.

طرح:  محمد علی رجبی

اولويت ارزی واردات كمپوت آناناس!!! 

امام جمعه موقت قم گفت: انتظار مردم از دولت قطع 
وابستگی بودجه های عمومی از فروش نفت است و مردم 

برای پیشبرد اهداف انقلاب کاملا آماده می باشند. 
آیت الله علیرضا اعرافی در خطبه های نماز جمعه این 
هفته شهر مقدس قم با اشاره به مهمترین دغدغه های 
مردم، گفت: مهار و رفع گرانی، مشکل آلودگی هوا و رونق 
تولید و اشتغال مهمترین انتظارات و دغدغه های مردم از 

مسوولان دستگاه های اجرایی می باشد.
وی در بخش دیگری از سخنانش به بیان نتایج اعتراض 
که  افرادی  گفت:  و  پرداخت   ۸۸ سال  انتخابات  های 
ادعای ۱0 میلیون تقلب در این انتخابات را داشتند هرگز 

نتوانستند ادعای خود را ثابت کنند.
رهبری  سال ۸۸  در  اگر  گفت:  قم  موقت  جمعه  امام 
انقلاب پرچم دفاع از آرای مردم را بلند نمی کردند افراد 
شکست خورده در انتخابات در دوره های بعدی از ترفند 
تقلب استفاده می کردند و در راستای فروپاشی امنیت و 

اقتدار کشور حرکت می کردند.
اعرافی عنوان کرد: سال ۸۸ مانند حوادث اخیر کشور 

عده ای اغتشاگر وارد میدان شده و مطالبه های مردمی را 
منحرف کرده و در صدد ناامن سازی کشور قدم برداشتند.

مدیرحوزه های علمیه کشور تاکید کرد: ملت ایران ضمن 
پایبندی به مطالبه های به حق خود، دست از انقلاب خود 
بر نداشته و با مقاومت و بصیرت از موانع و فتنه ها عبور 

کرده و بر دشمنان ایران و اسلام پیروز خواهد شد.
وی تصریح کرد: ملت ایران شکوه و عظمت خود را بار 
دیگر در تظاهرات ۹ دی، ۲۲ بهمن و انتخابات یازدهمین 
دوره مجلس شورای اسلامی و نخستین میان دوره ای 
جاری  سال  اسفندماه  دوم  در  رهبری  خبرگان  مجلس 
به رخ جهانیان خواهد کشاند. در روز نهم دی ماه سال 
ایجاد شده  فتنه  به  اعتراض  در  مردم سراسر کشور   ۸۸
توسط دشمنان اسلام پس از انتخابات دوره دهم ریاست 
جمهوری به خیابان ها آمدند و حضور حماسی خود را در 
دفاع از نظام و انقلاب به نمایش گذاشتند؛ نهم دی ماه از 
آن پس به نام روز میثاق امت با ولایت و از نهم تا ۱۹ دی ماه 

به نام دهه بصیرت نامگذاری شد.
وی با اشاره به نزدیکی به سالروز میلاد حضرت زینب)س( 

عنوان کرد: مقاومت و پیام این بانوی بزرگ می تواند بشریت 
را از چنگال استکبار و ظلم ستیزی نجات دهد.

نهضت  سازمان  سالگرد  چهلمین  بیان  با  اعرافی 
سوادآموزی خاطرنشان کرد: ضریب سواد آموزی از 4۷ 
از ۹۵ درصد  به بیش  انقلاب اسلامی  از  درصد در قبل 

افزایش یافته که از برکات انقلاب اسلامی است.
وی تصریح کرد: ضریب سوادآموزی در قم بیش از ۹0 
درصد بوده و از نظر ضریب سواد در رتبه هشتم کشور قرار 
دارد همچنین پوشش تحصیلی آموزش و پرورش قم ۹۸ 

درصد است که باید در حد کامل توسعه پیدا کند.
وی بیان کرد: وجود ۹ میلیون بیسواد در افراد بالای 6 
سال در سطح کشور زیبنده نبوده و باید در مسیر کاهش 

این آمار برنامه ریزی شود.
مدیرحوزه های علمیه سراسر کشور همچنین در بیان 
اهمیت تربیت فرزند،اظهار داشت: انتخاب نام نیک یکی 
از حقوق فرزندان در برابر والدین می باشد و در رابطه با 
نامگذاری نیکو سفارش های زیادی در متون دینی شده 

است  .

آیت الله اعرافی در خطبه های نماز جمعه قم:

 قطع وابستگی بودجه به نفت مطالبه مردمی است

رئیس سازمان صنعت، معدن و تجارت استان قم گفت: هزار و ۳۵0 طرح صنعتی و 
صنایع معدنی با سرمایه گذاری ۱۱ هزار و ۹۵۳ میلیارد تومان در استان در دست اجرا 

است. 
محمود سیجانی با اشاره به طرح های در دست اجرای صنعتی و صنایع معدنی در 
استان قم اظهار کرد: هزار و ۳۵0 طرح صنعتی و صنایع معدنی با سرمایه گذاری ۱۱ 
هزار و ۹۵۳ میلیارد تومان در استان در دست اجرا است که در صورت به بهره برداری 

رسیدن این طرح ها، برای ۳۲ هزار و 6۸۵ نفر اشتغال به وجود می آید.
وی ادامه داد: مهم ترین طرح های در دست اجرای صنعتی و صنایع معدنی در 
استان قم شامل محصولات فولادی و آهنی، انواع لوله و پوشش لوله، کاغذ از کربنات 
کلسیم، پنل خورشیدی چند کریستالی، تولید الیاف مصنوعی، انواع شمش فولادی، 
انیدرید فتالیک، فرآورده های لبنی، دی اکتیل فتالات و لوازم بهداشتی و سلولزی 

است.
رئیس سازمان صنعت، معدن و تجارت استان قم افزود: ۹۳۵ طرح صنعتی و صنایع 

معدنی در استان با پیشرفت فیزیکی زیر ۲0 درصد وجود دارد که حجم سرمایه گذاری 
این طرح ها، هشت هزار و 4۵۸ میلیارد تومان با اشتغال ۲۲ هزار و ۳۵۵ نفر است.

سیجانی با اشاره به طرح های تولیدی با پیشرفت صنعتی بالای 60 درصدی در استان 
قم اظهار کرد: ۲۹۸ طرح صنعتی و صنایع معدنی در استان پیشرفت فیزیکی بالای 
60 درصد دارند که تاکنون برای این طرح ها هزار و ۳۲۹ میلیارد تومان سرمایه گذاری 

شده است.
وی ادامه داد: تکمیل طرح های تولیدی با پیشرفت فیزیکی بالای 60 درصد در استان 
قم نیازمند هزار و 4۵0 میلیارد تومان سرمایه گذاری دیگر است، در صورت تکمیل این 

طرح ها برای هفت هزار و ۹4 نفر اشتغال به وجود می آید.
رئیس سازمان صنعت، معدن و تجارت استان قم خاطرنشان کرد: 4۱۵ طرح صنعتی 
و صنایع معدنی در استان قم با پیشرفت فیزیکی بالای ۲0 درصد وجود دارد که حجم 
سرمایه گذاری این طرح ها سه هزار و 4۹4 میلیارد تومان با اشتغال زایی برای ۱0 هزار 

و ۳۳0 نفر است.

رئیس سازمان صنعت، معدن و تجارت استان قم اعلام کرد

اجرای ۱۳۵۰ طرح تولیدی در استان قم 


